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poročevalec 
GLASILO SOCIALISTIČNE ZVEZE DELOVNEGA LJUDSTVA DOMŽALE 

Občinski poročevalec, glasilo Socialistične zveze delovnega ljudstva občine Domžale, izhaja dvakrat mesečno, vsa gospodinjstva v občini 
ga dobivajo brezplačno. Glasilo ureja uredniški odbor v sestavi: Marjan Bolhar, Matjaž Brojan, Anton Orel, Marjan Gorza, Pavel Pevec, Franc 
Tekavec, Vera Vojska, Cveta Zalokar-Oražem. 
Glavna urednica: Vera Vojska, tel.: 721 -359, odgovorni urednik: Matjaž Brojan, tel.: 721 -686, tehnični urednik: Franc Mazovec, tel.: 323-841. 
Fotografije: Vido Repanšek. 
Glasilo izhaja v nakladi 14.000 izvodov in ga tiska Tiskarna Ljudske pravice, Ljubljana. Rokopise sprejema odgovorni urednik, Ljubljanska 34, 
Domžale, p. p. 20, naročene oglase posredujte v uredništvo, Ljubljanska 34. Uradne ure uredništva: ponedeljek in petek od 10. do 13. ure in 
sreda od 10. do 13. ure in od 14. do 17. ure. Glasilo je na podlagi sklepa št. 421 -1/72 z dne 26.11.1974 Sekretariata za informacije izvršnega 
sveta SR Slovenije oproščeno plačila temeljnega davka od prometa proizvodov. 

Glasilo je bilo dne 25. 7.1970 odlikovano s Priznanjem Skupščine občine Domžale za uspešno informiranje, dne 24.4.1974 pa s srebrnim 
Priznanjem Osvobodilne fronte slovenskega naroda za uspešno informiranje delovnih ljudi in občanov občine Domžale. 
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m, drugi v kolonije, taborniki in plani 
o doma. 

smislih, ko smo pri Z T K O in Z P M Domžj 
e poletne počitnice , 

a, tudi za letos organiziramo dejavnost ob vodi ~ 
plavalne tečaje z dopoldanskim varstvom, 
tečaja, oz. dve izmeni: 

Sol 
pred 
s lužbi . ' | | 

Nekatl 
v svoje tabt 

- Prav te 
načrtoval i dejav 

Podobno kot ni* 
kopal išču v D o m ž a l a h 

Pripravili bomo dv 
— PRVA I Z M E N A 
— DRUGA IZMENA — od 13. 7, do 24.7. 
Kako bo potekalo delo: 
— do 9. ure zbor vseh otrok na kopal i šču; 
— 30 do 45 minutni sprehodi v okolico kopal išča (ob Bistrici, Mačkovci , 

Šumberk) ; 
— igre v vodi in zunaj nje; 
— učenje plavanja. 
Program je namenjen predvsem m l a j š i m , od 5—10 let. Medtem, ko je za 

večje (7—10 let) glavna naloga, da otrok splava, je za mlajše , predšolske, glavni 
namen, da otrok izgubi strah pred vodo, oziroma da dobi občutek plovnosti; 
nekateri bodo seveda tudi splavali. 

In na koncu še najmanj prijetna zadeva, pa vendar v d a n a š n j e m času 
kolikcjipai bo to stalo? fm&. 

I z r a č u n a l i smo, da je za malico, bazen, s t rokovni kader, potrebno prispevati 
po 15.000.— d i n za vseh 10 dni, oziroma 1500.— d i n na dan. 

Prijave i n informacije pri Z T K O D o m ž a l e , telefon 721015, oz i roma, pri 
Z P M D o m ž a l e , telefon 721 110 (Cukrov, V i d m a r ) . 

Z P M D o m ž a l e 

Skrb 
za varnost kopalcev 
na prvem mestu! 

V Sloveniji imamo 144 registriranih kopališč in 
sicer odprtih in zaprtih, kopališča ob stoječih vodah in 
kopališča ob tekočih vodah. Kopališča opravljajo 
upravljalci z različnimi uspehi, tako je smrtnih slučajev 
vse preveč, letno se utopi v Sloveniji blizu 80 neplaval
cev in plavalcev. 

Na predlog Republiškega komiteja za vzgojo in izo
braževanje ter telesno kulturo v soglasju z Republiškim 
komitejem za zdravstvo in socialno varstvo ter 
Republiškim sekretariatom za notrnje zadeve je skup
ščina SR Slovenije sprejela 17. 12. 1986 Zakon o 
varnosti v urejenih kopališčih. Ta zakon ureja pogoje in 
način varovanja občanov v urejenih kopališčih, ki 
obratujejo sezonsko oziroma trajno ter so v upravljanju 
organizacij združenega dela ali druge pravne osebe. 

Kopališče Domžale je že v preteklih letih obratovalo 
v skladu z zahtevami zakona oziroma Pravilnika o 
varnosti v urejenih kopališčih. Na podlagi realizacije 
dodatnih obveznosti, bo kopališče do kopalne sezone 
pripravljeno za nemoteno poslovanje. Posebne zahteve 
upravljalcem kopališč se nanašajo predvsem na 
naslednja poglavja: 

— vodne površine namenjene za neplavalce morajo 
biti vidno označene, 

— bazeni za plavalce morajo imeti na celotni 
dolžini trdno oprijemališče za roke, 

— obiskovalci bodo morali koristiti garderobe 
predvsem zaradi dezinfekcije nog, 

— kopališki red mora biti objavljen na vidnem 
mestu, 

— upravljalec mora v času obratovanja zagotoviti 
neprekinjeno opazovanje celotne vodne površine, 

-— upravljalec mora v času obratovanja kopališča 
zagotoviti reševanje iz vode ter prvo medicinsko pomoč, 

— reševalec iz vode je lahko le tista polnoletna 
oseba, ki ima določeno strokovno iz.obrazbo po 
programu usposabljanja reševalca, 

— upravljalec mora zagotoviti, da je kopališče 
opremljeno z znaki za nevarnost, prepoved in 
obveznosti (verjetno bo izdelava oznak zagotovljena za 
vsa kopališča enotno), 

— upravljalec je dolžan zagotoviti varnostno 
opremo za reševanje iz vode in dajanja prve medicinske 
pomoči, 

— z denarno kaznijo se kaznuje za prekršek 
organizacijo zdrušenega dela ali drugo pravno osebo, ki 
upravlja s kopališčem in 

— vse podrobne naloge so izdelane v Pravilniku o 
varnosti v urejenih kopališčih v 36. členih. 

Poleg sprejema Zakona in Pravilnika o varnosti v 
urejenih kopališčih je potrebno vse te zahteve in obvez
nosti prenesti na osveščenost uporabnikov kopališča 
t. j. med plavalce in neplavalce. Uporabnike kopališča 
naprošamo, da dosledno upoštevajo kopališki red in 
nasvete kopališkega osebja, predvsem reševalca iz vode. 

Nekaj opozoril iz kopališkega reda: 
— letno kopališče lahko obiskuje vsakdo, otroci 

mlajši od 7 let morajo biti v spremstvu odraslih, 
— bolnim osebam je vstop prepovedan, 
— čas obratovanja je od 9. do 19. ure, ob neugod

nem vremenu lahko uprava kopališča zapre kopališče 
za nekaj časa, 

— za uporabo kopališča je treba plačati vstopnino 
v skladu s cenikom, odrasli 400.— din, otroci 200.— 
din; letna karta za odrasle 10.000.— din, za otroke 
5.000.— din (do 15 let), 

— vstopnica velja samo na dan ko je izdana, razen 
letne karte, 

— v ceno vstopnic je upoštevana tudi uporaba 
omaric in kabin, 

— vsi kopalci morajo pri uporabi kopališča upošte
vati nasvete kopališkega osebja, 

— izhod iz garderob je samo skozi dezinfekcijski 
bazen. 

Na kopališču izvajalci gradbenega podjetja Gradi
telj Kamnik hite z zaključnimi deli, tako v servisno-sta-
novanjskem objektu kot zunanji ureditvi. V kolikor ne 
bo prišlo do nepredviden ih zadržkov se bo kopalna sezona 
pričela v soboto, 20.6.1987. Letne karie lahko nabavite 
vsak torek in sredo od 16. do 18. ure v Domu športnih 
organizacij, Domžale, Kopališka 4 (poleg bazena). 

Marjan Gorza 



Pošta v Domžalah dobiva novo podobo 

Dela na objektu v glavnem potekajo kot so predvidel i . . . Tako so 
z a k l j u č n a gradbena dela I. faze, to je na novem delu objekta. V teku so 
o b r t n i š k a in instalacijska dela. 

Pripravljeni so tlaki za izvedbo finalnih oblog, potekajo dela na izvedbi 
tehničnih stropov. V prejšnjem tednu (ob začetku junija) je izvajalec pričel z 
montažo oken, pospešeno pa tečejo dela na aluminijasti fasadi; vzporedno 
potekajo tudi instalacijska dela, na katerih je zaključena groba montaža 
centralnega ogrevanja in elektroinstalacij. 

Vzporedno z deli prve faze pa tečejo tudi dela II. faze — to je adaptacija 
obstoječega dela objekta, kar sicer m o č n o ovira PTT delavce pri njihovem delu. 
S tem bo m o ž n o dati v uporabo funkcionalno zakl jučeno celoto, saj bo s I. fazo 
zaključen večji del adaptacije, preostali del pa bo m o ž n o zaključit i do konca 
septembra 1987. 

Od zunanjih priključkov je izvedena prestavitev in razširitev telefonskih 
kabelskih povezav. Vse je pripravljeno za izvedbo zunanjega kanalizacijskega 
priključka, v zaključni fazi pa so tudi priprave za izvedbo novega nizkonapetost
nega kabelskega priključka. 

Predvideni rok dokončanja prve faze gradnje, to je 30. junija 1987, je še 
m o ž n o doseči ob polni angažiranost i in odgovornosti vseh sodelujočih.' Pri tem 
velja poudariti, da so zaradi izrednih zimskih razmer dela zastala za cea 1 mesec, 
le-to pa v tem trenutku povzroča težave zaradi tehnološko pogojenih časov med 
izvajanjem posameznih vrst del. Glede na obseg del II. faze, ki bo zakl jučena 
vzporedno s prvo fazo, bo končni rok skrajšan za cca 3 mesece. Posebej velja 
poudariti, da vse povezave obstoječe centrale potekajo že po novih trasah, to je 
skozi novi objekt in da je del objekta že usposobljen in je montirana že določena 
oprema. Ta dela je bilo nujno izvesti, da je m o ž n o nadaljevati z deli v obstoječ ih 
prostorih, ki bodo dobili kasneje drugačno namembnost. 

V tem trenutku ocenjujemo kot krit ična instalacijska dela, predvsem pa 
dela na fasadi, saj bo m o ž n o dokončat i zunanjo ureditev šele po odstranitvi 
fasadnih odrov, celotna ureditev pa bo dokončana z drugo fazo. 

S sprotnim in usklajenim sodelovanjem in koordiniranjem vseh sodelujočih 
od investitorja do izvajalcev, kooperantov in nadzora je bilo m o ž n o sproti 
reševati vse probleme in težave, od razlik med starim projektom in izvedbo, 
spreminjanja zaporedij izvajanja del, do prilaganja dela P T T enote, da posebej 
ne navajamo prizadevanj za nadomestitev zimske zamude in ne nazadnje, 
zamude zaradi neustreznega materiala za izolacijo kleti. 

Dela na zunanjosti prizidka PTT na Kolodvorski ulici tudi na fasadi napredujejo tako kot so 
predvidena 

Na sliki: Pristojni občinski možje ob dogovoru glede gradnje 
prizidka PTT 

Gradnja prizidka ter predvi
dena digitalna telefonska cen
trala prinašata mnogo proble
mov, ki jih je potrebno reše
vati 

Kaj je z domžalskim hotelom? Kakšna bo nova 
telefonska centrala 
v Domžalah? 

Nova VATC Domžale bo zgrajena v digitalni 
tehnologiji sistema S-1240. Dobavitelj je Iskra 
Telematika, ki to opremo proizvaja v sodelova
nju s tovarno BTM iz Belgije. 

Začetna zmogljivost nove centrale je 5000 na
ročniških priključnih točk in 1440 medkrajevnih 
priključnih točk. V začetni fazi bo delovala vzpo
redno z obstoječo V A T C Domža le sistema L-58A, ki 
ima zmogljivost 3000 naročniških priključkov. 

Za novo V A T C Domža le je izdelan idejni projekt, 
v zaključni fazi pa je izdelava projekta za pridobitev 
gradbenega dovoljenja. 

V A T C Domža le bo prva centrala sistema S-1240, 
ki jo bo Iskra zgradila v Jugoslaviji. Na tem objektu 
bo Skupnost jugoslovanskih P T T izvedla atestiranje 
opreme. 

Iskra zagotavlja izdelavo tehnične dokumenta
cije, dobavo opreme, izvedbo montaže in testiranje 
opreme ter vključitev centrale v javno telefonsko 
omrežje , predvidoma v drugem četrt letju 1988. 
Seveda če bodo pravočasno zagotovljena potrebna 
finančna sredstva. *-

Za dosego funkcionalne celovitosti je potrebno 
istočasno z gradnjo nove V A T C Domža le zgraditi 
prenosne sisteme Domžale—Ljubl jana in Domža
le—Mengeš , novo K A T C Mengeš in izvesti njeno pri
lagoditev za povezavo z novo V A T C Domžale . 

Obstoječa K A T C Mengeš zmogljivosti 800 naroč
niških priključkov bo zamenjana z digitalno 
telefonsko centralo sistema SI-2000. Začetna zmog
ljivost bo 1680 naročniških priključnih točk. Za novo 
K A T C Mengeš je v zaključni fazi izdelava idejnega 
projekta, pridobljena je ponudba Iskre Telematike. 

Skladno s srednjeročnim planom občine 
Domžale za obdobje 1980—1985 je bilo 
opredeljeno, da je do leta 1985 treba pripraviti 
lokacijo za gradnjo hotela v Domžalah na loka
ciji objekta ALKA zraven Veleblagovnice 
Napredek. Ta cilj je bil, kot je znano, uresničen. 

Družbeni plan občine Domžale opredeljuje 
enega od osnovnih ciljev za obdobje 1986—1990 
gradnjo hotela, kar pa je finančno gledano zelo 
zahteven in zapleten projekt; vsaj če bi ga želeli 
uresničiti po danes še vedno veljavnem kon
ceptu. Graditi želimo hotel visoke »A« katego
rije s približno 400 ležišči in sicer kot osrednji 
najkakovostnejših hotel na ljubljanskem ob
močju. Vrednost takega projekta prav gotovo že 
precej presega 10.000.000.000 din. 

Takega projekta seveda 
brez sovlaganja tujega 
partnerja n i m o ž n o uresni
čeva t i . S t i k i s tu j imi in do
m a č i m i partnerji so b i l i 
doslej že š tev i ln i , tako je 
b i l a z en im od njih že lani 
podpisana predpogodba, k i 
je rokovno i n f i nančno na
ložbo opredeljevala. Iz nam 
ne popolnoma znanih raz
logov (verjetno pa zaradi 
pomanjkanja kapitala) ta 
predpogodba n i b i l a ro
kovno u r e s n i č e n a , č e p r a v 
razgovori še vedno niso v 
celoti prekinjeni tudi s tem 

partnerjem. Iz razlogov z 
več ino drugih tujih part
nerjev pa je razvidno, da z 
odloč i tv i jo glede svojega 
vlaganja čaka jo na to, da se 
n a š a zakonodaja ustrezno 
spremeni ter o m o g o č i so
vlagatelju t a k š n e pogoje, 
kot je to ob iča jno š i r o m po 
svetu. Taka sprememba na
še zakonodaje je tudi že na
povedana v relat ivno krat
kem č a s u . 

Skladno s sklepi zborov 
o b č i n s k e skupšč ine izpred 
p r i b l i ž n o enega leta je b i l a 

Nekaj podatkov... 

Kako projektirajo in gradijo 
telefonsko kabelsko omrežje 
v Domžalah 

V letih 1983 do 1986 je potekala na o b m o č j u , 
katero sodi na telefonsko centralo v Domžalah , 
intenzivna izgradnja telefonskega kabelskega om
režja. Zgrajena so bila omrežja na Viru; Dobu, Koli-
čevem, Zaborštu, Prelogu, Mačkovcih , Ihanu, Studi, 
Dragomlju ter v novem naselju Trzin-Mlake. 

Izostala pa je gradnja nove telefonske mreže na 
območju starega dela Trzina, Radomelj," Rov, Jarš irt 
Preserij pri Radomljah. 

Leta 1983 je Projektivni biro podjetja PAP Ljub
ljana izdelal projekt, v katerem je bil projektiran 
razvod telefonske mreže na naštet ih območj ih in 
katerega večji del je že zgrajen. 

Za razvod telefonskega omrežja na območj ih , 
kjer to še ni zgrajeno, je v pripravi prav tako dopol
nitev navedenega projekta v skladu s potrebami in 
lokacijami prihodnjih naročnikov, vključenih v 
akcijo 4000 telefonov. 

V projektu bo dodatno projektirana tudi kabel
ska telefonska mreža na vseh območj ih , ki po 
novelaciji dolgoročnega plana razvoja telefonije pri
padajo k telefonski centrali Domžale . 

tudi ustanovljena D O »Ho
tel A J U R E N A D o m ž a l e v 
u s t a n a v l j a n j u « , k i naj b i v 
prehodni fazi odigra l vlogo 
investitorja (seveda s tu j imi 
v i r i , sredstvi d o m a č i h in 
tujih sovlagateljev). Do p r i -
če tka same gradnje hotela 
i m a ta delovna organizacija 
samo enega zaposlenega; 
njegova naloga je vodi t i vse 
zadeve, vezane na pr ipravo 
te n a l o ž b e . 

Dejavniki v gradnji hotela 
K o t je verjetno že znano, 

so trenutno kl jučni udele
ženci v pr ipravah na grad
njo hotela: 

— T R C Planum T O Z D 
Gea Projekt Ljubl jana, k i je 
pred nekaj več kot dvema 
letoma dobi l pooblast i lo 
I zv r šnega sveta obč ine 
D o m ž a l e , da vodi vse aktiv
nosti oz i roma je zapr l f i
n a n č n o konstrukcijo za od
kup n e p r e m i č n i n A L K O in 
drugih objektov na lokacij i 
hotela. I s t očasno je financi
ra l vsa druga pr ipravl ja lna 
dela (investicijska zasnova, 
idejni projekti , investicijski 
program, zapiranje f inanč
ne konstrukcije za celoten 
hotel, ustanovitev D O Hotel 
D o m ž a l e v ustanavljanju); 
skratka, vodi l je celotni in
žen i r i ng za gradnjo in izko
r i ščanje hotela. 

— S C T Ljubl jana, k i je 
k r a t k o r o č n o p r e m o š č a l a 
sredstva za odkup nepre
m i č n i n A L K O ter zagotav
ljala del zagonskih sredstev 
za ta projekt ter kot je raz
vidno tudi ogradi la lokacijo 
ter p o r u š i l a objekt »ALKO« 

— Beograjska banka — 
Temeljna banka Ljubl jana, 
k i je f i nančno sodelovala 
tako pr i S C T kot I R C Pla
num — T O Z D Gea Projekt 
Ljubl jana. 

Trenutna vrednost vseh 
doslej opravljenih del (pri

prava, odkupi , rušenj 
z n a š a že b l i z u 1.200.000.0 
d in . Glede na to, da je šlo' 
k r a t k o r o č n a premostitve 
sredstva, kar p rece j šen <• 
lež v zgornjem znesku H 
sijo obresti . O b č i n a Do' 
ža le , oz i roma njen sk | 
s tavbnih zeml j i šč , ni imtf 
p r ipravo te lokacije dost 
p r a k t i č n o n i t i 5 odstotk1 

vseh nastal ih s t roškov , i 
je b i lo ie vnaprej opre<j 
ljeno, da je t a k š e n proj? 
za samo o b č i n o prežah 1 

ven zalogaj. 

, O b č i n a D o m ž a l e pa 
prevzela do ločene obvezi 1 

sti glede gradnje š p o r t i 
in drugih infrastrukturi 1 ' 
objektov, k i so tesno pov' 
zani s funkcioniranjem V 
tela. 

Namesto S C T — DO P l ( 

MIR — Novo mesto 
Namesto S C T Ljubljai 1 

k i je podal zahtevek za W 
čilo v ložen ih sredstev, sej 
akt ivno vkl juči la v p r i p r l 
na gradnjo hotela D O »P1' 
nir« Novo mesto, k i I 
znana kot graditelj hotf 

skih zmoglj ivost i doma i*1 

tu j ini . R a č u n a m o , da bo 1 

zamenjava ude ležencev 
gradnji pr ispevala tud' 
večji akt ivnost i p r i iskarf 
tujih in d o m a č i h partnerjf 
ter k h i t r e j š e m u zapi ra^ 
f inančne konstrukcije. Pi* 
k ra tk im je b i l podpisf 
sporazumu med izvršn' ' 
SvetorH obč ine Domža ' 
I R C P lanum T O Z D Gea P«1 

jekt ter D O Pion i r 
mesto, v katerem so op"1 

deljene pravice in obvezi 1' 
sti vseh »treh podpisnik1? 
ter opredeljeni termin*' 
roki predvidene gradnje-

A l i bo p r i š lo do grad«1) 
m a n j š e g a hotela? 

V enem od določi l je t ^ 
opredeljeno, da v kol ikor n 
bo zaprta f inančna kor 



—Ob obisku udeležencev Vlaka bratstva in enotnosti v naši občini: 

Enotnost bratskih src... 
Med tistimi slovenskimi občinami, ki so sprejele goste — nekdanje 

gostitelje slovenskih izgnancev v Srbiji, je tudi naša občina. 14 gostov je 
bilo v soboto, 6. junija ob 10. uri najprej na sprejemu pri predsedniku 
Sob Domžale Petru Primožiču. Ob priložnostnem pozdravu je naš 
župan družinam iz Srbije podaril knjige — monografije naše dežele — 
»Zakladi Slovenije«, nato pa je goste zadržal na prijetnem, tovariškem 
srečanju. 

Po ogledu tovarne Toko so si naši srbski bratje ogledali Krumperk, 
konjeniški center, Železno jamo; centrani del prireditve pa smo gostom 
pripravili v Jamarskem domu. Ob dekliškem petju zbora pod vodstvom 
Metke Pichler, poslušanju najboljših spisov osmošolcev na temo 
bratstva in enotnosti ter ob iskrenih besedah prijateljstva je minil dan, 
posvečen gostom za obisk naše občine. Ob,- , priložnosti smo sedli med 
prijatelje iz Srbije in tu je nekaj njihovih misli ob obisku v naši občini: 

ščenost, in lep odnos do nas... 
Delam v gostinstvu, zato ljudi 
znam preceniti... 

njam, kot da bi bilo včeraj. Prišli so 
v našo bližnjo vas Slatino. Na 
vlaku sem prvič,fsicer kot pred
stavnik KS Mršinci, koder sem 
sicer predsednik krajevne konfe
rence SZDL'. 

Draginja Popović: 
Na vlaku bratstva in enotnosti 

sem že od prvega dne naprej — od 
leta 1961. Sprva sem hodila v Ra-
dovli ico, Domžale pa sem spo
znala preko družine Kersnik iz 
Lukovice. Kersnikovi, ki so bili iz
gnani v Srbijo, so nam (trojica smo 
Pri njih) imeniten gostitelj. Iz
redno všeč mi je tu. Pokrajina, 
ljudje; občudujem njihovo spro-

Vukašin Popović: 
Prihajam ie vasi Mršinci pri 

Čačku. Spominjam se tistih straš
nih let in tudi samega prihoda Sla-
vencev v naše kraje, kamor so bilU' 
izgnani. Jaz sem imel tedaj 13 ali 
14 let, pa se vsega vendarle spomi-

Jovica Vućlčević: 

Delam kot prodajalec v vasi 
Mršinci, v Slovenijo pa z vlakom 
prihajam kot predsednik našega 

Na tem mestu bo stal novi domžalski hotel če. 

pobratenega kraja z vašimi Morav
čami. 

Povedati moram, da me vsi 
različni nesporazumi, ki se v 
odnosih med našima narodoma 
pojavljajo, zelo motijo, saj jaz ne 
vidim nobenih nasprotij ali osnov 
zanje. Mislim, da iskrenost med 
nami demantira vse te slabe plati, 
saj je »vlak« najboljši odgovor na 
vse provokacije... 

Mica Đurović: 

Na prireditvah ob sprejemu 
vlaka, ki povezuje v posebni obliki 
dva naroda, sem spoznala veliko 
prijateljev in ljudi, ki jim je 
bratstvo še vedno ideal in vzor. 
Prav zato sva se z možem odločila, 
da letos vzameva na pot v Slove
nijo tudi naša vnuka Tijano in 
Dejana, ki ju vzgajam v spoštova
nju in globokem občutenju brat
stva in enotnosti med našima na
rodoma. 

Živko Đurović: 

Vsaj trikrat sem že bil v Slove
niji in sem vsakoltrat presenečen 
nad napredkom in čistočo vašega 
kraja. Vsi na vlaku smo pravi 
ambasadorji razumevanja med 
obema našima narodoma. Nadvse 
sem bil navdušen nad veličast
nostjo Postojnske jame in nad pri
reditvijo v Lipici. Izrekamo srčne 
pozdrave vsem dobromislečim lju
dem domžalske občine. 

Blatnik,saj imamoceloletneredne 
prijateljske stike. Vaša pokrajina 
in naravne lepote so mi izredno 
všeč, pa tudi gostitelji so se izredno 
potrudili, da so jih nama z ženo v 
obilni meri pokazali. 

Dejan Đurović: 
Jaz sem eden izmed najmlajših 

udeležencev letošnjega Vlaka brat
stva in enotnosti. Kar se mene tiče, 
sem vzgojen v duhu bratstva, saj 
tako starši kot stari starši gojijo 
ljubezen, spoštovanje in lep iskren 
odnos do Slovencev in ostalih na
rodov. Všeč mi je bilo v Sloveniji, 
kjer sem bil prvič. Nisem si mogel 
predstavljati, da je Slovenija tako 
lepa in da ima — čeprav majhna, 
— toliko lepot kot smo jih ivdeli v 
teh nekaj dneh. 

Miljko Popović: 

Doma sem v Brusu, kjer delam 
kot učitelj telesne vzgoje. V Slove
niji sem drugič, brat pa je bil tudi 
že dvakrat udeleženec vlaka. 

Ti redni stiki so nas tesno pove
zali z družino Kersnik oziroma 

Verica Popović: 

V Slovenijo sem že prihajala in 
sicer kot dijakinja na izlete na 
Bled, v Postojnsko jamo in dru
gam. Prvič pa sem bila sedaj ude
leženec vlaka bratstva in enotnosti 
in reči moram, da je zame vse 
precej nenavadno. Zlasti so mi 
všeč ljudje, s katerimi se srečujem. 
Navdušena sem nad gostoljub
nostjo, izleti, ki so nam jih pripra
vili in nad vsem .. . 

strukcija za obs to ječ i kon
cept gradnje hotela do je
seni, bomo pr i s top i l i k spre
membi programa — to je k 
gradnji hotela m a n j š i h 
zmoglj ivosti ter nižje kate
gorije (visoke B) . P ion i r 
Novo mesto se bo poleg na
meravane gradnje hotela 
aktivno vkl jučeval tudi v 
stanovanjsko gradnjo v 
domža l sk i obč in i — bodisi 
v kareju ob Š l a n d r o v i šoli 
~~ob Ljubl janski cesti a l i v 
kareju nasproti SPB-2 tudi 
ob Ljubl janski cesti. Ta 
gradnja pa naj b i stekla šele 
koncem tega s redn je roč 
nega obdobja, oz i roma po 
dokončan ju druge faze so
seske SPB-1 v D o m ž a l a h . 

Še vedno mislimo, da ob
čina Domžale kot tudi ljub
ljanska regija potrebuje 
hotel tako za poslovne kot 
t u r i s t i čne namene. Znano 
je, da so b i l i osrednji c i l j i 
s r e d n j e r o č n i h d r u ž b e n i h 
pianov doslej v obč in i Dom
žale p r a k t i č n o dosledno 
u resn ičen i , saj dosiei niso 
b i l i zgolj odraz žel ja a l i sa
njarjenja. Dokazov za to n i 
potreono posebej n a š t e v a t i . 

Anton Preskar 

Steklina spet v naši občini: 

Varujmo se pred steklino 
Na o b m o č j u obč ine D o m ž a l e se še vedno odkri

vajo novi primeri stekline pri lisicah. Ker je pred 
nami sezona nabiranja gozdnih sadežev (borovnice, 
gobe), je prav, da se bolje seznanimo z boleznijo. 

Steklina je virusna bolezen žival i in ljudi. 
Bolezen je nalezljiva in neozdravljiva ter se vedno 
konča s smrtjo obolelega č loveka ali živali . Bolezen 
je razširjena po vsem svetu. Širi se z ugrizom steklih 
živali , ki s slino iz ločajo viruse. 

V Sloveniji so najpogostejš i prenašale! stekline 
lisice in druge divje zveri, zato govorimo tudi o 
gozdni ali s i lvatični obliki stekline, za razliko od 
urbane stekline, pri kateri so glavni prenašale! 
d o m a č e živali (psi, mačke) . 

Po ugrizu stekle živali ozi
roma po okužbi z virusom 
stekline se pojavijo prvi bole
zenski znaki po nekaj dneh ail 
ceio po enem letu aii tudi več, 
najpogosteje pa 2—8 tednov 
po okužbi. Globoki ugrizi ter 
ugrizi po glavi in v bližini živ
cev so nevarnejši. Virus, k i ga 

stekle živali izločajo s slino, 
potuje namreč po živcih do 
možganov, kjer poškodu:e živ
čne celice. Okužena iva* lah
ko izloča virus s simo te nekaj 
dni prej preden se »kažejo 
prva bolezenska znamenja. 
Znaki obolenja za steklino pri 
domačih ži« vs ?o večinoma 

podobni. Najbolj značilne so 
spremembe v obnašanju. Gle
de na sam potek bolezni 
ločimo tipično ali agresivno in 
tiho depresivno obliko stek
line. 

Pri agresivni obliki stekline 
opažamo razdražljivost, ki se 
stopnjuje, popadljivost, živali 
grizejo neobičajne stvari, psi 
hripavo lajajo, se siinijo, mač
ke so večinoma zelo napadal
ne, goveda so preplašena, ska
čejo v jaslih, se močno siinijo, 
pogosti so znaki kolike. Prašiči 
postanejo napadalni, drgnejo 
ob korita In druge živali, se 
močno siinijo. 

Pri živalih pride do pogina 
zaradi zadušitve (paraliza di
halnih mišic). 

Pri tihi depresivni obliki pa 
živali lahko poginejo hitro in 
ne opažamo razdražljivosti. 
Včasih pa ta oblika traja 
doigo, živai ima paralizo in 
moćno shuiša. 

Pri divjih živalih pa je 
značilno (posebno pri lisicah), 
da zaradi motenj v zavesti 
spremenijo obnašanje do svo
jih naravnih sovražnikov. Li
sice prihajajo v naselja, ne 
bežijo niti pred ljudmi niti 
pred psi. Druge divje živali, ki 
so po naravi neagresivne ali 
plahe pa postanejo agresivne 
ali čisto pohlevne. 

KAKO NAJ SE 
OBVARUJEMO 
PRED STEKLINO? 

Če opazimo pri domačih ži
valih nenormalno obnašanje, 
moramo obvestiti veterinarja, 
ki bo odredil potrebne ukrepe. 
Divje živali, ki se neprirodno 
vedejo se mora pustit! pri miru 
in o najdbi obvestiti lovca. 
Tudi srnjad, ki pride v bližino 

ljudi, še posebno, če se ne boji 
ljudi, je lahko okužena s 
steklino. Ne prijemajmo in ne 
božajmo divjih živali (srnjad! 
in lisice), ker se človek lahko 
okuži tudi preko ranic na 
rokah, in ne samo, če pride do 
ugriza. Ljudje, posebno pa 
otroci naj se izogibajo stikov 
tudi s potepuškiml psi in mač
kami. Poskrbimo, da bodo psi 
redno enkrat letno cepljeni 
proti steklini. 

Če človeka poškoduje stekla 
žival, ali žival, za katero su
mimo, da je zbolela za stek
lino, je potrebno takoj pois
kati pomoč v najbližji ambu
lanti. Samo pravočasno cep
ljenje lahko prepreči smrt pri 
človeku zaradi ugriza stekle 
živali. 

UPRAVA ZA 
INŠPEKCIJSKE SLUŽBE 

f 
Osnovna organizaci ja Z S M S L u k o v i c a se za 

p o m o č p r i organizaci j i shoda m l a d i h v L u k o v i c i 
zahvaljuje D O : T O K O , H E L I O S , U N I V E R S A L E , 
T O S A M A . S L O V E N I J A L E S . L E K , M E L O D I J A , 
M O J C A , g o s t i š č e m B E V C , N A P O L E O N , R U S , 
G A Š P E R . R E P O V Ž ter ob r tn ikom: Smerkol j 
S l a v k u , Avbel j S r e č u , H o r i a k M a k s u , De i anov i č Ivu , 
F r a š n i k a r M i l a n u , K o t n i k Janezu i n Avbel j F rancu . 
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»Ne« pred spremembo ustave 
(skupna seja Občinskega sveta ZSS in Občinske konference SZDL) 

Za vodenje javne razprave o osnutku sprememb in dopolnitev 
zakona o združenem delu je bil v naši občini oblikovan politični aktiv, ki 
ga sestavljajo predstavniki družbenopolitičnih organizacij, komisije za 
izvajanje Zakona o združenem delu in strokovnjaki s posameznih 
področij. Razprava je bila organizirana v nekaterih delovnih organiza
cijah, v posameznih organih (npr. svet za kmetijstvo, svet za malo go
spodarstvo), organiziranih je bilo več tematsko zaokroženih posveto
vanj, povsod pa je bilo soglasno oblikovano mnenje, da zakona ni 
smotrno spreminjati pred spremembo ustave. 

Tako so menili tudi delegati 
na skupni seji Občinskega 
sveta ZSS in Občinske konfe
rence SZDL, na kateri je bila 

zaključena razprava p spre
membah in dopolnitvah Za
kona o združenem delu (osnut
ku), o tem pa bodo na zaseda-

Kadrovske spremembe 
(s seje predsedstva O K SZDL) 

V mesecu maju je v naš i obč in i v vseh krajevnih 
konferencah S Z D L kakor tudi v d r u ž b e n i h organiza
cijah in d r u š t v i h potekalo evidentiranje m o ž n i h 
kandidatov za predsednika O b č i n s k e konference 
S Z D L D o m ž a l e . Zarad i odhoda sedanje predsednice 
Vere Vojska na novo do lžnos t je n a m r e č potrebno iz 
vo l i t i novega predsednika.-' 

V postopek evidentiranja se je vkl juč i lo 15 krajev
nih organizacij S Z D L , k i so za n a j o d g o v o r n e j š o 
funkcijo v naš i organizaci j i evidentirale naslednje 
m o ž n e kandidate: M i r o s l a v a B i r k a , V i t a Habjana , 
M i l a n a Deisingerja, Mar jana Gorza , M a k s i m i l j a n a 
Jerana in Mar jana Stoparja. Po opravl jenih razgovo
r ih z vsemi kandida t i in ob u p o š t e v a n j u njihove do
sedanje d r u ž b e n o p o l i t i č n e akt ivnost i , njihovega 
aktivnega sodelovanja tako v organih O K S Z D L , 
z las t i pa v organih krajevnih konferenc S Z D L ter 
drugih d r u ž b e n o p o l i t i č n i h organizacij v krajevnih 
skupnostih, kjer živi jo, se je predsedstvo O K S Z D L 
D o m ž a l e na predlog Sveta za organiziranost in 
razvoj S Z D L ter kadrovska v p r a š a n j a od loč i lo , da 
vsem frontnim delom i n kra jevnim organizaci jam 
•SZDL kot kandidata za predsednika Obč in ske konfe
rence S Z D L D o m ž a l e predlaga tov. MAKSIMILJA
NA JERANA, roj . 1947, Dob, T u r n š e 8, viš jega uprav
nega delavca, zaposlenega kot direktorja Uprave za 
d r u ž b e n e pr ihodke o b č i n e D o m ž a l e . Jeran je tudi 
č l an Predsedstva krajevne konference S Z D L Dob. 

Obenem je b i l sprejet sklep, da postopek kand id i 
ranja traja do konca juni ja , v z a č e t k u ju l i j a pa naj bi 
novega predsednika i z v o l i l i na seji Obč in ske konfe
rence S Z D L D o m ž a l e . 

Predsedstvo p r i čaku je , da se bodo vse krajevne 
organizacije, kakor tudi d r u ž b e n e organizacije, 
d r u š t v a in d r u ž b e n o p o l i t i č n e organizacije aktivno 
vkl juči le v kandidaci jski postopek. 

njih spregovorili tudi vsi trije 
zbori občinske skupščine. 

Razprava, katere nosilec je 
bi l Občinski svet ZSS, je poka
zala, da osnutek ne prinaša ti
stega, kar smo pričakoVali, saj 
občutno povečuje normiranje, 
ne urejuje pa obveznosti in od
govornosti nosilcev ekonom
ske politike, ki bi morali za 
kvalitetno delo delovnih orga
nizacij pravočasno in dolgo
ročno določati pogoje gospo
darjenja. 

Zakon o združenem delu 
mora kot sistemski zakon ure
jati le temelje posameznih 
področij, ne pa »predpisovati« 
različnih podrobnosti, ki j ih 
naj bi urejali drugi zakoni. V 
razpravi je bilo opozorjeno na 
vrsto ne dovolj domišljenih re
šitev, ki nikakor ne bodo 
ugodno vplivale na naše go-
-Spodarstvo. Omenimo le neka
tere: 

— nesmiselnost prepisova
nja določb zakona o celotnem 
prihodku, 

— neumestno načelo o ob
veznem povezovanju med pro
izvodnimi in trgovinskimi 
OZD, kar je v nasprotju z delo
vanjem tržnih zakonitosti, 

— nesprejemljivo je norma
tivno določanje razporejanja 
skupnega dohodka, saj bi bilo 
potrebno le načelno opredeliti 
vse možnosti sovlaganja, 

— nesprejemljiva je tudi za
hteva po centralizaciji izjem
nega dohodka na ravni federa
cije, ki pomeni prelivanje do
hodka in destimulacijo OZD, 
zlasti če se bo dohodek ugotav
ljal po enotnih podatkih, 

— časovne težave bo pred
stavljala sprememba, ki go
vori o predhodni kontroli za
ključnega računa, prav tako pa 
strokovna služba, ki zaključni 

račun naredi, ne more biti 
njegov revizor. 

Vrsta pripomb je tudi s 
področja delovnih razmerij, 
kjer naj bi obvezno sklepali 
delovno razmerje s kandida
tom, ki izpolnjuje pogoje, kar 
je v nasprotju s kadrovsko se
lekcijo. Enako pa je tudi z 
določbo, ki enotno ureja po
goje za upokojitev. Nobena iz
med določb ne more rešiti 
dosedanje nezaposlenosti. 

V naši občini je bilo največ 
pripomb izrečenih v zvezi s 
predvidenimi spremembami s 
področja osebnega dela, kjer je 

bilo večkrat izpostavljeno 
vprašanje varnosti vloženih 
sredstev, pa tudi bojazen pred 
zmanjšanjem vpliva zadružni
kov v organih upravljanja 
zadrug, ko pride do njene raz
širitve. Pomisleki so bi l i tudi 
do določbe, ki omogoča širje
nje področja poslovanja kme
tijskih zadrug. 

Nerazumljiva pa je tudi do
ločba, da OZD drobnega go
spodarstva v primeru težav ne 
morejo biti deležne raznih 
olajšav pri poravnavanju ob
veznosti do družbe. 

Enotne so bile tudi ugoto
vitve, da je v osnutku precej 

pozitivnih rešitev, da pa ni 
upoštevanih veliko pripomb, 
ki jih je tudi naša občina dala 
ob razpravi o kritični analizi. 

To je le nekaj pripomb in 
predlogov. Vrsta drobnih, ki se 
nanašajo na posamezne člene 
osnutka sprememb in dopolni
tev, bo posredovana predlaga
telju obenem z željo in za
htevo, da bi vendarle najprej 
razpravljali in sprejeli spre
membe in dopolnitve ustave, 
potem pa šele zakona o zdru
ženem delu, saj obravnavani 
osnutek sprememb in dopol
nitev Z A K O N A O ZDRUŽE
N E M D E L U ne prinaša spre
memb, ki bi opravičevale spre
membo zakona o združenem 
delu pred spremembo ustave. 

V. 

Prvomajska listina ZSJ za Slovenijales 
Ena izmed najakt ivnejš ih osnovnih organizacij sindikata je O S N O V N A 

ORGANIZACIJA Z V E Z E SINDIKATOV S L O V E N I J E S L O V E N I J A L E S RA
D O M L J E , ki je za dolgoletno uspešno delo pri uresničevanju programskih 
usmeritev sindikata in razvijanju samoupravnih socia l i s t ičnih odnosov prejela 
ob l e tošnjem prvem maju P R V O M A J S K O LISTINO Z V E Z E SINDIKATOV 
JUGOSLAVIJE. 

Iz obrazlož i tve je razvidno, da ima sindikalna organizacija v tej delovni 
sredini velik ugled, delavci vanjo zaupajo in v njej tudi aktivno sodelujejo, saj 
vedo, da se bodo sprejeti sklepi in stal išča dosledno uresničeval i . Pri svojem 
u s p e š n e m delu se povezuje sindikat z ostalimi družbenopol i t i čn imi organiza
cijami, s katerimi je skupaj veliko naredil zlasti na področju samoupravne 
organiziranosti lastne delovne organizacije. 

Urejeni samoupravni odnosi in dobra organiziranost bistveno vplivajo na 
poslovno uspešnost delovne organizacije, ki temelji na razvojnih programih in 
zlasti dobro zasnovanem izvozu, ki se je iz 345.000 dolarjev v letu 1971 povzpel 
v letu 1986 na preko 6.100.000 dolarjev, kar predstavlja 58% celotnega 
prihodka. Če ne bi bilo nestimulativnih ukrepov, bi bil izvoz še večji , saj so v 
letu 1985 beleži l i že 71% izvoz. Tako so po izvozu (na zaposlenega 10.780 
dolarjev) v samem vrhu jugoslovanske lesne industrije. 

Ustvarili so tudi preko 250.000.000 din akumulacije, pomembno pa so 
okrepili tudi investicijsko vlaganje, saj so v zadnjih letih izgradili tovarno z 
najsodobnejšo opremo, kupljeno z lastnimi sredstvi. Š tev i lne inovacije jim 
o m o g o č a j o letno povečevanje produktivnosti dela, svoje pa je k rasti 
produktivnosti novi pravilnik, ki bo zanesljivo prispeval k še š tev i lnejš im inova
cijam in bo l j šemu delu vseh delavcev. 

Konkurenčnost na svetovnem trgu so si zagotovili s kvaliteto, solidnostjo in 
prodornostjo, kar se odraža tudi pri delitvi po delu, saj je OD stimulativen, 
saj predvsem upošteva de lavčev prispevek k ustvarjenim rezultatom. 

Osnovna organizacija sindikata namenja posebno skrb pogojem dela in 
družbenemu standardu. Tako so bila odpravljena zdravju škodlj iva dela, imajo 
sodoben obrat družbene prehrane, nove garderobe, kopalnice, zobno in sp lošno 
ambulanto, kakor tudi poči tn iške kapacitete na morju in planinah. 

Načrtna kadrovska in š t ipendi jska politika jim o m o g o č a priliv mladih 
strokovnjakov in stalno izbol jševanje kadrovske strukture, aktivno sodelovanje 
vseh delavcev v samoupravnih organih, družbenopol i t ičnih organizacijah in 
delegatskem sistemu pa zagotavlja, stalno prisotnost delavcev pri od ločanju , 
kakšen bo njihov jutri. 

Vsem »sindikal is tom« v Slovenijalesu Radomlje iskrene čest i tke! 
V . 

Ekologija: 

Tudi naši gozdovi šumijo bolni... 
r—- \ 

(iz dela O K SZDL Domžale ) 
Razpravljali so še o pogojih dela žensk ter dopol

nilnih dejavnostih kmetov. 
Kljub b l i ža jočemu poč i tn i škemu času ali pa prav 

zaradi njega v okviru naše obč inske organizacije 
SZDL poteka vrsta aktivnosti, v katere se poleg or
ganov vključujejo tudi razl ične druge oblike dela, 
preko katerih s k u š a m o v kar največj i meri 
zagotoviti vpliv delovnih ljudi in občanov na spreje
manje različnih odloči tev v naši občini . 

Svet za »ženske« 
Splošna zaostritev ekonom

skih in družbenih razmer pri 
nas je v zadnjem razdobju 
sprožila tudi poslabševanje 
možnosti za razvoj nekaterih 
družbenih dejavnosti, ki v 
precejšnji meri vplivajo tudi 
na družbenoekonomski polo
žaj žensk. To je prisotno tudi v 
naši občini, saj ugotavljamo, 
da je med zaposlenimi več kot 
polovica žensk, ki skupaj s svo
j imi družinami skušajo storiti 
vse za ohranitev primernega 
življenjskega standarda. 

Zato je svet za družbenoeko
nomski in politični položaj 
žensk ob analizi svojega dela 
zahteval doslednejše in odgo
vornejše uresničevanje spreje
tih sklepov in stališč na vseh 
ravneh. Ob oceni je bilo ugo
tovljeno, da so se članice 

aktivno vključevale tudi v 
druge organe, da je bila orga
nizirana vrsta različnih oblik 
dela (okrogle mize, problem
ske konference ipd.) in da se
danji tehnološki razvoj za
hteva drugačno vlogo ženske. 
Kvalitetnejše delo vseh zapo
slenih, prestrukturiranje neka
terih vej gospodarstva, večja 
zaposlenost že zaposlenih, rast 
kvalifikacijske strukture bo v 
naši občini tudi od vseh zapo
slenih delavk terjala več napo
rov. Velikokrat se je svet 
ustavil prav ob problematiki 
tistih žena in deklet, ki delajo v 
več izmenah, na zelo težkih de
lovnih mestih, ki j ih tudi v naši 
občini, kjer je kar precej 
tekstilne industrije, ni malo. 
Tako je bilo tudi tokrat predla
gano, da se prav tem delav
kam: 

— omogoči lažje delovne 
pogoje, 

— prouči možnost fleksibil
nejšega delovnega časa, 

— prouči možnost benefici
rane delovne dobe v najtežjih 
poklicih (tkalnice, barvarne), 

— prouči možnost tudi po
poldanskega varstva otrok. 

Opozorjeno je bilo tudi, da z 
zmanjševanjem sredstev za 
družbene dejavnosti rastepro-
blematika posameznih podro
čij, kar bo gotovo imelo dolgo
ročne posledice zlasti pri kako
vosti življenja slehernega člo
veka. 

Članice sveta so tudi ugoto
vile, da vloga žensk v procesu 
družbenega odločanja, ne gre 
za formalni delež žensk v druž
benopolitičnih telesih in orga
nih, pač pa za vsebino odloča
nja, še ni dovolj velika. Zato bi 
morali okrepiti aktivnosti v 
smeri večjega vključevanja 
žensk na vodstvena in vodilna 
mesta tako v gospodarstvu kot 
v družbenopolitičnem in sa
moupravnem življenju. 

Dopolnilne dejavnosti kmetov 
Vsebina posveta vseh svetov 

za družbenoekonomski in poli
tični položaj žensk je bila ob
ravnava problematike dopol
nilnih dejavnosti kmetov, za 
katere smo tudi v naši občini 

ugotovili, da po dosegljivih 
podatkih, niso najbolj razvite. 

Z dopolnilnim delom naj bi 
si na kmetijah zagotovili tak 
dopolnilni dohodek, da bi j im 
skupaj z dohodkom od kmetij
stva kot glavnega poklica omo
gočil enak materialni položaj, 
kot ga imajo delavci v združe
nem delu. Pri tem je bil dan po
udarek domači obrti, za katero 
ni potrebno imeti posebnih 
poslovnih prostorov, jo je pa 
potrebno priglasiti pristoj
nemu upravnemu organu, po 
zakonu o davkih občanov pa je 
predvidena tudi oprostitev 
plačila davka iz te dejavnosti. 
Druga dopolnilna dejavnost je 
kmečki turizem; v naši občini 
je to le en primer, čeprav je 
možnosti zanesljivo več, saj je 
za opravljanje te dejavnosti 
potrebno zagotoviti le: 

— minimalne tehnične po
goje, 

— minimalne sanitarno hi
gijenske pogoje, 

— osebe, ki delajo pri kmeč
kem turizmu, morajo biti pod 
zdravstveno kontrolo. 

Tretja možna oblika je delo 
na domu, ki ga nekaj v naši 
občini je, pa bistveno manj, 
kot je verjetno možnosti. 

Vse te oblike bi bile za mar
sikatero od naših kmetij, zelo 
dobrodošle, enako pa tudi za 

specializirane delcvne organi
zacije, ki prodajajo ročna dela, 
pri katerih ne moremo mimo 
njihovega etnološkega pome
na, kot za kmetijske zadruge in 
seveda delovne organizacije, 
ki bi rade posredovale delo na 
dom. 

Seveda brez tesne medse
bojne povezanosti in tudi stro
kovnega sodelovanja ne bo šlo! 

Zakon, gozdovi, stališča 

Svet za družbenoekonomske 
odnose v kmetijstvu, gozdar
stvu in na vasi seje lotil tistega 
dela osnutka sprememb in 
dopolnitev zakona o združe
nem delu, ki govori o družbe
noekonomskih odnosih v kme
tijstvu. Člani z novelacijami 
niso bili zadovoljni, saj so ugo
tovili, da spremembe kmetij
ske zadruge še bolj oddaljujejo 
od prvotne zamisli zadružni
štva, kakor tudi da novosti ne 
pomenijo kvalitetnih spre
memb (npr. poenostavljanje 
upravljanja zadrug ipd.). Vsi 
njihovi predlogi bodo upošte
vani v sklepnem poročilu. 
Osrednja pozornost je bila na
menjena umiranju gozdov v 
ljubljansko gozdnogospodar
skem območju, kamor spadajo 
tudi naši gozdovi. Po daljši 
razpravi, v kateri je bilo 
ugotovljeno, da so tudi naši go
zdovi precej »načeti« so bil i 
sprejeti naslednji sklepi, ki naj 
bi naše gozdove »ozdravili«: 

— ugotoviti je potrebno vse 
onesnaževalce ozračja, 

— v sanaciji mora sodelo

vali širša družbena skupnost, 
saj onesnaženost ni vezana na 
občinske meje, 

— proučiti je potrebno mož- j 
nost večje porabe čistejših 
goriv, ki manj onesnažujejo 
okolje, 

— ustreznejša in kvalitet
nejša povezanost vseh, ki z go
zdovi gospodarijo, 

— gozdarstvo mora pripra- ' 
viti strokovno utemeljene pro
grame sanacije gozdov ter j 
izdelati metodologijo, s katero 
bomo vrednotili splošno druž
beno škodo, o kateri morajo 
biti seznanjeni vsi delovni 
ljudje in občani. 

Člani sveta so razpravljali 
tudi o uresničevanju sklepov 
in stališč problemske konfe
rence, ki je obravnavala razvoj j 
kmetijstva, zlasti pa hranilni- i 
štva v naši občini ter ugotovili, \ 
da hranilništvo v naši občini še 
nazaduje, kar je posledica 
uvedbe nove zakonodaje. Izra
žena je bila zaskrbljenost za
radi previsokih obrestnih mer, 
ki v kmetijstvu onemogočajo 
kakršne koli večje investicije, 
zlasti pa otežkočajo položaj 
številnih mladih kmetov, ki 
želijo ostati na kmetijah, ven
dar nimajo ne primerne social
ne varnosti, niti zadostnih 
sredstev za modernizacijo 
kmetij in nakup potrebnih 
kmetijskih strojev. 

Svet bo o uresničevanju sta
lišč razpravljal na prihodnji 
seji, do katere bosta Kmetijska 
zadruga in Hranilno-kreditna 
služba pripravili pismeni po
ročili. 



'Jelo, ki jf pred nami.. 

SZDL pred volitvami... 
r Na svoji seji je Občinska konferenca SZDL 

Domžale sprejela rokovnik o kandidacijskih 
postopkih in volitvah organov v organizacijah 
SZDL v občini Domžale v letu 1987. Tako so bili 
postavljeni temelji vseh aktivnosti, ki so se v 
nekaterih krajevnih organizacijah že začele, saj 
so v več kot polovici KO SZDL že sprejeli lastne 
rokovnike, v nekaterih pa so že evidentirali 
možne kandidate za organe v prihodnjem man
datnem obdobju. 

In kateri so najpomembnejši datumi? 

15.9. 1987 
Do tega datuma naj bi za

ključili prvi del aktivnosti v 
vseh krajevnih organizacijah 
SZDL. To pa pomeni, da bi 
zaključili z evidentiranjem 
tako za lastne organe in vod
stva, kot za vodstvo in organe 
OK SZDL Domžale, obenem 
Pa naj bi do tedaj že izdelali 
predlog poročila in program
skih usmeritev za prihodnje 
leto. Pričakuje se, da bo to 
množična 1 aktivnost, v katero 
se bodo vključile vse družbe
nopolitične organizacije, dru
štva in družbene organizacije 
v posameznih krajevnih skup
nostih, enako pa tudi na 
občinski ravni. 
31.10. 1987 

Potem, ko bi evidentirane 
m o ž n e kandidate obravnavali 
v različnih organih tako SZDL 
kot ostalih frontnih delih, naj 
bi do konca oktobra izpeljali 
volino-programske konference 
v vseh krajevnih organizaci
jah. Na teh konferencah naj bi 
opravili naslednje aktivnosti: 

— sprejeli poročilo o po
teku kandidacijskih in volilnih 
opravil, izvolili novo vodstvo 
KO SZDL, kakor tudi vse po
trebne organe, sprejeli poro
čilo o aktivnostih v preteklem 
letu in nove programske usme
ritve, obravnavali in obliko
vali stališča k predlogu vod
stva O K SZDL, kakor tudi k 
predlogu sestave organov O K 
SZDL in njenega predsedstva. 
30.11.1987 

Na osnovi pregleda izvolje
nih delegatov za občinsko kon

ferenco in na osnovi pripomb 
in stališč, oblikovanih na vo-
lilno-programskih konferen
cah K O SZDL in na sestankih 
DPO, naj bi predsedstvo O K 
SZDL pripravilo predlog mož
nih kandidatov za nosilce 
vodilnih funkcij, člane pred
sedstva ter člane drugih orga
nov, s Katerimi naj bi preko 
Občinskega 'poročevalca se

znanilo tudi širšo javnost. Do 
konca novembra naj bi bila v 
občini izpeljana volilno-pro-
gramska konferenca, kjer bi 
obravnavali poročilo o kandi
dacijskih in volilnih aktivno
stih, poročilo o delu O K in 
njenih organov v preteklem 
mandatnem obdobju, kakor 
tudi programske usmeritve, 
izvolili pa naj bi tudi novo 
vodstvo in nove organe tako 
O K kot njenega predsedstva. 
Obenem bi na tej seji obravna
vali in oblikovali tudi predlog 
možnih kandidatov za nosilce 
vodilnih funkcij v medobčin
skem svetu in republiški kon
ferenci SZDL. 
31. 12. 1987 

Dokonča leta 1987 naj bi bi l i 
opravljeni tudi volilno-pro-
gramski konferenci tako Med
občinskega sveta SZDL ljub
ljanske regije kot Republiške 
konference SZDL Slovenije. 

PREDSEDSTVO OBČINSKE KONFE
RENCE SZDL DOMŽALE POZIVA VSE DE
LOVNE LJUDI IN OBČANE, DA SE AKTIVNO 
VKLJUČIJO V VSE KANDIDACIJSKE IN 
VOLILNE POSTOPKE ZA IZVOLITEV NOVIH 
VODSTEV IN ORGANOV V VSEH ORGANI
ZACIJAH SOCIALISTIČNE ZVEZE V NAŠI 
OBČINI! 

M-Eta, ŽIVILSKA INDUSTRIJA 
K A M N I K 

o b j a v l j a 
presta dela in naloge 

VZDRŽEVALCA T O V O R N J A K O V IN 
VILIČARJEV 
Pogoji: 
— K V avtomehanik 
— 2 leti delovnih izkušenj 
— opravljen vozniški izpit C-kategorije 
— splošna telesna spretnost in odgovornost pri delu 
— 6 tednov poskusno delo 

Prijave sprejmamc v roku 15 dni po objavi na 
naslov: M - E T A , Živi lska industrija Kamnik, Kaju-
hova pot 4, Kamnik. 

Igor Mlakar — 
novi sekretar OS ZSS 
Domžale 

Na seji Občinskega sveta 
ZSS Domžale dne, 3. junija 
1987 je bil izvoljen novi 
sekretar OS ZSS tov. Igor 
Mlakar. Dosedanja sekre
tarka tov. Jelka Zalogar je 
zaradi zdravstvenega sta
nja zaprosila za predčasno 
razrešitev. 

Igor M L A K A R , roj. 1959, 
stanuje Mengeš, Zavrti, za
poslen v DO Varnost TOZD 
Vzdrževanje, kjer opravlja 
dela in naloge nadzornega 
varnostnika. Ima dokonča
no srednjo ekonomsko šolo. 
Že kot mladinec se je 
aktivno vključeval v izven-
šolske aktivnosti. V Z K je 

bil sprejet v" srednji šoli, 
vseskozi pa aktivno, dela 
tako na področju samou
pravnih organov kot v druž
benopolitičnih organizaci
jah. V sindikalni organiza
ciji je opravljal vrsto po
membnih funkcij, saj je 
član občinskega sveta ŽSS, 
predsednik Odbora za SLO 
in DS, član odbora za SLO 
in DS pri MS ZSS ter član 
ROS delavcev komunalne
ga in stanovanjskega gospo
darstva. Aktivno dela tudi v 
Z K S (sekretar 0 0 Z K S v 
TOZD), v SZDL ter ZRVS. S 
svojimi dosedanjimi izkuš
njami, zlasti v delu sindi
kalne organizacije, bo lah
ko uspešno "oprvljal funk
cijo sekretarja Občinskega 
sveta ZSS Domžale. 

Prihodnost trzinskega smetišča: 

Stop za smeti 
Pred gradnjo obč inskega malokalib rskega strel išča 

Sredi polja pri Trzinu kraljuje jama; že dolga leta je, 
odkar so iz nje vozili gramoz za kdove katero gradnjo. 
Dolgo je samevala tam sredi kmetijskih površin KPC 
Jable... Potem pa se je nekdo spomnil, da bi se jo dalo 
zasuti s smetmi... In tako je prišlo prekletstvo smeti, 
prekletstvo, s katerim že dolgo želijo obračunati tako v 
KS Trzin, na osnovni šoli Edvarda Kardelja, na 
domžalskem komiteju za urbanizem, gradbeništvo, 
komunalne zadeve in varstvo okolja, SKIS-u in še kje. 

Pa ne gre in ne gre! Koliko opozorilnih tabel je bilo že 
postavljenih, koliko prepovedi že izgovorjenih in napi
sanih, precej, mandatnih kazni je bilo izrečenih; pa nič! 
Ljudstvo, ki tone v smeteh, še kar naprej kljub zvenečim 
besedam o ekologiji vozi, dobavlja, dostavlja smeti in 
odpadke v nezmanjšanih količinah. Pred časom so v 
Trzinu že postavili ograjo, ki naj bi branila prostor pred 
odlagalci. Celo nove kole so postavili, pa jim je ob novih 

količinah smeti zmanjkalo poguma, da bi napeli še 
mrežo. 

Vsak ponedeljek po pretečenem vikendu, vsak novi 
delovni dan po iztečenem prazniku z novimi količinami 
vsakovrstne šare, odpadkov, gradbenih ostankov in 
vsega, kar se ljudem ne zdi več vredno hraniti. Zaman so 
vsa prizadevanja komunalnega inšpektorja, šolskih 
otrok, delavcev KPC Table pred to neuničljivo razvado in 
ekološkim deliktom. 

Kljub temu, da si trzinski šolarji, strelci in drugi 
športniki v občini tako neznansko že dolgo časa želijo 
urediti v tej jami občinsko malokalibrsko strelišče, sta
nje ostaja, kakršno je. 

Izhoda skoraj ni videti, čeprav za gradnjo strelišča 
obstaja lokacijska dokumentacija, velika pripravljenost 
trzinskih strelcev, pa pripravljenost gozdnega gospo
darstva, ki je za to območje že namenilo smrekice za 
nasad... 

Kdaj, kako in kdo preseka ta gordijski vozel? Nihče 
drug, kot domžalski, trzinski in mengeški občani sami, 
ki bodo z drugačnim ravnanjem omogočili trzinskim 
strelcem, prizadevnemu ravnatelju in športnem delavcu 
Francu Brečku, ter vsem drugim čez čas morda le šport
no in rekreativno dejavnost tam, koder danes 
nemameži še odlagajo (odlagamo) smeti. 

Strelišče v izgradnji je žal še vedno le - smetišče. Krivci: MI 
VSI! pardon, precej izmed nas! 

Na tej površini želijo trzinski strelci urediti strelišče za malokali
brsko puško 

POSVET O ZGODOVINI 
DOMŽALSKE OBČINE IN PEREČIH 
PROBLEMIH KRAJEVNEGA 
ZGODOVINOPISJA * 

V sredo, 10. junija je bil v Domžalah posvet o 
odovini domžalske občine in perečih proble-

J" Ih krajevnega zgodovinopisja, ki so ga orga-
eirali skupščina občine Domžale, sekcija za 
ajevno zgodovino, zveza društev zgodovinar-
v Slovenije ter občinski: Kulturna in razisko

valna skupnost. 

Na posvetu (tako srečanje je bilo v Dom
žalah že pred leti), se bodo udeleženci obogatili 
s podatki o zgodovini sedanje domžalske občine 
ter se seznanili s problemi krajevnega zgodovi
nopisja. 

V domža l sk i občini je postala že tradicija 
vsebinsko obe leževanje pomembnih zgodovinskih 
obletnic ter jubilejev delovnih organizacij in društev 
z izdajanjem posebnih publikacij ali z objavami zgo
dovinopisnih prispevkov v Obč inskem poročevalcu 
in glasilih delovnih organizacij, pa tudi z razsta
vami. Tako smo v obč in i letošnji 50-letnl jubilej 
ustanovnega kongresa KPS in Ijudskofrontnega 
shoda na Taboru nad Ihanom obelež i l i z izdajo 
posebne brošure in s publikacijo o partizanskih 
tiskarnah in ciklostilnlh tehnikah. Sicer pa smo v 
novih prostorih Knj ižnice pripravili pr i ložnostno 
razstavo del o krajevni zgodovini domža l ske obč ine , 
iz katere se vidi, da je bera del s tega področja že 
bogata in da je zanimanje za preteklost izredno po
raslo. Spodbujamo in gmotno podpiramo izdajanje 
del iz vseh zgodovinskih obdobij, prizadevamo pa si, 
da bi bile posebej temeljito osvetljene prelomnice in 
da bi v razl ičnih prispevkih prišle do izraza poseb
nosti ž iv l jenja in dela prebivalstva sedanje domžal 
ske obč ine . Te cilje ž e l i m o doseč i tudi z novim Zbor
nikom občine Domža le , ki ga bomo posvetili pokoj
nemu profesorju zgodovine Karlu Kušarju, ki je bil 
glavni pobudnik za njegovo izdajo, z njim pa se 
že l imo oddolž i t i njegovemu spominu. 

Na posvetu v novi domža l sk i Knjižnic i v dopol
danskem in popoldanskem času so z referati 
sodelovali: 

— dr. B o ž o Otorepec, (Domžale v srednjeveških 
virih); 

— dr. Ferdo Gestrin, (Vaška naselja v domža l sk i 
občini v srednjem veku); 

— Miri na Zupančič , (Gradovi na d o m ž a l s k e m in 
m o r a v š k e m območju) ; 

— Ema Umek in dr. Ignacij Voje, (Domžal sko 
o b m o č j e v luči katastrskih zapisov); 

— dr. Jože Žontar, (Zemlj iško gospodarstvo 
Krumperk); 

— Majda Žontar, (Kulturna in telovadna dru
štva v D o m ž a l a h in okolici do I. svetovne vojne); 

— dr. Vasilij Melik, (Domža l sko področje in 
volitve v preteklosti); 

— dr. Miroslav St iplovšek, (Razvoj novih indu
strijskih panog na d o m ž a l s k e m in m e n g e š k e m ob
močju 1918—1941); 

— France Fll ipič , (Zveze K P J leta 1930 na dom
ža l skem območju) ; 

— dr. Tone Ferenc, (Značilnosti razvoja ljudske 
oblasti med N O B na d o m ž a l s k e m območju) ; 

— Zora Torkar, (Partizanske bolnišnice na 
d o m ž a l s k e m in m o r a v š k e m območju) ; 

— Peter Primožič , (O razvoju domža l ske obč ine 
po letu 1945, s posebnim poudarkom na obdobju 
1975—1985); 

— dr. Dušan Nečak , (Problematika krajevnega 
zgodovinopisja za čas po letu 1945); 

— France Benedik, (35-letnica Kronike, časo
pisa za slovensko krajevno zgodovino). 

V š i rokem krogu uglednih slovenskih zgodovi
narjev so bili tudi predstavniki ustreznih raziskoval
nih republ iških ustanov pri C K Z K S , R K SZDL, ZSS 
in republ i škem odboru Z Z B NOV, učitelj i zgodovine 
na osnovnih šo lah in drugi.. . 

Brojan 



V organizaciji O K SZDL Domžale in Delavske univerze so se zbrali ob 
začetku junija mladi novinarji z naših osnovnih šol na štiridnevnem izo
braževalnem seminarju, na katerem so spoznali nekaj zanimivosti 
novinarskega dela. Po teoretičnih dneh je sledilo praktično delo na 
terenu. Izbrali smo vas Gorjušo, ki sojo mladi novinarji predstavili vsak s 
svojega zornega kota: kot so vas pač videli sami. Stran, ki je pred vami, je 
v celoti delo mladih novinarjev, ki j im bo zagotovo v vzpodbudo za 
novinarsko delo in sodelovanje pri Občinskem poročevalcu še vnaprej... 

Sodelovali so: 
Vesna Sivec, Albina Rolih, Špela Zalokar, Jure Zalokar, Mojca 

Lubej, Jana Rems, Nuša Bratovš, Joži Zupan, Urša Florjančič, Urška 
Sedeljšak, Marjana Cencelj, Melita Lisjak, Branka Kralj. 

Gorjuša lepa 
vas... toda 

Hiša, ki se ponaša z vzdevkom, da je na Gorjuši najstarejša. Ocenjujejo, da je stara med 200 in 300 let 

Moja naloga je, da nap i šem intervju, v katerem 
bi kaj več izvedela o vasi Gorjuša. 

Vas Gorjuša leži pribl ižno 2 km naprej od Doba. 
To je majhna vas, ki ima pribl ižno 20—25 hiš . 

Prebivalci te vasi se več inoma ukvarjajo s 
kmetijstvom, posamezniki pa se vozijo na delo v 
bl ižnje tovarne in tudi drugam. Otroci obiskujejo 
O Š v Dobu. 

Neka vaščanka me je ob vprašanju, kdo bi mi 
kaj več povedal o tej vasici, napotila k tov. Kamilu 
Domitrov iču , ki sem ga tudi obiskala in z njim 
napravila intervju... 

Nekaj zbranih 
podatkov o gradu 
Krumperk, Jami, 
Jamarskem domu... 

Gorjuša je vas nad Dobom. 
Leži 320 m nad morjem in je 
znana predvsem po turizmu: 
Stoji na kraškem svetu; posle
dica tega je, da je tod veliko 
kraških jam in vrtač. Najbolj 
znani sta Železna jama in 
Babja jama. 

Železna jama je zelo obisko
vana, saj je najbolj znameniti 
del Gorjuše. V njej so trije zelo 
zanimivi kapniki: 1,5 m visok 
stalagmit, oblika kamelje in 
kozje glave. Jama je dolga 
120 m, globoka pa 23 m. V njej 
je stalna temperatura 8 stopinj. 
Železna jama se imenuje po 
železu, ki so ga včasih tod 
kopali. 

Babja jama je nekako bolj 
površinski prostor. To je 25. 
odkrita postojanka pračloveka 
v naših krajih in eno od bogatih 

arheoloških najdišč. V njej so 
našli kamnita rezila, okostja 
volkov in bobrov. Ta jama nas 
spominja na kameno dobo. 
Jama je dobila ime Babja jama, 
po tem, da so se med spopadi s 
Turki, ženske s svojimi otroki 
zatekale v to zavetje. Babja 
jama je stara*iekako 15000 let. 

Poleg jam pa je na Gorjuši še 
grad Krumperk, ki je bil prvič 
omenjen 1538. In kot zanimi
vost: Na gradu seje rodila mati 
zgodovinarja Janeza Vajkarda 
Valvasorja. 

Kot najbolj turistična točka pa 
slavi Jamarski dom. Jamarski 
dom so v letih 1964—1986 s 
prostovoljnim delom zgradili 
člani društva za raziskovanje 
jam SIMON ROBIČ DOM
ŽALE. 

Jamarji se seveda ukvarjajo z 
jamarstvom, radi razkažejo 
jame skupinam šol, ki pridejo 
na ogled. V pritličju doma pa je 
muzej. Največ dela imajo ob 

koncu tedna, ker je to že znana 
turistična točka. Dom je v 
zakupu, vodi ga pa Marko 
Ravnikar. Pravijo, da je hrana, 
ki jo v domu pripravljajo, od
lična ... 

Kot sem že omenila, je v pri
tličju muzej, v katerem je 
razstava kapnikov grofa Fran
ca Hochenwarta, geološka 
zbirka, arheološka zbirka, ja
marska zbirka in Robičeva 
zbirka. Simon . Robič je bil 
rojen 11. februarja 1824, umrl 
pa je 7. marca 1897. Jame je 
hodil raziskovat zelo rad. Zbral 
je nad 16000 rastlin, hroščev, 
žuželk, ki jih na svetu ni mo
goče dobiti. Bil je človek, ki je 
ljubil naravo. V muzeju je 
njegov kip, spominska plošča 
in njegova zbirka mahov in 
živali. Pred domom pa je spo
menik z napisom letnice njego
vega rojstva in smrti. 

Urša Sedeljšak, 
7. razred OŠ Janko Kersnik 

Brdo 

Sem mlada novinarka, ki bi 
rada izvedela kaj več o vaši vasi, 
posebnosti in pomembnejših ob
jektih. Pa za začetek kaj o vas... 

Sem Kamilo Domitrovič, po po
klicu sem učitelj. Učim na srednji 
kovinarski šoli v Domžalah. V to 
vas smo se preselili približno pred 
30-timi leti. 

Kako vam je všeč v tej vasi? 
Ta vas mi je kar všeč, motijo me 

nekatere pomanjkljivosti, ki jih tu 
občutijo vsi vaščani. Potrebovali 
bi trgovino, pošto, telefonsko go
vorilnico, boljše prometne zveze, 
kar se zelo čuti zaradi oddaljeno
sti od Doba. Tudi hiše so preveč 
skupaj. Smetišče in njegova ne
urejenost, povzročata veliko pre
glavic, zaradi večje razširjenosti 
raznih zajedalcev in mrčesa. Za
dovoljen pa sem s PTT prometom, 
saj redno v kakršnemkoli vremenu 
tu poštar prinese pisma in druga 
sporočila. 

Kako je z obiski v vaši vasi? 
Gorjuša je dokaj obiskana vas. 

Na to največ vpliva Železna jama, 
Jamarski do, grad Krumperk, ko
njeniški klub Krumperk in na
rava, ki privablja izletnike. 

Pogled s hriba 
Še v D o m ž a l a h smo izvedeli, da gremo na naše 

prvo terensko delo v vas Gorjuša pri Krumperku. 
Do Jamarskega doma na Gorjuši so nas odpeljali 

s kombijem, v katerem je bilo zelo ž ivahno. Pletla so 
se nova poznanstva in prijateljstva. V takem razpo
loženju smo prispeli do vasi, v kateri naj bi opravili 
svoje delo. 

Dobili sva nalogo, da predstaviva zunanjo 
podobo vasi. 

Povzpeli sva se na najvišjo točko in najin pogled 
je objel celotno vas, saj ta vas zajema pribl ižno 
dvajset stanovanjskih hiš . Vas je potisnjena v globel, 
obkrožajo pa jo griči in obširni , zeleni gozdovi. 

Pogled na prijazno vas Gorjuša pri Dobu 

Starejše hiše v tej vasi izpodrivajo nove, moder
nejše , večje hiše . Po kamniti poti sva se odpravili v 
vas, v oči pa nama je takoj stopila stara, še vsa lesena 
hiša. Odloči l i sva se, da poizveva o njeni zgodovini. 
Sprejela naju je stara, nasmejana zenička, ki naju je 
z veseljem povabila v kuhinjo, ter nama je začela pri
povedovati brez zadržkov o vsem, kar sva jo vpra
šali . 

Povedala nama je, kar sva že prej sami 
domnevali, da je ta hiša res najstarejša v vasi. Stara 
je že kar dobrin 250 let in že od vsega začetka se pri 
njih reče »pri Petrič«. » K u h a m o pa najraje še kar 
stare d o m a č e jedi,« nama je zaupala. 

Po prijaznem pogovoru sva se odpravili naprej 
po vasi. Po gričku dol in gor in že sva bili pred zelo 
veliko, prenovljeno kmetijo. Na sprednji strani hiše 
je spominska plošča Poldetu Mišu, d o m a č i n u in 
narodnemu heroju. Pogovarjali sva se z njegovim 
posinovljencem, 61 letnim Rudijem Mišem. Na tej 
kmetiji gospodari že več kot 20 let, gradi nov hlev, 
saj je stari premajhen za 20 glav živine, poleg tega pa 
ga je zob časa že kar precej načel . Z jezo v glasu nama 
je povedal, da mu lisica krade kokoši in da ji je sam 
težko kos. Ob najinem odhodu nama je pokazal tudi 
najstarejši , seveda prenovljeni kozolec v vasi, ki je 
njegov. 

Odhajali sva proti Jamarskem domu. Na klancu 
pred gozd ičem sva se še enkrat ozrli po tej prekrasni 
vasici. Zdelo se nama je, da gozdovi v vsej svoji 
vel ič ini varujejo to vasico, obrobni pašniki pa so bili 
videti kot zelene žametne preproge, polne dehteč ih 
ivanjščic . 

Vesna Sivec in 
Albina Rolih 

OŠ Matije Blejca-Matevža 
Mengeš 

Kakšna je okolica Gorjuše? 
Okolica Gorjuše je zelo neure

jena; s tem mislim predvsem 
smetišče, okolico gradu, bližnji 
bajer in močvirnate predele, kate
rih je približno 30 ha; tudi ceste 
sčasoma slabijo. Res največji pro
blem je smetišče, ki zelo vpliva na 
zrak in ga onesnažuje. Najbolj se 
to občuti poleti, ko pride do še 
večjega razkroja odpadkov in 
vetra, ki razširja odpadke. Tudi 
manjši izviri, se zastrupljajo" pod 
vplivom smetišča. Prevoz smeti 
na smetišče pa je neugoden tudi 
za otroke na poti v šolo in iz nje. 
Zato je vsa vas proti smetišču, ki 
je v bližini. 

Se pa najdejo pa tudi takšni, 
kjer se čuti urejenost in skrb člo
veka, ki ne dovoli, da bi se 
uničevalo še naprej. 

Vaša vas ni velika. Ali morda 
načrtujete še gradnjo hiš in objek
tov? 

Da, naša vas je res med manj
šimi, toda zato se ne bo povečala, 
saj je zaščitena in je tako gradnja 
novih hiš prepovedana; težimo pa 
po ohranitvi starejših objektov in 
hiš. 

Kakšna je preskrba z elektriko 
in vodo? 

Vsa vas ima elektriko in vodo 
urejeno. Imamo svoj vodovodni 
rezervoar. Včasih nas res težijo te
žave z vodo (pozimi), ko voda 
zmrzne... 

Najbrž je za tako vas zelo 
pomemben telefon. Ga ima kakš
na hiša? 

V vasi so trije telefoni, ki jih 
veliko uporabljamo. Pri nas tele
fona nimamo, vendar ga pričaku
jemo. Ob nujni potrebi si vaščani 
pomagamo tako, da hodimo tele
fonirat k tisitm, ki imajo telefon. 

Tukaj v vasi je nekaj kmetij. 
Kaj pa ljudje, ki nimajo kmetij, 
kje se zaposlujejo? 

Da, v vasi imamo kar precej več
jih in manjših kmetij. Kmetijske 
površine največ obdelujejo strojno. 
Ostali vaščani so zaposleni največ 
v tovarnah kot so Tosama, Toko, 
Helios, Papirnica; tudi v trgovinah 
in drugih delovnih objektih in or
ganizacijah so zaposleni. 

Ali se ljudje v vasi dobro 
razumejo? 

Moram priznati, da naši medse
bojni odnosi niso najboljši. Več
krat se naša mnenja razlikujejo. 
Pogrešamo pa skupno shajališče, 
kjer bi se lahko pogovorili in raz
rešili mnoge težave, ki nas pestijo. 

Vas spada pod KS Dob. Ste o 
vsem kar se dogaja v Dobu, redno 
obveščeni? 

Seveda se predstavniki vasi 
sestankov redno udeležujejo, a 
zaradi neprimernih oziroma ker 
nimamo primernih shajališč, po
membnejše sklepe ipd. težko po
sredujejo ostalim. KS vseh naših 
prošenj ne upošteva. Naj povem, 
da če želimo kaj storiti, za kar po
trebujemo denar, ga moramo 
predvsem prispevati sami. Tudi 
komunalne storitve niso najbolj 
solidno organizirane. 

Kaj najbolj pogrešate v vasi? 
Kot sem že omenil, je to skupno 

shajališče ali nekaj podobnega; 
lahko bi imeli oglasno desko, ob 
kateri bi se širila večja obveščenost 
o marsičem v vasi. Najpomemb
nejše pa bi bilo skupno sodelova
nje in organizacija vaščanov, saj bi 
s skupnimi močmi prebrodili mno
ge težave. 

To bi bilo tudi vse. Za ta pogovor 
se vam najlepše zahvaljujem. 

Jana Rems, 7.r. 
OŠ Martin Koželj, Dob 
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Spominska plošča revolucionarju - prvoborcu Leopoldu Mišu 



r 
poznali sva življenje 
volucionarja: 

eopolda Miša 
V okviru tretjega dne novl-
rske šole smo se s kombijem 
Peljali na Gorjušo. Preden 

no se lotili dela, nam je tov. 
rojan dal še zadnje napotke. 

Najina naloga je bila pois-
«. .ati nekoga, ki bi čim več vedel 

N I revolucionarju Leopoldu Mi
lu. Med potjo po vasi sva s 
folegico na neki hiši zagledali 
jpominsko ploščo. Takoj nama 
|e bilo jasno, da je bila ta hiša 
povezana z življenjem Leo-
Mda Miša. Pred to hišo sva na 

Amečkem dvorišču našli pri-
kznega gospodarja kmetije — 
Rudolfa Miša. O sebi nama je 
povedal, da se je rodil 2. febru
arja 1927 na Limbarski gori in 
' e prišel na Gorjušo za stalno, 
lakoj po smrti Leopolda in 
Franceta. Potem pa nama je 
j-ačel pripovedovati o Leopol
du Mišu. Leopold je bil strog, 
patančen, nepopustljiv, čokat 
[nož, ki je dal življenje za svo
bodo. Že v stari Jugoslaviji je 
''ril socializem. Zaradi tega pa 
|e bil tudi prvič zaprt. Da pa 
tiu je uspelo širiti socializem, 
•* je skrival pod krinko te-
»arja... 

Mnogih zborovanj se je ude-
NH1; na Limbarski gori, Ta-
»oru in Skaručni. Po L sve-
ovni vojni je bil ujet v Rusiji, 
fjer se je pridružil Rdeči 
krmadi. Čez nekaj časa se je 
f rnil domov, kjer je nadaljeval 
voje delo. Organiziral je skri-
'na zborovanja, katerih so se 
ideležili še Vida Tomšič, No-
Kak, Kardelj, Leskovšek, 
&rejc. 

Rudolf Miš 

Sestanka leta 1937 se je 
"deležil ilegalno tudi Josip 
Broz-Tito. To se je zgodilo na 
zapuščeni kmetiji pri Judežu 
|jad Vinjami. Leopold je takrat 
delegacijo vodil. Ko je okupa
tor zasedel Jugoslavijo, je bila 
niša Miševih z vsem srcem za 
£PL Lepold Miš in pokojni 
'omo Brejc sta bila organiza
torja vstaje v kamniškem oko-
Isu. Miš je bil tudi prvi sekre
tar OF za ta okraj. Maja 1941 
P fašisti aretirali Leopolda 
Misa in ga kmalu zaradi 
pomanikania dokazov izpusti 
M- Septembra istega leta so 
aretirali njega, brata Franceta 
fn sestro Terezijo. Zaprli so jih 
n^amniski zapor, potem pa v 
"egunje. 14. oktobra istega 

ta pa s« n j e g a ,„ b r a t a u s ( r e 

» Kot talca. Sestra je umrla v 
P* , e t " Pred 4 leti. 

° tem izčrpnem pogovoru 
»» se zahvalili Rudolfu MiŠu 

PO* revolucionarja 
roideta Miša z Gorjuše. 

Gorjuša v starih časih: 

Delo, življenje, 
družabnost pred leti. 

Po dolgem času in iskanju sva s prijateljico Mišo našli 
najstarejšega vaščana (tja naju je napotila neka žena) na 
Gorjuši, Janeza Kepca. Zastavili sva mu nekaj vprašanj, 
vendar pa mu je bila tema o gradu Krumperku še vedno 
najljubša, saj je veliko vedel povedati o njem. Tako sva iz
vedeli, da je bil med drugimi lastnik gradu tudi Redbach, 
da je grad 1. 1928 kupil Pogačnik, ki je bil prej delničar 
tovarne vžigalic v Rušah. Med vojno je grad upravljal 
Kaglovič, Pogačnik pa je umrl 1945. leta. 

Opisali bi ta pogovor, ki je potekal nekako takole: 

Tovariš Kepec, vi že od rojstva 
živite v tem kraju, zato bi mogoče 
vedeli povedati, če se je število 
prebivalcev in kmetij kaj povečalo 
od konca II. svetovne vojne sem... 

Rečem lahko, da vas ni pridobila 
kaj dosti prebivalcev pa tudi 
kmetij- je še vedno isto število, 
razen seveda nekaj novih hiš, ki so 
jih zgradili v zadnjih dvajsetih, 
desetih letih... 

Kako pa je bilo z vami med 
vojno? 

Saj veste, da vsi pač ne morejo 
zapustiti kmetije. Seveda smo po
magali .partizanom, kolikor smo 
mogli. 

Kako pa je bilo z živinozdrav-
niki? Gotovo so prihajali na dom, 
ko so na primer krave povrgle? 
Kaj ste imeli ravno take težave, 
kot so zdaj? 

Pri nas ni bilo nikoli posebnih 
težav z živino, zato smo jih v 
glavnem zdravili sami. Zanimivo 
je tudi to, da v tistem času ni bilo 
marsikatere nevšečnosti, kot na 
primer teh težav z živino. Kot smo 
že omenili, pa tudi prklelkov ni 
bilo treba zavarovati z različnimi 
škropivi, saj se takrat še ni pojav
ljal koloradski hrošč, redke so bile 
tudi rastlinske bolezni, ki zdaj 
pogosto nagajajo kmetijstvu. 

V preteklosti so imele družine 
veliko več otrok, kot danes... 

Ko opazujem vzgojo mojih vnu
kov in jo primerjam z vzgojo v 
mojih mladih letih, se mi zdi, daje 
bila kar precej drugačna. Drugi 
časi pač 

Kaj pa družba v vaših letih in 
vaško življenje? 

Kdaj pa kdaj smo se z vaškimi 
lanti dobili pred dobsko cerkvijo, 
nato pa smo jo mahnili na igro v 
Ihan. To ni bilo velikokrat, saj je 
bilo doma veliko dela. 

Iz tega pogovora sva s prijate
ljico veliko zvedeli med drugim 
tudi to, da je Imela mladina v pre
teklosti mnogo manj možnosti za 
zabavo... Morda zato, ker so imeli 
veliko dela na kmetiji in — zaradi 
strogih staršev? 

Nuša Bratovž 
OS Edvard Kardelj, Trzin, 8a 

Branka Kralj 
OS Josip Broz Tito, Domžale, 7b 

Tako pa se zabavajo 
otroci na Gorjuši 

Po dolgem času, sem le 
našla dve dekleti, s kateri
ma sem sedla na travo ob 
križišču. V k rhkem času se 
je razvil živahen pogovor in 
iz njega sem zvedela, da 
šolo obiskujejo v Dobu in 
Domžalah. Ponavadi grejo 
v šolo peš, nekaj pa se jih 
vozi s kombijem. Prostega 
časa imajo na pretek, zato 
ga izkoristijo z igrami, 
zaradi katerih se največkrat 
tudi skregajo. Ker nimajo 
igrišča, njihove igre pote
kajo na Stibjevem hribu, 
kateri se imenuje po last
niku tega hriba. Poleti tam 
pečejo jabolka, koruzo, za 
pusta pa zakurijo kres. Ob 
kresu potekajo razne igre, 
kot so na primer nogomet in 
košarka. Kot koši j im slu
žijo škatle oziroma zaboji, 
ki imajo spodaj luknjo. Ker 
so veseli, zdravi, radi zapo-
jejo. Mnogokrat pripravijo 
prireditve na Močilniku, 
kjer velikokrat sodelujejo 
različne folklorne plesne 
skupine. Na te prireditve 

Mladi sogovornici 

j ih starši neradi pustijo. 
Kadar pa ni teh prireditev, 
sezadovoljijo s pregovorom 
»dva sta družba, trije so 
gužva«. V vasi se najde kdaj 
kakšen parček, do katerega 
pa otroci niso preveč ob
zirni. Poleti so zaposleni z 
grabljenjem sena ter delom 
na njivi; to delo otroci z ve
seljem opravljajo. Toda.. . 
zopet se najdejo izjeme. 

V vasi je tudi nekaj 

živine, s katero se še mnogi 
ukvarjajo. Njihove najljub
še živali pa so: kužki, zajčki 
in telički. 

Iz vsega tega lahko skle
pamo, da otroci z Gorjuše 
nujno potrebujejo igrišče, 
ki si ga tudi zelo želijo. Se 
bo le našel kdo, ki bo upo
števal njihove želje? 

Melita Lisjak 
OS Josip Broz Tito 

Domžale 

Bila sem v Železni jami 

Predsednik DRJ Simon Ro-
bič to\. Stane Stražar nam je 
ob obisku mnogo pripovedoval 
o Železni jami na Gorjuši. Ta 
jama je globoka 23 in dolga 120 
metrov. Temperatura znaša 8 
stopinj Celzija, poleti pa se 
temperatura dvigne le nekaj 
več. V tej jami je voda ustvarila 
nekaj izredno lepih kapnikov. 
Zanimiva je kamelja oziroma 
oslova glava (na drugi strani 
istega kapnika) ter stalagmit, 
ki je visok meter in pol. Pod to 
jamo teče voda, ki nato po
nikne. Tov. Stražar nam je 
povedal, da so to jamo uredili z 
udarniškim delom. Tamkaj
šnjega vaščana Avgusta Oreh-
ka pa sem povprašala o narav
nih kraških pojavih, o reki 

Rači, ki teče tod mimo ter o 
drugih zanimivostih v naravi. 

Tu je veliko vrtač, predvsem 
v gozdovih. Na tem območju 
(vse do Moravč) je raziskanih 
sto jam, pravijo, da je to 
področje osamelega Krasa. 
Tod je znana Babja jama. V njej 
so našli kosti različnih živali 
(svizca, volka...). 

Reko Račo so pred nedavnim 
regulirali, ker je nekdaj delala 
preglavice s poplavami. Tudi 
mlini so bili ob tej reki: v 
Lazah, Dobu; žal jih danes ni 
več. Naš vodič je omenil tudi 
hrošča Robiča, ki so ga poime
novali po domačem raziskoval
cu jam Simonu Robiču, ki ga je 
tudi našel. 

Marjana Cencelj 
7.r. OS Janko Kersnik 

Brdo pri Lukovici 

Društvo za varstvo okolja: 

Bolj ko čistimo, 
slabše se nam zdi... 

Društvo za varstvo okolja D o m ž a l e — K a m n i k še 
vedno orje in brska na dan števi lne nepravilnosti in 
grehe, ki jih je in ki jih namerava napraviti č lovek. 
Skoraj ni seje izvršnega odbora, na kateri ne bi ob
ravnavali smet i šč v občinah: obema odlaga l i ščema 
— pri Duplici in Dobu — letos poteče (Duplici naj bi 
že marca) uporabno dovoljenje. Društvo se je do 
sedaj bojevalo po samoupravni poti (dopisi orga
nom, delegatske zahteve, preko K O v SZDL). Odla
ganje poginulih živali okoli dupl i ške jame in zare-
ditev podgan v njej pa je sodu izbilo dno in del č lanov 
izvršnega odbora zahteva protestni pohod s f izično 
zaporo dovoza smeti. 

S svojimi prispevki se je društvo aktivno 
vključi lo v problemsko konferenco o varstvu okolja, 
člani so temeljito premleli prednosti in slabosti 
kompostarne. Ves čas so bili obravnavani »manjši« 
problemi, ki se t ičejo Ie posameznih krajev. Takšen 
primer je jama v Trzinu, ki jo urejajo strelci in 
planinci: ne le, da ljudje kljub prepovedi še vedno 
vozijo smeti vanjo, celo ograjo okoli jame so ukradli. 

Ker ima društvo blizu 300 č lanov iz obeh občin, 
problemi pa so obširni , bo izvršni odbor predlagal, 
da se društvo razdeli na domžalsk i in kamnišk i del. 
Za skupne akcije pa bi ustanovili koordinacijo. 

03-08 

popravila, čiščenje, mazanje 
vseh vrst 

šivalnih strojev 

Tel.: (061) 723-324 

TINE KLANČAR 

VIR, ČUFARJEVA 6 
61230 DOMŽALE 

jj^eva mama živi v najstarejši 
Ob vseh lepotah, kijih nudi narava ponujajo gozdovi v bližini tudi take arheološke predmete 

DELAVSKA UNIVERZA DOMŽALE 
KOLODVORSKA 6,61230 DOMŽALE 

Tečaj tujih jezikov — angleščina/nemščina 
poletni semester — junij, julij, avgust 
Delavska univerza Domžale razpisuje 14-dnevne inten

zivne tečaje angleščine in nemščine za: 

UČENCE 8.r. OSNOVNE ŠOLE: 
— ponovitev slovnice in priprava na popravni izpit 
— obnova in utrditev snovi za prehod na pouk tujega 

jezika v usmerjenem izobraževanju. 

SLUŠATELJE VIŠJIH IN VISOKIH SOL 
— obnovitev bistvenih zgradb slovnice 
— predelava nekaterih pomembnih beril učbenika 
— priprava na izpit. 

MLADINO IN ODRASLE 
— ponovitev dosedanjega znanja tujega jezika 
— študij lekcij, ki obravnavajo aktualne dogodke na 

popotovanjih. 

Kotizacijo vplačajo slušatelji pri vpisu. 
Informacije in vpis je vsak dan od 6.—14. ure in po

poldne: ob ponedeljkih, sredah in četrtkih do 16. ure. 

Delavska univerza se zahvaljuje slušateljem za izka
zano zaupanje in jih vabi, da se pravočasno prijavijo za 
tečaje. 

Delavska univerza 
Domžale 
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Dober dan, domžalski občan 

Dora Blejc 
Tokrat predstavljamo v tej rubriki pedagoško 

delavko iz Mengša , učite l j ico, ki je svojih enaintri
deset delovnih let podarila šo larjem na Primorskem 
in v Trzinu; poznamo jo tudi kot izjemno delavno v 
izvenšolskih dejavnostih, poleg tega pa je prisotna 
prav tako v samoupravnih organih na šoli Edvarda 
Kardelja v Trzinu kot tudi v m e n g e š k i h društvih. 
Sicer pa se z Doro Blejec srečujeva že poldrugo 
desetletje: vedno je nasmejana in dobre volje, kot da 
ji ž iv l jenje nebi pušča lo globljih raz. 

S kmetije na učiteljišče 

Dora Blejec je doma v 
Malem Mengšu, kot so nekdaj 
rekli spodnjemu delu naselja. 
Doma je bilo sedem otrok, 
imeli so kmetijo, oba starša pa 
sta se močno zavedala, da 
lahko otroku dasta nekaj več 
kot samo možnost za preži
vetje. 

»Moj oče je bil za tiste čase 
zelo napreden. Takoj po vojni 
je veliko otrok ostajalo doma, 
zame pa je takoj rekel, da bi 
morala iti v šolo. Nameravala 
sem postati šivilja, po očetovi 
zaslugi pafeem se lahko vpisala 
na učiteljišče v Ljubljani...« 

Kdor si predstavlja, da so v 
letih po vojni sprejemali vse od 
kraja na učiteljišče, se moti. 
Dora je morala delati celo raz
novrstne sprejemne izpite, s 
posebnim poudarkom na glas
benem znanju in slovenščini, 
saj je bilo vsako učiteljsko po
slanstvo močno povezano tudi 
s tema dvema predmetoma. 

Dora Blejec je končala učite
ljišče leta 1956, potem pa se je 
takoj zaposlila. Za mlajše ge
neracije bo zagotovo zanimi
vo, da so vsi učiteljiščniki 
morali po končanem šolanju 
dati na občini slovesno zapri
sego, nekaj podobnega kot 
zdravniki ali pravniki. Prisotni 
so bi l i predsednik občine, ma
tičar in tajnik. S tem je bila 
tudi poudarjena odgovornost 
pedagoškega poklica. 

13 primorskih let 
Dora Blejec je dobila prvo 

zaposlitev v občini Kanal ob 
Soči. Na sploh je ostala na Pri
morskem celih 13 let, čeprav si 
je želela biti bližje domu. 

Ministrstvo za prosveto in 
kulturo jo je najprej poslalo 
visoko v hribe, na šolo Zavrh-
Testeni, dobri dve uri od 
zadnje avtobusne postaje po 
kozjih stezah. 

»Nikdar prej niti pomislila 
nisem, da takšni kraji sploh 
obstajajo in da v takšnih krajih 
lahko žive tudi ljudje. Pričako
vala sem, da bodo drugačni 
tudi otroci, toda otroci so 
povsod enaki; vse je odvisno od 
pedagoga, kako jih zna prido
biti . Seveda pa je bil začetek za 
devetnajstletno dekle, tako re
koč na koncu sveta, precej 
težak. K meni v šolo so hodili 
pravi Bevkovi pastirčki in 
hlapčki z. bližjih kmetij.. .« 

Toda dokaj hitro je steklo, 
ker si je svoj učiteljski poklic 
kljub temu predstavljala pri
bližno tako, kot se j i je kazal v 
praksi. Učili sta s še eno kole
gico, vse od prvega do osmega 
razreda, po ves dan. Domačini 
so jo lepo sprejeli, časa za raz
mišljanje o tegobah poklica pa 
tudi ni bilo na pretek. 

Vmes seje dvakrat preselila, 
zmeraj bližje dolini, za njo pa 
je prišel tudi bodoči mož in 
tako sta se z Mengšanom poro
čila daleč proč od doma. 

»V začetku sem pisala tudi 
domov, vse po resnici, v kakš
nih krajih živim. Starše je tako 
pretreslo, daso prišli pome. 
Rekli so mi, naj grem z njimi 
domov, da je doma na kmetiji 
še toliko kruha, da me bodo 
dostojno preživeli . . . Sama se

veda nisem hotela slišati o 
tem. Ostala sem in danes mi ni 
prav nič žal.« 

Nekoliko huje je bilo glede 
moža, ki se je moral voziti 
daleč na delo v Novo Gorico, 
toda sčasoma sta se privadila, 
po trinajstih letih učiteljeva-
nja na Primorskem pa se je 
Dora Blejec preselila nazaj v 
svoj rojstni Mengeš, toda to
krat v Veliki Mengeš, na 
severni del. 

Kako je v Trzinu? 

Po odhodu tov. Torellija je 
Dora Blejec dobila njegovo 
mesto v Trzinu. Ves čas pou
čuje četrti razred. Bila je 
hkrati učiteljica in vodja pod
ružnične šole v Trzinu, ki je vse 
do nedavnega spadala pod 
mengeško šolo, z odprtjem 
nove šole Edvarda Kardelja v 
Trzinu pa nadaljuje s svojim 
pedagoškim delom na tej šoli. 

»Ko sem prišla v Trzin, so 
bil i štirje oddelki, štirje raz
redi; kopa so šolo ukinil i , j ih je 
bilo že deset. Trzin je doživel 
res velikanski razcvet.. .« 

Je bilo to samo v dobrem 
smislu? Kako se tak razmah 
odraža pri otrocih? 

»No, v teh osemnajstih tr
zinskih letih sem imela res
nično marsikaj primerjati. Zdi 
se mi, da je bilo nekdaj precej 
lažje poučevati, ker so bil i 
otroci bolj pazljivi in manj 
»scrkljani«. Standard pa je po
kvaril tudi otroke, ne ljubi se 
j im več toliko razmišljati, vse 
j im je prineseno na krožniku. 
Opažam tudi, da je boljše s 
pravimi trzinskimi otroki kot s 
priseljenci. Slednji so še bolj 
prepuščeni sami sebi, starši 
imajo še manj časa zanje, na
vadno so otroci žrtve preambi-
cioznih s taršev. . . Sicer pa so 
otroci pač otroci, povsod po
dobni, skoraj vse je odvisno od 
pedagoga, kako jih zna pripra
viti k učenju in kako zna vzpo
staviti red in disciplino...« 

' Dora Blejec pravi, da rada 
poučuje četrti razred, ker otro
ci tedaj pokažejo že svojevrst
no zrelost, sama pa močno 
pazi, da jih dobro pripravi na 
razredno stopnjo pouka. Kot 
opaža, »njeni« razredi niso 
imeli večjih težav, nasploh pa 
so se trzinski učenci dobro ob
nesli v Mengšu. Zdaj, ko je 
celotna osemletka v Trzinu, se 
je marsikaj spremenilo tudi za 
Doro, posebno glede gneče in 
direndaja, a se je v teh dneh 
letih vendarle privadila. 

Zlata plaketa Janeza Trdine 

Dora Blejec je pred nedav
nim prejela Zlato plaketo Ja
neza Trdine, najvišje tovrstno 
priznanje v naši občini. Pred 
nekaj leti je prejela tudi pla
keto občinske skupščine, pri
znanje občinske izobraževalne 
skupnosti itd. Letošnje prizna
nje pa je takole utemeljeno: 

»Dora Blejec jc prejela Zlato 
plaketo Janeza Trdine za* iz
jemne in dolgoletne uspehe na 
vzgojnoizobraževalnem pod
ročju. Mlajšim generacijam je 
bila zgleden, potrpežljiv in to-
variški mentor. Pri delu ne po
zna besedice »ne«, pomaga 
vedno in vsakomur in ni j i žal 

Tudi v naši občini so ob tednu upokojencev pripravili obilico prireditev: 

V 

Živahno delo (sicer) 
ne živahnih let... 

časa za mentorstvo pri izven
šolskih dejavnostih. Aktivna je 
v samoupravnih organih tako 
na šoli Edvarda Kardelja, 
Trzin, kot na občinski ravni.« 

Te, nekoliko vzvišene be
sede, Dora Blejec prekomen-
tira v svojem duhu. 

»Ja, res sem se precej ukvar
jala z izvenšolskimi dejavnost
mi, predvsem z likovnimi 
krožki in s pevskim zborom. 
Seveda je bilo treba pripraviti 
tudi proslave ob vseh prazni
kih. Nekdaj se nam je zdelo 
samoumevno, da to sodi k uči
teljskemu poklicu, danes pa 
skoraj vsakdo samo vpraša, 
koliko bo dobil plačano. Kdor 
se odloči za ta poklic, pač mora 
delati tudi popoldne ali zvečer, 
pa čeprav včasih trpi zasebno 
življenje. Na šoli je gotovo še 
nekaj tovarišic, ki bi zaslužile 
to priznanje. Všeč pa mi je, da 
se imenuje po Janezu Trdini, 
saj se nobena šola ne imenuje 
po njem, kar je dovolj žalostno. 
V samem Mengšu, pa sem se 
ukvarjala nekaj časa tudi z 
igrami, ob možu, ob različnih 
drugih prireditvah in akcijah, 
prehudo pa nisem bila vneta.« 

Lepše je bilo v Malem Mengšu 

Dora Blejec pravi, da je že 
nekoliko utrujena od svojega 
poklica in da resno razmišlja, 
da bi se po 31 letih dela pred
časno upokojila. Čeprav je 
drugače vedno dobre volje, 
močno pogreša nekatere druge 
človeške vrline, ki jih je pobral 
previsok standard, preveliko 
priseljevanje in na sploh pre
veliko širjenje kraja. 

»Se vedno se mi zdi, da je 
lepše v bivšem Malem Mengšu. 
Tam se ljudje še poznajo med 
seboj, živijo še kot enovit ko
lektiv, življenje teče skupno in 
sosedsko. Drugod pa se je že 
veliko tega izgubilo. Prav ve
sela pa sem, da se Mengeš ni 
razbohotil kot občinska pre
stolnica, ki je postala prava 
betonska džungla. V Mengšu 
kljub vsemu ševedno lahko 
občutiš nekaj skupnih intere
sov. Pogrešam pa delovanje 
dramske skupine, kakšno 
manjšo pevsko zasedbo, pri
jetne majhne stvari, ki nare
dijo življenje polnejše...« 

Sama rada posluša tudi 
glasbo, od resne do ročk, veliko 
bere, seveda pa ima kot ženska 
še sto drugih opravil. 

Kljub temu, da jo močno 
boli, ker j i po 31 letih dela še 
vedno trgajo pri plači nekaj 
dinarjev, ker ni opravila višje 
šole, se zadovoljno nasmeje in 
pravi: 

»Hvaležna sem očetu, da me 
je poslal s kmetije na učitelji
šče. Tako sem doživela resnič
no veliko zanimivega in tudi 
lepega. Nikoli mi ni bilo žal, da 
sem postala učiteljica. Če bi se 
odločala še enkrat, bi se za isti 
poklic. Včasih so nas cenili 
precej manj, pa smo kljub 
temu vzdržali; zdaj pa je 
vendarle nekoliko boljše, tako 
pri učencih kot starših in v 
širši skupnosti, tako da čutim, 
da moja pot ni bila zaman ...« 

Čestitke ob Zlati plaketi in 
srečno tudi vnaprej, Dora 
Blejec! 

Ivan Sivec 

Kot vsako leto so upokojenci v petero društvih 
upokojencev naše obč ine v tednu od 11. maja do 16. 
maja pripravili m n o ž i c o raznovrstnih prireditev. Da 
bi kaj več izvedeli o tem, sedaj že minulem delu, smo 
povabili v uredniš tvo Rajka Hafnerja, podpredsed
nika Zveze društev upokojencev obč ine D o m ž a l e ter 
Jerneja Leniča, predsednika DU Domža le . Tole smo 
zvedeli v pogovoru: 

Kot rečeno, so upokojenci v 
občini organizirani v petero 
društvih. Število upokojencev 
v občini je 5880, vendar mo
ramo ob tem vedeti, da se to 
število iz dneva v dan spremi
nja. 

Sicer sta po oceni obeh sogo
vornikov vključeni v društva le 
dve tretjini upokojenih, od 
tega pa je v raznih oblikah dela 
dejavnih še mnogo manj. V DU 
Domžale je vključeno 1330 
upokojencev, v DU Mengeš 
620, v DU Radomlje 412, v DU 
Lukovica 260 in v DU Moravče 
360. 

Aktivnosti v tednu upoko
jencev 

V tednu upokojencev 11. 
maja do 16. maja so organizi
rali tekmovanja v kegljanju, 
balinanju, šahu in streljanju z 
zračno puško. Udeležili so se 
jih tekmovalci iz vseh petih 
društev; tako je bilo vključeno 

v športne aktivnosti več kot 
100 upokojencev. 

Zmagovalci... 
V kegljanju sta pri moških in 

pri ženskah zmagali ekipi DU 
Domžale, v balinanju (moški) 
DU Domžale, v streljanju DU 
Mengeš in v šahu DU Mengeš. 

Zmagovalci v posameznih 
kategorijah so se medtem tudi 
že pomerili na področnem tek
movanju. 

Razstava, predavanja... 
Med ostalimi prireditvami 

ob tednu upokojencev mo
ramo omeniti razstavo ročnih 
del članov DU Radomlje, koje 
svoja raznovrstna dela razsta
vilo v mnogih tehnikah 31 raz-
stavljalcev, ogledalo pa 700 
l judi . . . 

DU Radomlje je organizi
ralo tudi zdravstveno preda-

OBČNI ZBOR UPOKOJENCEV 

Društvo upokojencev D o m ž a l e 
Ulica Simona Jenka 11, tel.: 721 904 

VABI SVOJE ČLANE NA 

OBČNI ZBOR 

V SREDO, 25. JUNIJA 1987 ob 17. uri, V MALI 
DVORANI GLASBENE ŠOLE DOMŽALE. 

VLJUDNO VABLJENI! 

vanje dr. Petra Cerarja. Pred 
vanja se je udeležilo 70 član< 
društva, pripravljajo pa j 
druge oblike izobraževanja. 

13. junija so v okviru pri 
novanja tedna upokojend 
Radomljam pripravili še 1 
čanje z upokojenci iz Mora' 
in Lukovice. Prijetno srečaH. 
so organizirali na krnel 
kmečkega turizma pri Hom» 
jevih (Vrhačeva domačija). 

Radomeljskem vzgledu ( 
de zdravstvenih predavanj 
nameravajo pridružiti t< 
Domžalčani, saj tudi oni f 
pravljajo zdravstveno pref 
vanje. 

Kako je bilo na zaključke 
Zaključek svojega tedna1 

upokojenci obeležili s sveča1 

prireditvijo v stari kinod* 
rani. Na prireditvi, k i jo ji 
svojo prisotnostjo počast 
predsednica OK SZDL V<l 
Vojska in je upokojence vf 
pozdravila, so podelili poka 
vsem sodelujočim pa prizfl 
nja. Obeležje prireditvi s 
dala pevska zbora iz Moravč' 
Domžal (pevski zbor DU Do" 
Žale), z nastopom pa so prV 
ditev popestrili harmonika! 
iz Doba. Posebno pozornost1 

z obiskom izkazali tudi upol< 
jenci iz italijanske Gorice, & 
terim so poklonili lepa knjiž* 
darila. 
. 

Upokojenci, ki si prizad1 

vajo na več področjih dokaza 
svojo vitalnost, so pri orgaC 
zaciji teh prireditev naleteli i 
vsestransko pomoč. Zanjo 1 

želijo zahvaliti občinske«1 

sindikalnemu svetu, izvršnoj 
svetu, SZDL, DO Napredek! 
drugim, ki so j ih gmot' 
podprli. 

Prav bi bilo, da bi njiho 
minulo delo, pa tudi sedanj 
znali bolje ceniti. Vedeti naij 
reč moramo, da so v še mnof£ 
okoljih prav ti občani tenv 
samoupravnega, družbeno^ 
litičnega in društvenega def 
vanja. O sklepu tedna upotf 
jencev pa navsezadnje izfi 
cimo željo, da bi se ostare' 
vendar kreativni in živa«' 
občani, množičneje vključe** 
l i v rekreativne dejavnosti, *j 
bo to osnova njihovega d" 
gega, zdravega in za druž^ 
pomembnega dela tudi v pi 
hodnje... 

Broji« 

Stare razglednice prihajajo 

O b č a n Franc K o s , Rudnik 3, p o š t a M o r a v č e nam je prinesel tole fotografijo 
M o r a v č . Razglednica je b i l a natisnjena v zače tku stoletja (do leta 1920), t očnega 
da tuma pa ni n i t i na hrbtu , saj je b i l a znamka odtrgana, žig poš t e Lukov ica pa 
nepopoln. M o r d a i m a še kdo izmed o b č a n o v enako razglednico; z njegovo 
p o m o č j o b i laže ugotovi l i kdaj je b i l a natisnjena. 



HflŠE KRflJEVHE 5KUPn05TI 

Druga biserna poroka v domžalski občini: 

Srečno, Pavličeva ata in mama 
Ob šestdeset letnic i skupnega življenja 
Ne zgodi se pogostoma, da bi imeli pri ložnost seči 

v roke zakoncema, ki praznujeta biserno poroko. Tak 
jubilej — 60 let skupnega življenja sta dočakala Pavel 
in Frančiška Pavlic, znana Domžalčana , doma na 
Masljevi ulici. 70 svatom — č l a n o m števi lnih družin 
Pavličevih se ob čest i tkah pridružujemo tudi bralci 
in uredništvo Občinskega poročevalca. 

Pavel Pavlic, ženin — biserni 
poročenec, je b i l rojen 29. 
junija 1904. leta v Obršah v 
kmečki drušini, kjer je bilo 
devet otrok. Že v starosti 
sedmih let mu je umrla mama 
tako, da je zgodaj okusil trdo 
življenje. Med 1. svetovno 
vojno, ko je bi l oče na fronti, je 
na kmetiji ostal s staro materjo 
in dvema mlajšima bratoma; 
dva brata in dve sestri pa so 
umrli že preje. Tako je moral 
voditi vsa težja kmečka dela. 
Oče se je po vrnitvi ponovno 
poročil in družina se je pove
čala še za dva člana. Zaradi 

dela na kmetiji se naš slavlje-
nec tudi ni mogel izučiti za 
čevljarja, kar je bila njegova 
želja. 

Frančiška Pavlic, biserna 
poročenka, je bila rojena 2. 
oktobra 1907, v Prapročah pod 
Kamniškimi planinami. Tudi 
pri njej doma je bilo devet 
otrok in že v mladosti je 
okusila trdo kmečko delo in 
tako je zaradi tega dela na 
kmetiji ostala neuresničena 
njena želja, da bi se izučila za 
šiviljo. Poročila se je z 19. leti 
in odšla zdoma. Skupno življe
nje sta Pavličeva ata in mama 

pričela na moževem domu v 
Obršah. Z željo, da si ustvarita 
lastni dom, sta odšla v Ljub
ljano. Tu sta si ustvarila dru
žino, oče je delal kot nekvalifi
ciran delavec, mati pa je 
gospodinjila in skrbela za 
otroke. Zaradi krivice, ki se mu 
je dogodila v službi in domo-
tožja po domačem kraju, sta se 
preselila v Rafolče, nazadnje 
pa sta se ustalila v Domžalah, 
kjer ju je zatekla II. svetovna 
vojna. Veliko sta pomagala 
partizanom, zlasti pa ranjen
cem v kolovški bolnici. Oče je 
veliko tvegal pri prevozih 
hrane in obleke za borce. Zasli
ševali in preganjali so ga 
domači izdajalci in je le za las 
ušel smrti. 

V zakonu se jima je rodilo 
devet otrok, trije sinovi in šest 
hčera. Kljub težkim razmeram 
sta vsem omogočila šolanje 
oziroma prosto izbiro poklica. 
Ob njunem visokem jubileju je 
živih še sedem otrok, 18 vnu
kov in 90 pravnukov. 

Oče se je upokojil pred 18 
leti; pokojnino si je pridobil z 
delovno dobo in priznanimi 
dvojnimi leti. Veliko let je bi l 
zaposlen pri trgovskem pod
jetju Napredek, nazadnje pa 
piri Energoinvestu v Črnučah. 

Skupščina občine je obema 
slavljencema pripravila pri
ložnostna darila in slavljenca 
sta vidno ganjena v krogu 
svoje velike družine pripove
dovala o časih, ko sta se spo
znala in prvič »vzela«. Mnoge 
čestitke so bile ob tem izre
čene, mnoge dobre želje prav 
tako. Pridružujemo se jim v 
upanju, da bo ata Pavle še kdaj 
zašel med svoje vinograde, ki 
jih je tako rad negoval in ob
deloval ter da bi mama Franči
ška imela toliko zdravja in 
moči, da bi še mnogo let 
obiskovala — vse peš seveda — 
svoje drage, ki so njo in ata ob 
njunem prazniku v polnem 
številu obdali veselih src, da so 
ob bisernem prazniku ob njiju 
in z njima. M . Brojan 

Bisernoporočenca Frančiška in Pavel Pavlic skupaj s svojimi otroki 
(Foto: Vili Majhenič) 

Predsednik skupščine Peter Primožič čestita atu in mami Pavličevima 
za 60 let skupnega življenja 

f 
g Kdaj dovolj denarja za KS? 
I I 

voja krajevnih skupnosti in v povezavi s tem 

Skupščina Socialistične republike Slovenije 
gg je v preteklih letih kar nekajkrat razpravljala o 
^ problematiki samoupravnega položaja in raz-

Vselej je bilo opozorjeno na pomen planiranja v KS in 
na potrebo po uskladitvi samoupravnih sporazumov o 
temeljih plana KS, TOZD in SIS, ki bi morali v okviru 
občine opredeliti svoje materialne obveze in ukrepe za 
realizacijo nalog skupnega pomena. Tudi za KS v naši 
občini lahko ugotovimo, da se uspešno razvijajo kot 
konstitutivni element v družbenopolitičnem sistemu, da je 
KS udeležena pomembno v delegatskem in skupščinskem 
sistemu, da pa so marsikje še težave. KS bi se morale v 
večji meri uresničiti kot tiste humane temeljne skupnosti, 
v katerih delovni ljudje in občani v medsebojnem sporazu
mevanju ustvarjajo svojo posebno interesno skupnost, na 
osnovi sožitja, medsebojnega sodelovanja krajanov in na 
podlagi skupnega ustvarjanja pogojev za življenje in delo 
v kraju, naselju, soseski. 

Čeprav ugotavljamo precej pozitivnih premikov na 
področjih življenja in dela KS, ne moremo biti povsem 
zadovoljni z zagotovitvijo normalnejših in trajnejših 
odnosov v financiranju razvoja in nalog v posamezni 
krajevni skupnosti. 

Ustava SRS določa, da delovni ljudje in občani zdru
žujejo za zadovoljevanje in uresničevanje določenih 
skupnih potreb in nalog svoja sredstva, ki jih prispevajo s 
samoprispevkom in delom z 

— delom dohodka, ki ga za to namenijo delavci TOZD 
z območja KS in TOZD, katerih delavci živijo na območju 
te KS, 

— s sredstvi, ki se na podlagi družbenega plana občine, 
programov in planov SIS določijo za zadovoljevanje 
komunalnih, socialnih in drugih potreb delovnih ljudi in 
občanov v KS, 

— z delom davkov, taks in drugih davščin, zbranih na 
območju KS, ki jih občina odstopa KS za uresničevanje 
njenih nalog v skladu s plani in programi razvoja KS in 
občine, 

— z dopolnilnimi sredstvi iz proračuna občine, 
— s prostovoljnozdruženimi sredstvi družbenopoli

tičnih in drugih družbenih organizacij ter društev v KS, 
— z drugimi sredstvi. 
Tako je ustavna opredelitev možnih sredstev za 

opravljanje nalog v KS sicer nesporna in jasna, praksa 
uresničevanja teh načel pa je pokazala, daso možnosti 

precej zožene in da so posamezni viri več ali manj neuve
ljavljeni. 

Zlasti o zagotavljanju dela dohodka, ki naj bi ga za 
dejavnost KS namenili delavci TOZD z obočja KS in 
TOZD, katerih delavci živijo na območju KS, pa smo 
govorili tudi na seji Izvršnega odbora Predsedstva OK 
SZDL Domžale, od koder smo svoja stališča posredovali 
tudi na regijski posvet o tej problematiki. 

Sodelovanje KS z združenim delom je zelo različno, 
pač odvisno od pripravljenosti in možnosti združenega 
dela, kakor tudi od želje oz. zahtev KS, največkrat pa 
temelji na konkretnih dogovorih za skupno razreševanje 
problemov, ki se tičejo obeh. Zlasti težko uresničljivo pa je 
tako sodelovanje z DO, ki niso na območju KS, zato že več 
let potekajo prizadevanja, da bi tudi iz teh DO zagotovili 
del sredstev za delo KS, iz katerih delavci so. Delno je to 
reševala »glavarina«, ki smo jo ukinili ali sredstva v njeni 
višini namenili za komunalno dejavnost, v nekaterih 
občinah oz. regijah pa so ta problem skušali razrešiti z 
regijskimi dogovori. Naša občina je se kako zainteresi
rana, da se tudi ta vir sistemsko uveljavi, saj zaradi dnevne 
migracije precejšnjega števila delavcev ostane denar v 
drugih občinah, zato podpiramo prizadevanja, ki naj bi v 
celotni republiki prispevala k razrešitvi tega problema: 

— v regiji naj bi sklepali dogovore oz. sporazume o 
združevanju sredstev, saj bi tako najlažje upoštevali 
delovno migracijo. Na tej ravni pa naj bi bil določen tudi 
skupni organ spremljanja oz. uresničevanja dogovora oz. 
sporazuma, katerega predlog naj bi določili posamezni 
zbori združenega dela in zbori KS v posameznih občinah 
v regiji za srednjeročno obdobje, 

— s tako zbranimi sredstvi naj bi financirali nekatere 
dogovorjene progrme KS na regijski ravni, kjer bi upo
števali specifično problematiko regije. 

Osnova za sklepanje teh dogovorov oz. sporazumov pa 
bi morala temeljiti na: . 

— dogovorjenih in usklajenih planskih dokumentih, 
— na zavestni odločitvi delavcev, da prispevajo za 

razvoj lastne krajevne skupnosti, 
— na točnih podatkih o številu in kraju zaposlitve 

delavcev. 
O tej problematiki je spregovorilo tudi Predsedstvo RK 

SZDL, ki se je odločilo, da to pomeni le začetek razprave 
o celoviti problematiki in nadaljnjem razvoju KS v naši 
republiki. 

V to razpravo se bomo aktivno vključili tudi 
v naši občini z željo, da se odprta vprašanja 
zagotavljanja materialne osnove razvoja in 
dela KS čimpreje razrešijo in da so dobra 
osnova za nadaljnji vsebinski razvoj KS. y 
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Trzinski razgledi 
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Pozdrav mladih Trzincev našim občanom. Tile mladi Trainci, ki jih 
je fotoreporter ujel pred Trzinskim vrtcem imajo vso pravico 
izjavljati: »Mi smo pa novi Trzinci.« 

Značilna razglednica novega Trzina 

Gradbena dejavnost SGP Gorica ne miruje. 

Na tem mestu bodo že čez čas nove vrstne hiše 

9 Daje del novega Trzina dobil ime Mlake je bilo pravično dejanje 
Slika je zgovorna, saj Mlake zidajo resnično v miakah. 
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Glosa: 

Spet mlada — med mladimi... 
Z omenjenimi atleti imam eno skupno pot, namreč 

vsi radi tečemo. Tečemo pa različno hitro iz razlogov, ki 
jih nosi vsak atlet in rekreativec v sebi. 

Sama tečem za boljše zdravje. Toda to je mnogo 
premalo, da že mnogo let vztrajam na tekaških poteh, 
kjer se srečujem z lepo naravo v vseh letnih časih in 
spoznavam ljudi. Tako sem po nekaj letih samotnega 
tekanja ali teka v dvoje, zašla na stadion, kjer so 
trenirali domžalski atleti. Bilo mi je nerodno, iz zagate 
sem si pomagala s pomočjo znanke in tekačice Irene, ki 
je ta popoldan tudi trenirala. Takoj sem spoznala, da gre 
tu za resnć in naporno delo. Na atletski stezi ni tako kot 
pri rekreaciji, ko se lahko ustaviš, kadar te je volja, 
poklepetaš z mimoidočim človekom ali z ljudmi iz odda
ljenih vasi in krajev, kamor me še lahko nosijo noge in 
volja. Vsak človek je zame vrednota in rada mu 
prisluhnem. Prav posebej pa cenim atlete. Sama v 
mladosti nisem bila športnica, tekla sem le takrat, ko 
smo se otroci lovili ali pa, saj vestekdaj otrok beži. 

Na tekaških poteh, ki so pogosto blagodejno vplivale 
name, pa sem si zaželela družbe ljudi, ki svoj prosti čas 
izkoriščajo podobno kot jaz. Toda težko mi je bilo priti 
med mlade atlete, kajti zdela sem se prestara za njih. 
Pozimi mi je 10. letna deklica dejala: gospa, ne bodite 
huda, koliko ste stara. Smejala sem se, saj sem slutila 
otrokovo vprašanje. Po odgovoru je Urška začudeno 
položila roke na usta. Kasneje se je vrnila in kot v 
opravičilo rekla: gospa, pa ne izgledate toliko stari. 
Nevede me je vzpodbudila, me napravila samozavest-
nejšo, k temu pa je veliko pripomogel tudi sin, ki se je 
pridružil atletom. Včasih sem z vprašujočimi očmi 
pogledala trenerja, kdaj me bo odslovil. Toda to se ni 
zgodilo, celo povabil me,je, naj kar sodelujem pri njihovi 
telovadbi in teku. Zgodilo seje tudi, da sem podvomila v 
njegovo iskrenost. Se opravičujem. Potrudila sem se, saj 
sem se zavedala, da delam zase, nisem pa slutila, da sem 
lahko vzgled mladim, ki so me pogledovali začudeno, 
vsaj meni se je zdelo tako. Mimogrede sem jih gledala, 
kako hitijo proti cilju, z vedno boljšimi časi in mislila 
sem si, če se znajo potruditi in znojiti mladi, potem 
moram jaz še bolj poprijeti. Vesela sem, ko vidim znane 
obraze: Irene, Lili, Marije, Mateje, Veronike, Jureta, 
Roka, Romana, Janezu in drugih. S tem pa opažam tudi 
skromnost našega Mitja. Ko je dobil pred kratkim 
sprinterice, je na stezi tekelkot bi streljali za njim, hkrati 
pa raje s prijatelji odhaja na treninge. Malo pa se mi 
tudi smeji, ko me gleda teči brez atletskih rezultatov, ker 
še ne ve, kaj je volja in vztrajnost »zrele« dobe, kajti 
osvojila sem že tudi velike in male maratone. 

Hudo pa mi je, ko vidim mlade ljudi po mestih, v 
stanovanjskih naseljih, ko brezsmtselno tratijo čas, 
kako jim mora biti pravzaprav dolgčas, toda žal se tega 
niti sami ne zavedajo, verjetno tudi njihovi starši ne. 
Srečna pa sem ob pogledu na naše mlade atlete, ki znajo 
izkoristiti čas in energijo, osmišljajo svoje mlado 
življenje, ki ima velik pomen za njihovo prihodnost, 
obenem pa se kalijo v tovarištvu in prijateljstvu. To so 
velike vzpodbude za odločitve. 

Žal so danes bolj cenjeni športi, ki zahtevajo veliko 
denarja. Pravijo, da smo Slovenci narod smučarjev, 
verjetno bi bili tudi narod tekačev, če bi nam pomagale 
gondole, sedelnice, vlečnice in visoka moda opremlje
nosti. Tako pa ostajamo skromni in pošteno oznojeni, 
kar pa ni naš edini cilj. Ali kot je napisal znani alpinist 
Nejc Zaplotnik: »Kdor išče cilj, bo ostal prazen, ko ga bo 
dosegel, kdor pa najde pot, bo cilj vedno nosil v sebi.« 

Anica Kvas 

Jamarske zanimivosti: 

Film o Matetovi jami 

Občni zbor 
društva slepih in slabovidnih 
Va robu družbe 
r 

Demokrat ičnost sleherne družbe se meri z 
vključenostjo njenih najbolj obrobnih delov v nor
malno življenje . Če vzamemo slepe in slabovidne, bi 
lahko dejali, da so še vedno obrobna skupina, ki ji 
družba daje več preprek kot ugodnosti. To se je 
pokazalo na o b č n e m zboru medobč inskega društva; 
občni zbor je bil 23. maja v Ljubljani. 

V 
V to društvo je vključenih 

600 slepih in slabovidnih iz 17 
jbčin od Hrastnika do Cerk
nice, Kamnika do Kočevja. 

V poročilu o delu so navedli 
)bilo težav, a tudi uspehov, ki 
lih imajo društvene komisije. 
Največji problem je neurejeno 
financiranje: nekateri ljub
ljanski SlŠ-i nakazujejo le 20 
odstotkov sredstev za delo dru
štva. Zato so z občnega zbora 
ustreznim organom in časopi
som poslali odprto pismo. 

V široki razpravi so podprli 
pobudo o civilni vojaški obvez
nosti, ki bi slepim pomenila 
pomoč; kritizirali so nezainte
resiranost družbenih dejavni
kov za njihove težave (zbora 
sta se udeležila le predstav
nika OK SZDL iz Domžal in 

Kamnika); zahtevali so sema
fore z zvočnimi signali in 
cenejši telefon za slepe (le Slo
venija ga še nima); opozarjali 
so, da je magnetofon nujna do
brina, ki bi jo država slepim 
ne smela obdavčevati; zgražali 
so se nad tistimi domovi osta
relih, ki slepim odvzamejo do
datek za posebno nego, vodiča 
po mestu pa j im ne nudijo... 

Ob koncu so pohvalili odnos 
občine Domžale in Kamnika 
do slepih in izvolili nov odbor, 
v katerem so z našega področja 
tovariši Trojan,' Koželj in 
Krumpačnik. Naj ob koncu 
povemo še to, da lahko društ
vene informacije dobite noč in 
dan po telefonu 223 077, saj so 
namestili avtomatski odziv
n i - 03-08 

Film o Matetovi jami 
Na snemanje so se domžal

ski jamarji že dalj časa pri
pravljali. Odločili so se, da 
bodo Matetovi jami na Stu
dencu vzeli kanček njene skriv
nosti, jo posneli na filmski 
trak, ter jo prinesli na površje 
in pokazali tudi drugim. 

V nedeljo, 24. aprila letos je 
bilo pr i Matetovi jami živah
no. Že kmalu dopoldne se je 
pred Studenško jamo ustavil 
jamarski kombi z vso potrebno 
opremo. Nato so morali poleg 
osebne in druge jamarske 
opreme naši fantje nekaj sto 
metrov v hrib prenesti tudi 
agregat za razsvetljavo jame. 
Ze,nekaj minut pozneje so se 
prvi jamarji začeli spuščati z 
zavorami po vrvi v notranjost, 
proti nekaj več 40 metrov glo
bokemu dnu. Nekako po dveh 
urah, ko so vsi jamarji, Tone, 
Silvo, Boštjan, Kajetana, He
lena, dva Aleša in Stane prišli 
do podzemskega potoka na 
koncu jame in je zasvetila 
elektrika, se je snemanje za* 

Preterž na Pečah 

čelo. Jamarjem se je na filmski 
trak posrečilo ujeti lepote 
jame z bistrim potočkom in 
prikazati težavnost jame. Se
veda le ni šlo vse gladko, ko so 
se med snemanjem filma po
zno popoldne že vračali proti 
jila kamera. Ker rezerve niso 
imeli, so delo nadaljevali 10. 
imeli, so delo nadaljevali 10. 
maja. Nekaj kadrov so posneli 
tudi v Studenški jami. Po za
misli Aleša Stražarja je film 
posnel Tone Svetlin, ki je tudi 
sicer prizadeven pri razisko
vanju jam na studenškem ob
močju. Drugi jamarji so pri 
snemanju sodelovali kot ple
zalci in raziskovalci kraškega 
sveta. 

Fatje so filmu dali precej 
nenavaden ime Škorpijoni, 
menda preprosto zato, ker so 
Film opremili z glasbo Scor-
pons. 

Skrivnostni svet 
pod zemljo 

V četrtek zvečer, 21. maja ob 
20. uri je bilo v okviru občin-

Jantar Tone Svetlin pri 
snemanju filma v jami 

Korantova kmetija 
je vzor trdnosti 

Korantovi iz vasi Preterž v Krajevni skupnosti Peče, 
občina Domžale — umno kmetujejo. Takoj, ko človek 
stopi na dvorišče Korantove kmetije na Preteržu vidi, da 
tu živi trden kmet. Velika, nova hiša in urejen hlev 
govorita, da lahko tudi hribovski kmet postavi veliko in 
trdno kmetijo kot jo je 62. letni Franc Levičnik in nekaj 
let mlajša žena Marija. Francetova družina ni velika. 
Doma sta dva otroka; sin in hči. Oba mu pomagata pri 
opravilih, počasi pa v vodenje kmetije vpeljuje sina 
Janeza, ki jo bo sčasoma prevzel. Žena se živahno giblje 
po kmečki kuhinji, kjer smo jo zmotili pri delu. 

Gospodar France je redkobeseden 
mož, preudarnega pogleda. Njegovo 
Življenje je polno dela in optimizma. 
Preterška zemlja pač ne premore 
polovičarstva, potrebuje celega člo
veka. In Franc je takšen! 

Mora biti takšen, če hoče poskr
beti za vse, kar je potrebno. 

V hlevu ima 18 glav živine in 5 
konj. Od te živine sta dva plemenska 
bika s plemenilno postajo, ki je 
verjetno najstarejša v občini. Ima pa 
še tri plemenske kobile horiške 
pasme z dvema žrebetoma. Kmetija 
je zaščitena in usmerjena v živino
rejo. Franc gospodari na 28 hektar
jih zemlje; od te je 12 hektarov 
obdelovalne, ostalo so pašniki in go
zdovi. Zemlja je večji del kamnita. ' 
Čeprav je. na kmetiji vsak dan veliko 
dela, najde Franc tudi čas za 
zadolžitve, ki mu jih nalagajo težke 
in odgovorne funkcije. Ni preveč 
zadovoljen s položajem kmetov; še 
posebej tistih na hribovitih kmeti
jah, ker meni, da njihovo delo ni 
dovolj plačano. Pravi, da dobijo za 
živino le malo več kot znesejo stroški 
za krmo in vse ostalo. Na kmetiji 
gojijo predvsem liste kulture, ki jih 
potem rabijo za gospodinjstvo. Ima
jo nekaj sadnega drevja, vendar se 
takšen način sadjarstva ne izplača, 
ker ko je sadja veliko, nima prave 
cene, ko pa ima ceno, pa ga običajno 
nimajo povsod. Tako sadje spravijo 
doma in ga predelajo v sadjevec in 
skuhajo žganje. Franc je tudi že več 
let kooperant Kmetijske zadruge 
EMONA Moravče. Z njo dobro 
sodeluje na vseh področjih. Za 
nadaljni razvoj kmetijstva pa pove, 
da so prevelike obrestne mere pri na

jemanju kreditov za nakup mehani
zacije ali gradnjo hlevov. To vse
kakor zavira razvoj kmetijstva v hri
bovitem ali nižinskem predelu. Z 
zadrugo, pospeševalci, zlasti pa z ve
terinarsko službo, dobro sodeluje. 

Na kmetiji so težave zaradi po
manjkanja delovne sile. Mladi odha
jajo od doma in se zaposlijo. Tako 
kmetije ostajajo brez naslednikov ali 
pa niso zemljišča dovolj dobro obde
lana. Čeprav ima vsak kmet traktor s 
priključki, so kljub temu še vedno po
trebne pridne roke. 

Takole pripoveduje Franc Levič
nik: 

»Veliko sem presedel v delegatskih 
klopeh, veliko smo razpravljali, 
govorili na glas, tako da je imel 
človek občutek, da bo vendarle kaj 
zaleglo. Nekatere stvari so se res pre
maknile na bolje, zadnje leto pa je 
spel nastalo veliko problemov in 
neskladij v kmetijstvu. Prave ljudi na 
prava mesta, pa se bo spet vsem 
skupaj obrnilo na boljše!« 

Za umno gospodarjenje in aktivno 
družbenopolitično delo je Franc 
levičnik prejel več priznanj in odli
kovanj. 

38 let je že lovec in že več let pred
sednik Lovske družine Moravče. 100 
odstotni invalid je; zaradi hude ne
sreče doma pri gradnji silosa, si je 
poškodoval nogo, pa kljub temu 
vztraja na kmetiji. Kot kmet še ni bil 
na dopustu, morala sta se pač vedno 
posvetiti kmetovanju. Rad pelje ženo 
na Slivno, koder je rojstna hiša 
njegovega očeta. Tam gojijo kmečki 
turizem, in tam se Franc Levičnik 
tudi najbolje počuti. 

Jože Novak 

skega praznika občine Dom
žale v prostorih preurejene 
knjižnice v Domžalah, kjer je 
vse več lepo obiskanih priredi
tev predavanje Staneta Stra
žarja z diapozitivi z naslovom 
Skrivnostni svet pod zemljo. 
Obiskovalci prireditve, ki se 
jih je tudi to pot zbralo kar 
lepo število, so predavanje po
zorno spremljali in so si 
ogledali okrog 160 lepih diapo
zitivov iz jam domžalsko-mo-
ravškega osamelega krasa. Po
sebno pozornost so pritegnili 
posnetki iz 153 metrov globoke 
Majčeve jame v Javorščici in iz 
Osoletove jame na Dešnu. 

Za nameček so ob zaključku 
zanimive predstavitve našega 
krasa mladi jamarji prvič 
predvajali svoj že omenjeni 
film Škorpijoni Matetovi in 
Studenški jami na Studencu. 
Novi film je tako po zahtevno
sti dela pri raziskovanju jam, 
kot po tehnični plati, kamor 
štejemo tudi primerno osvetli
tev, vsekakor uspel dokument 
dejavnosti naših jamarjev. 

Priznanje dolgoletnemu 
tajniku 

Literarno društvo Domžale 
je v sredo 27. maja zvečer prav 
tako v domžalski knjižnici pri
pravilo literarni večer Mar
jana Slevca. Pesmi našega 
uspešnega pesnika in literar
nega ustvarjalca, doma iz Pre-
serij, je odbral in recitiral 

Milan Marinič. Njegovo izva
janje pa je lepo dopolnila iz
brana spremljava. 

Ker je bil Marjan Slevec več 
kot dvajset let tudi tajnik Dru
štva za raziskovanje jam Si
mon Robič Domžale, smo se 
mu ob tej priložnosti jamarji 
oddolžili s skromnim prizna
njem. Po Slevčevem prizade
vanju in zamisli je med dru
gim nastala prijetna društve
na značka z značilnim moti
vom kamelje glave, stalagmit 
in hrošča Robiča, uredil je tudi 
dve številki društvenega gla
sila Klub in drugo. Za njegovo 
uspešno delovanje v društvu se 
mu je zahvalil predsednik 
društva in mu izročil lično pri
znanje. 

Na srečanje jamarjev 
treh dežel 

Od 29. do 31. maja je bilo v 
Italiji v vasi Taipano blizu 
Udin srečanje jamarjev treh 
dežel. Poleg štirih italijanskih 
jamarskih društev, avstrijskih 
jamarjev iz Celovca in petih 
jamarskih društev iz Slovenije 
so se srečanja udeležili tudi 
trije domžalski jamarji, Silvo, 
Marko in Aleš. Domžalčani se 
tudi sicer udeležujemo teh 
prijateljskih srečanj. Naši ja
marji so sodelovali tudi pri za
nimivem tekmovanju in precej 
pripomogli, da je pokal osvo
ji la slovenska jamarska ekipa. 

Stražar 

Ekipa SKUŠ iz Domžal z mentorjem Borisom Požkom. (Foto: 
Lipovšek) 

Regijsko tekmovanje mladi in SLO 

Ekipa SKUŠ uspešna 
Letošnj i c iklus tekmovanj »Mladi v S L O in DS« je 

b i l že deveti po vrs t i . Zmagovalc i obč insk ih 
tekmovanj so se 30. maja 1987 zbra l i na V r h n i k i . 
Tekmovalc i so mora l i pokazati znanja iz orientacije, 
š p o r t n i h veščin , obrambe in s a m o z a š č i t e , taborni-
š tva , prve p o m o č i , p r o t i p o ž a r n e zašč i t e , prometa, 
varstva okolja, ohranjanja revolucionalnih tradici j 
in sp lošne iznajdl j ivost i . 

Na osnovnošo l sk i ranvi so zmagal i K a m n i č a n i . 
O Š Josip Broz Ti to iz D o m ž a l je b i l a deseta, O Š 
Edvarda Karde l ja iz Trz ina pa devetnajsta. Bolje so 
se uvrs t i l i učenc i Srednje kovinarske i n usnjarske 
šole iz. D o m ž a l . Med 29 ekipami so se za kadeti iz 
Tacna, d ružbos lovcev iz I v a n č n e Gorice in srednje
šolci iz Idrije uvrs t i l i na č e t r t o mesto. 

L I G I T R O P 



KULTURA IH KUITURHE PRIREDITVE 

oet Po domače pri Repanšku: 

odec, raztegni svoj meh 
Zanimiva tridnevna turist ična prireditev pod Re-
panškovimi kostanji... 

Tretji konec tedna v juniju se bo na Homcu pri 
Repanšku ponovno odvijal sklop prireditev, imeno
van »Po d o m a č e pri Repanšku«. Nastopili bodo naj
bolj priljubljeni glasbeniki tega časa, od skupine 
Agropop do ansambla Lojzeta Slaka in ansambla 
Stoparji. V nedeljo, 21. junija pa se bo odvijalo pod 
kostanji tudi III. medobč insko tekmovanje ljudskih 
godcev. Tudi letos sta pokroviteljstvo prevzeli dom
žalska in kamniška Zveza kulturnih organizacij, na 
p o m o č pa je priskoči la tudi mengeška delovna orga
nizacija Melodija in še nekaj posameznikov. 

Vse godce bi radi opozorili, 
la bo tekmovanje odslej vedno 
r juniju, na začetku glavne tu
ristične sezone, saj bi Repan-
fkovi radi videli, da bi bila 
pdeležba čim večja, tako s 
strani godcev kot obiskoval-

e v , po vrhu pa tedaj še nismo 
a dopustih ali pa se tekmova-
je ne podvaja s kakšnim po-
obnim tekmovanjem godcev 

Po Sloveniji. 
Lani je bilo obilo smole z 

vremenom in morda bo glede 
t e ga letos kaj boljše. Priredite
lji vsekakor zagotavljajo še več 
'epih nagrad in priznanj za na
stopajoče, zato ste vsi godci že 
zdaj povabljeni ne glede na 
"tarost, znanje ali spol, da se 
t retjo junijsko nedeljo ponov
no srečamo pri Repanšku. 

Ostala je tudi skoraj nespre
menjena strokovna komisija. 
Poleg pokalov za L, II. in ,111. 
mesto pa bo še vrsta praktič
nih nagrad in drugih pozorno
sti, ki bodo namenjene udele
žencem. Lani je vreme skazilo 
tekmovanje, čeprav smo ga 
kljub temu pripeljali pod stre
ho, letos pa upajmo, da bo bolj 
naklonjeno. Tako bo tudi 
vzdušje pod Repanškovimi ko
stanji takšno, kot bi moralo 
biti ob tako lepi udeležbi god
cev kot minuli dve leti, letos pa 
pričakujemo še koga novega. 

Posebej bi godce radi opozo
r i l i , da .bodo nastopili z lastno 
skladbo (če se le da) ali pa vsaj 
z zahtevnejšo narodno sklad
bo. Strokovna komisija oce
njuje med drugimi tudi izvir-

Pevci Lekovega komornega pevskega zbora s pevovodjo Jane
zom Močnikom 
Koncert komornega moškega pevskega zbora Lek: 

Šopek ljudskega petja... 
na tematskem koncertu so pevci Lekovega moškega 
pevskega zbora pod vodstvom Janeza Močnika pred
stavili izbor iz znanih, pa tudi neznanih, vendar zani
mivih ljudskih pesmi... 

V radomeljski dvorani je bil v petek, 5. junija 
1987 pevski praznik, saj so Lekovi pevci predstavili 
izredno zanimiv izbor slovenskih ljudskih pesmi in 
različnih priredb. 

V prvem delu dobri dve uri trajajočega nastopa 
so uporabili za izbor pesmi zanimiv kriterij. Izbrali 
so pesmi razl ičnih avtorjev, iz prav tako razl ičnih 
obdobij, ki bi v l e tošnjem letu praznovali (če bi bili 
še med nami) kakršenkol i jubilej. 

Pesmi Antona Forsterja, Cirila Preglja, Ludvika 
Zepiča in Zorka Prelovca, so bile ubrane deloma na 
ljubezensko, pa tudi na vinsko temo, drugi del pa je 
postregel s pesmimi, izmed katerih je vsaka 
karakterizirala ljudsko pevsko izročilo posamezne 
naše pokrajine. Začenši s pesmijo Ubalda Vrabca 
(Oj, boži me) ter ob sklepu s belokranjskim motivom 
Igraj kolce so pevci pod tenkočutn im vodenjem 
Janeza Močnika v toliki meri razgibali poslušalce , 
da so jih le-ti mnogokrat priklicali k ponovitvam. 

Ob koncertu Lekovega moškega pevskega zbora 
smemo ugotoviti, da so dosegli zavidljivo kakovost
no raven amaterskega pevskega delovanja, ki ga bo 
prepevanje ljudskih pesmi, kakršne smo doživel i v 
Radomljah, v zanosnosti še utrdilo. Pevovodji 
Janezu Močniku in pevcem gredo za lep pevski kul
turni doživljaj vse naše čest i tke. 

M . Brojan 

nost skladbe in če kdo zaigra 
svojo skladbo ali takšno, ki je 
ni mogoče slišati za vsakim vo
galom, potem dobi takšen 
godec pač boljšo oceno. Tako 
bodo že vnaprej odpadli vsi po
misleki, zakaj je nekdo bolje 
ocenjen kot drugi. Sicer pa je 
tudi v Repanškovem primeru 
važno sodelovati, zmaga pa 
naj tako in tako najboljši po 
vseh plateh. 

Prijave bodo sprejemali dve 
uri pred začetkom, v nedeljo, 
na samem prizorišču tekmova
nja, tako, da je za zdaj glavno 
samo to, da si godci izberejo 
ustrezno skladbo in da jo v 
času, ki je preostal, v izvedbi 
izpopolnijo. Nekaj časa je ven
darle še. 

Na svidenje pod Repanško
vimi kostanji! 

I. Sivec 

Kulturna dejavnost jamarskega društva Simon Robič: 

Valvazor na Krumperku 
Po zgodovinskih podatkih se je na krumperškem gradu rodila mati sloven

skega zgodovinarja, zapisovalca ljudskega izročila in bakrorezca Janeza 
Vajkarda Valvazorja, avtorja znamenite knjige Slava vojvodine Kranjske. Ta 
podatek smo doslej premalo vključeval i v izroči lo krumperškega gradu. Leta 
1989 bo minilo 300 let od izida knjige »Slava vojvodine Kranjske«, zato 
nameravajo v DRJ Simon Robič v letošnji 25. turist ični prireditvi na 
Krumperku posebej počast i t i spomin na Janeza Vajkarda Valvazorja. 

Za prireditev so že izdelali scenarij, Valvazorja bo predstavil Andrej Zaje v 
kostumu 17. stoletja, nastopila bosta združena pevska zbora iz Doba in Domžal , 
nastop pa bodo popestrili s primerno instrumentalno zasedbo tudi fllharmoniki. 
Ob vsem tem sodeluje tudi vrsta amaterskih dramskih igralcev, konjenikov in 
drugih. 

Prireditev bo: 
v petek, 19. junija 1987 ob 21. uri pri Jamarskem domu na Gorjuši. 

Ker gre letos za nekoliko drugačno prireditev, se obeta za vse lepo 
zgodovinsko-literarno d o ž i v e t j e . . . 

Ob razstavi umetniške fotografije Vida Repanška: 

Estetizirajoči 
kmečki motivi 

V četrtek, 4. junija so ob navzočnosti številnih lju
biteljev kulturne in fotografske umetnosti v Knjižnici 
Domžale svečano odprli razstavo umetniške fotografije 
Vida Repanška, sicer tudi uradnega foirografa Občin
skega poročevalca. Prireditev, ki so ji uvodno razpolo
ženje dali zvoki citer Tomaža Plahutnika, je minila v 
znaku izjemno ubranega petja bratov Pirnat. Le-ti so z 
izborom pesmi na ljudsko temo prispevali, da smo 
dozivali, tako glasbeni kot vizualni vtis, obakrat v 
izredni kakovostni predstavitvi: 

Fotograf Vido Repanšek, ki 
se je v zadnjih nekaj letih po
trdil že kot uspešen fotograf — 
kronist domžalskega javnega, 
družbenopolitičnega in dru
štvenega življenja, se je števil
nemu občinstvu, ki rado pri
haja na kakovostne kulturno-
umetniške prireditve v Knjiž
nico, predstavil tudi kot tenko
čuten opazovalec minevajoče-
ga in z vsakim dnem vse bolj 
izginjajočega kmečkega življe
nja in motivov, ki so povezani z 
njim. Loti l se je kmečke moti
vike, ki so jo v ubranem načinu 
življenja skorajda ne vidimo 
več, spregledujemo jo iz dneva 
v dan, četudi se v podzavesti še 
vedno kdaj in kdaj zavemo, da 
je ta izginjajoči svet vendarle 
vrednota, ki bi jo kazalo ohra
njati. Vido Repanšek je z 
konvencionalnim fotograf
skim izrazilom črnine in be
line segal v ta svet, znal je kar 
na našem območju najti mo
tive, ki nostalgično kličejo v 

spomin čase nekdanje kmečke 
arhitekture, opravil (oranje s 
konji), detajlov, ki kljub roba-
tosti delujejo estetizirajoče 
(vrata, deske, pajčevine); tu je 
še vrsta drugih motivov, kate
rih izbor zagotavlja, da gre za 
tenkočuten pristop in posluh; 
to dvoje uvršča fotografa Vida 
Repanška v vrsto tistih iskal
cev, ki sta j im poklic in 
komerciala le ena, ne pa edina 
komponenta fotografskega is
kanja... 

V tem smislu je vlogo, 
pomen in prispevek Vida Re
panška v domžalsko kulturno 
življenje podčrtal tudi pred
sednik domžalske kulturne 
skupnosti dr. Miroslav Sti-
plovšek, celotni vtis pa so 
zaokrožile razstavi primerno 
izbrane pesniške metafore To
neta Kutnerja, ki jih je doži
veto interpretirala Ncna Rad-
meličeva. 

M . Brojan 

Ansambel Stoparji iz Loke pri Mengšu se vidno uveljavlja na slovenski 
narodnozabavni sceni 

Ob izidu prve kasete 

Stoparji znaiii 
po vsej Sloveniji 

Vsakomur kaj takega prav gotovo ne uspe, 
posebno tako hi t ro ne, ansamblu Stoparji iz Loke pr i 
Mengšu pa je to uspelo v s labih dveh let ih: najprej so 
zmagal i na f inalni radi jski oddaji K a r z n a š — to ve
ljaš, nato so nastopali tako na R a d i u Ljubl jana kot 
na T V Ljubl jana, prav pred nedavnim pa je zagledala 
luč sveta tudi prva njihova kaseta, k i je ponekod tudi 
že poš la . K e r gre za izredno u s p e š n e in po vrhu tudi 
izjemno mlade glasbenike iz n a š e o b č i n e , je verjetno 
prav, da z a p i š e m o o njih nekaj več besed. 

Jedro ansambla sla brata Stopar 
— Robi, ki igra harmoniko in 
napiše tudi kakšno skladbo ter 
Franci, ki igra trobento, ob njima 
pa poje sestrična Nataša Stopar. 
Poleg »uradnih« Stoparjcv pa 
nastopajo še Tomaž Sinko s klari
netom, Pavel Jerše z baskitaro, 
Roman Komatar s kitaro, poleg 
Nataše Stopar pa prepevata še 
Nataša Simunovič in Jože Šare. 
Teh osem članov pa jc v zadnjih 
dveh letih doseglo tako rekoč vse, 
kar je možno na področju domače 
glasbe v slovenskem prostoru, 
kaseta z naslovno skladbo Vsak ne 
more biti muzikant pa je pika na i 
njihovega dela. 

Pisali smo že o tem, da je imel 
mlade Stoparjeve muzikante naj
prej na skrbi Franc Kompare, po
zneje pa jim je veliko pomagal 
kapelnik mengeške godbe Franci 
Lipičnik, tako z nasveti kot z origi
nalno glasbo, zato ni bilo nič nena
vadnega, da so Stoparji zmagovali 
tako na števerjenskem kot ptuj
skem festivalu, izredno dobro so se 
odrezali Pod mengeško marelo, 
zdaj pa na veliko nastopajo po 
raznih prireditvah, na kratko: tako 
rekoč kljub mladosti so polno za
posleni in skoraj razprodani Iz vse 
Slovenije prihajajo dan za dnem 
pisma, nekatere oboževalke pa 
celo osebno v Loko na dom. 

Franci Lipičnik ob takšnem 
uspehu pravi, da je predvsem 
zanimivo to, da je njihovo glasbo, 
kljub temu, da je ubrana v doma
čem tonu, zagrabila tudi mladina 
in da je na primer Dekle iz II. b že 
prava uspešnica po šolah, izredno 
lepo pa so se med skladbami 
prijele tudi pesmi kot Mi pa gremo 
v disko, Vsak ne more biti muzi
kant, Nocoj s teboj bi rada zaple
sala, Pozdravi veter, Postoj za 
hip... Tudi besedila so Stoparjem 
napisana na kožo, Lipičnikova 
glasba se je že večkrat javno potr
dila z nagradami, izvedba Stopar-
jev pa je tudi na izredno kvalitetni 
ravni, tako da je vse v najlepšem 
redu. 

Trenutno imajo Stoparji že 
pripravljeno kompletno gradivo 
za drugo kaseto, ki pa je še ne bodo 
takoj posneli, vsekakor pa pred 
vojaščino, ki jih čaka naslednje 
leto. Fantje se bodo odpravili k 
vojakom kar vsi hkrati, tako da bo 
potem ansambel čimprej spet 
lahko naprej uspešno deloval. 
Srečno, mladi fantje... pravi ena 
izmed njihovih novih skladb, sreč
no, ko boste odhajali k vojakom, in 
srečno tudi po notnem črtovju 
vnaprej! 

I. Sivec 



Novo v pobrateni 
občini Koprivnica 

Pred nedavnim smo pre
jeli novo števi lko »Glasa 
Podravine«, glasila SZDL 
obč ine Koprivnica. Kot 
smo se dogovorili ob nedav
nem obisku predstavnikov 
uredništva tega časopisa iz 
Koprivnice v Domžalah , 
bomo za naše bralce povze
mali v kratkih povzetkih 
zanimivosti, ki so se v tej 
naš i pobrateni občini zgo
dile. Enako bodo to storili v 
Koprivnici. Izražamo skup
no mnenje, da bo tudi to 
prispevalo k več j emu spo
znavanju delovnih ljudi in 
občanov iz obeh občin . 

••• 
22. maja je bila v Koprivnici 

večja pionirska svečanost, ki 
so se je udeležili pionirji — 

Na seji družbenopolitičnega 
zbora skupščine občine Ko
privnica, za katero so sicer 
ugotovili, da se ni ravno odli
kovala po vsebinski bogatosti, 
so spregovorili o kakovosti 
komunalnih uslug na mest
nem pokopališču. Ugotavljajo, 
da vsi delajo vse, da odloka o 
nošenju uniform ne spoštujejo 
ter da prihaja celo do pijanče
vanja. Ob veliki fluktuaciji, 
nizkih osebnih dohodkih je 
potrebno zagotoviti na tem 
področju več reda. Skušali pa 
bodo čimprej zagotoviti tudi 
boljšo stimulacijo za zapo
slene. 

••• 
Učenci koprivniških osnov

nih šol bodo v sodelovanju z 
»Glasom Podravina« pisali l i 
terarne prispevke na temo 
samoprispevka. S samopri-

predstavniki pionirskih orga
nizacij bilogorskega, podrav-
skega območja. Na prireditvi, 
ki so jo poimenovali »Spome
nica dela in tovarištva« so 
podelili priložnostna pionir
ska priznanja. Po kulturno 
umetniškem pionirskem pro
gramu so bili mladi navzoči na 
URI ZGODOVINE na mestu 
nekdanjega ustaškega tabori
šča »DANICA«, nato pa so si 
ogledali še tovarno Bilokalnik 
in galerijo naivne umetnosti 
na Hlebinah. 

••• 
Ob dnevu mladosti so v 

DRNJU odkrili doprsni kip 
Franja MRAZA, nekdanjega 
revolucionarja in slikarja. Po 
krajšem uvodnem govoru je 
kip (delo akademskega kiparja 
Josipa Fluksi-ja) odkrila pred
sednica OK SZDL Koprivnice 
Zlata Karlovič. Ob tej prilož
nosti so odprli tudi razstavo 
likovnih del učencev ter teh
nične kulture. 

spevkom bodo tudi v prihod
nje v naši pobrateni občini 
reševali vprašanje šolske mre
že. Že v pričujoči številki je 
uredništvo objavilo dva pri
spevka mladih: Prispevka sta 
napisala Dejan Berič, učenec 
7.a razreda in Branimir Pe-
truša, učenec 6. a razreda s šole 
»7. december 1943«. 

••• 
V delegatski prilogi (poime

novali so jo Delegatski vjesnik) 
gre za delegatski obveščevalec 
koprivniških samoupravnih 
interesnih skupnosti, med dru
gimi pišejo o delu SIS za 
varstvo pred požarom. Lani je 
bilo v Koprivnici 45 požarov, 
ki so napravili za 40.921.000 
din škode. Na prvem mestu je 
bil vzrok požara v preslabi 
skrbi (14 primerov), v 11 
primerih pa vzrokov za požar 
niso ugotovili. Otroci so bili 
vzrok osmim požarom, slabe 
ali neočiščene dimniške na
prave pa so bile vzrok šestim 
požarom. 

Praznovanje 
po mladinsko: 

Agropop 
v Lukovici 

Tudi mladi so obeležili ob
činski praznik in to na svoj 
način. V znani rokovnjaški go
zdiček v Lukovici so povabili še 
bolj znano glasbeno skupino 
AGROPOP, ki je mlade iz 
bližnje in daljne okolice, preko 
1000 jih je bilo, zabavala do 
zgodnjih jutranjih ur. 

Za propagando je poskrbela 
Občinska konferenca ZSMS 
Domžale, ki je primaknila tudi 
potreben denar za plačilo an
sambla, za organizacijo prire
ditve pa so poskrbeli člani 
Osnovne organizacije ZSMS 
Lukovica. Ni jim bilo lahko, 
saj je obisk presegel pričako
vanja. Čez 1000 mladih se je 
želelo zabavati in to so tudi 

storili tako ob glasbi AGRO-
POPA, kot tudi v različnih 
družabnih in zabavnih igrah, 
za katere so nagrade prispevale 
nekatere delovne organizacije 
in obrtniki, katerim se mladi 
ob tej priložnosti iskreno za
hvaljujejo. 

Jedača in pijača, ki so ju 
poleg mladih iz Lukovice pri
pravili tudi mladinci iz Mo
ravč, je šla, kot pravimo, za 
med, mladi pa so tako na svoj 
način obeležili praznik naše 
občine. 

Prireditev, katere organiza
cija in izvedba je od mladih v 
Lukovici zahtevala kar precej 
naporov, je lepo uspela. Poka
zala je, da so aktivni lukovški 
mladinci poleg zelo uspešne 
redne dejavnosti sposobni in 
pripravljeni izpeljati tudi tako 
zahtevne prireditve. Tako se 
tudi organizatorjem tradicio
nalnega Rokovnjaškega tabo
ra, (tudi letos bo!!) ni treba bati 
za prihodnost. 

V. 

Glasbena matineja hrama Rožice 

v juliju in avgustu zanimive turistične prire
ditve. 

Prirejali jih bodo ob nedeljah, od 10. do 12. 
ure, na vrtu hrama Rožice Mengeš. 

Tako bodo po vrsti nastopali: 
5. 7. 1987 ansambel Nika Zajca 

12. 7. 1987 Stopar narodno-zabavni 
ansambel 

19. 7. 1987 ansambel Tineta Stareta 
26. 7. 1987 ansambel Miro Kline 

2. 8. 1987 ansambel Nagelj 
9. 8. 1987 trio Viki Ašič ml. 

16. 8. 1987 ansambel bratov Poljanšek 
23. 8. 1987 Veterani 
30. 8. 1987 ansambel Marela 

Lovsko strelsko tekmovanje 
v počastitev praznika 

Lovska d r u ž i n a Pša t a je na svojem s t r e l i šču v Do-
bovljah izvedla 16. maja 1987 lovsko strelsko tek
movanje za č l a n e lovskih d r u ž i n d o m ž a l s k e o b č i n e v 
streljanju na glinaste golobe. Tekmovanje je b i lo pod 
pokrovitel jstvom S O D o m ž a l e , v počas t i t ev 23. maja 
— praznika o b č i n e . 

Tekmovanje je mot i lo slabo vreme, zato je b i l a 
u d e l e ž b a skromna. Tekmoval i so ekipno (trije č lan i ) 
in posamezniki . Vsak strelec je streljal na 20 gl ina
st ih golobov. 

R E Z U L T A T I : (ekipno) 1. L D P š a t a L , 45 sestrelje
nih golobov; 2. L D Pša ta II., 40 sestreljenih golobov; 
3. L D Lukovica , 38 sestreljenih golobov. 

(Posamezno): 1. K o s m a č m l . , L D Moravče , 17 
sestreljenih golobov; 2. Loboda M . , L D Pša ta 1,16 se
streljenih golobov; 3. K o v i c M . , L D D o m ž a l e , 16 se
streljenih golobov. 

V ekipnem delu tekmovanja je ponovi la uspeh iz. 
leta 1986 ekipa L D Pša ta , vsekakor pa je presenetljiv 
uspeh druge ekipe, k i je osvojila tudi drugo mesto. To 
je verjetno zasluga L D Pša t a , ki ima najbol jše stre
lišče v d o m ž a l s k i obč in i za streljanje na glinaste 
golobe. N a t e r i s t r e l i šču je b i lo preteklo leto tudi iz
birno tekmovanje Z L D Ljubl jana. 

V posamezni konkurenci pa je zmaga K o s m a č a 
m l . iz L D Moravče največje p re senečen je . Za tekmo
vanje lahko r e č e m o (predvsem v posamezni razvr
stitvi), da so favoriti za ta j i l i . 

Po k o n č a n e m rednem delu tekmovanja, pa so 
č lan i L D Pša ta p r i p r a v i l i še tekmovanje na izpadanje 
in sicer za p r a k t i č n e nagrade. Pr i tej d i sc ip l in i pa so 
priš l i do izraza'predvsem izkušeni strelci . 

1. Marjan K o v i c , L D D o m ž a l e ; 
2. Mat j až Loboda, L D Pša ta ; 
3. Jože Pirnat , L D Mengeš ; 
4. Andrej Vagaja, L D Pša ta ; 
5. Janez Rakef, L D Mengeš . 

P r v o u v r š č e n i m ekipam in posameznikom je pred
stavnik SO D o m ž a l e Sandi R ih ta r podel i l pokale in 
medalje, s k ra tk im nagovorom pa je tekmovalcem 
čes t i t a l za dosežene rezultate, pr iredi tel jem L D 
Pša t a pa za vzorno izvedeno tekmovanje, k i je kljub 
s lab im vremenskim razmeram dobro uspelo. 

Člani lovskih d r u ž i n d o m ž a l s k e o b č ine se prire
ditel jem na j lepše zahvaljujemo, s pozdravom »Do
b imo se v Dobovljah 1988«. 

Lovski zdravo! 
Mar jan K o v i c 

Ob 5. obletnici se je v stari domžalski kinodvorani predstavil mešani 
pevski zbor zdravstvenega doma Domžale pod vodstvom Katarine 
Arčon Žavbi 

Pogovor v knjižnici: 

Biti srečen - imeti srečo 
Več kot sto pos lu ša l cev je z v e l i k i m zanimanjem 

č a k a l o na pogovor z dr . An tonom Trstenjakom, v ka
terem naj bi se ukvar ja l i s p rob lemom ustvarjalnosti . 
Svetovno znani psiholog je med bra lc i ps iho loške 
knjige med najbolj p r i l jub l j en imi in b r a n i m i . V 
svojem bogatem ustvarjalnem življenju je napisal 
več kot 40 knjig, 300 razprav, č l ankov in ocen, med 
n j imi j i h je p r i b l i ž n o 50 v tujih j ez ik ih . Prav zato je 
predaval že na mnogih univerzah po. svetu i n na 
š t ev i ln ih mednarodnih s rečan j ih psihologov. Zdaj je 
upokojen, kljub temu pa je prav v zadnjem č a s u na
pisal dve obsežn i knjigi o č lovekovi ustvarjalnosti in 

6 č loveku kot bit ju pr ihodnost i .Je č l an slovenske 
akademije znanosti i n umetnost i . 

V zan imivem pogovoru, k i ga je vod i l P r i m o ž 
Pirnat , smo kljub skromnemu pr iznanju , da m u je 
č lovek še vedno nepoznan, izvedel i vel iko zan imi 
vega o č lovekovih vzg ib ih , k i ga vodijo p r i čus tvova 
nju, delu, ustvarjanju. Nadvse zan imivo je b i lo vpra
šanje č lovekove pr ihodnost i in o njegovi »premoči« 
nad s t rojem,zaradi katere kljub vsemu še ostajajo 
m o ž n o s t i p rež ive t j a in obenem humanizaci je in po
č lovečenja sveta. 

N a z a č e t k u pogovora je b i l a odprta tudi razstava 
Trstenjakove sorodnice naše o b č a n k e Vere Trste-
njak-Jovič ič , lahko smo si ogledal i njena na jnove j ša 
platna, k i so nastala le tošnjo pomlad in k i j i h je 
avtorica z d r u ž i l a v skupni opus z imenom Pomladn i 
spev. Dela izpr ičuje jo veliko s i lo , pravi i zb ruh novih 
ustvarjalnih moč i , napolnjeno z ž iv imi pomladan
sk imi ba rvami in razgibanih obl ik . 

Cveta Zalokar-Oražem 

V 

r 

Bralci — pesniki: 

O P O M I N 

Polje umira in ječi 
kaj boš č lovek jedel, 
ko bo meni zmanjkalo moči? 

Seješ strupe mi po hrbtu 
mi j eml je š naravno rodno m o č , 
čeprav mis l i š , da moč i mi daješ 
sebi samemu si glavo m a j e š . . . 

Dokler s silo me boš gnal, 
smrti prostor boš dejal, 
mogoče tebe prvega zagrabi 
in te načrtno ter počasi davi. 
S č a s o m pa bo prijel te gnev 
kaj od tega kdaj, 
bom jaz imel.. . 

Zavedaj se opomina 
ki daje pametni ga svet: 
zvoniti prepozno bo potoci, 
če prekmalu treba bo umret... 

Mladi novinarji na štiridnevnem novinarskem izobraževanju. O' zit 
sklepu seminarja seje mladim novinarjem zahvalil predsednik Oi> q Q 

ZSMS Toni Dragar 
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Zveza telesnokulturnih organizacij občine Dom
žale in Atletski klub Domža le sta v torek, 12. 5. 1987 
izvedla atletsko tekmovanje. v Š p o r t n e m parku 
Domžale . Tekmovanje je potekalo tako za mlajše 
pionirje in pionirke kot za starejše pionirje in 
pionirke, mladi športniki so tekmovali v naslednjih 
disciplinah: Tek 60 m, 100 m, 300 m, 600 m, 1000 m, 
štafeta 4 x 100 m, met žogice , met krogle, daljava, 
višina. Kljub slabemu vremenu so se tekmovanja 
udeleži l i učenci vseh osnovnih šol občine Domžale . 
Zaradi hudega naliva pa je blo popoldansko tekmo
vanje nekoliko okrnjeno, skok v viš ino za mlajše 
pionirke je bil prekinjen in ga bomo izvedli kasneje. 

Glede na razmah atletske dejavnosti v občini 
Domžale je bilo doseženih nekaj dobrih rezultatov, 
kar je bil pogoj za uvrstitev na regijsko tekmovanje 
in kasneje republ iško tekmovanje. Na podlagi rezul
tatov se je regijskega tekmovanja v kategoriji mlaj
ših pionirjev in pionirk uvrstilo 12 pionirjev in pio
nirk, v kategoriji starejših pionirjev in pionirk pa 
celo 31 tekmovalcev. 

Jubilejni — 10. košarkarski maraton: 

Več kot 25 ur 
košarke v Mengšu 

V dneh, ko poteka evropsko prvenstvo, mar l j iv i 
k o š a r k a r s k i delavci iz M e n g š a urejajo še zadnje 
podrobnosti za le tošnj i , tokrat že deseti košarkarski 
maraton, k i bo 19. in 20. juni ja potekal na p loščad i 
pred domom T V D Part izan v M e n g š u . 

To t radicionalno s rečan je ekip Komende in 
Mengša , v 25-urni tekmi, ni noro p re i zkušan j e moč i , 
vzdrž l j ivos t i a l i boja do onemoglosti , p a č pa eno 
izmed v e č u r n i h š p o r t n i h s r e č a n j , k i iz leta v leto p r i 
vablja vedno več znanih in neznanih imen pod 
o b r o č a košev in ob rob igr i šča . 

K o š a r k a r s k i praznik je to, k i se p rv i dan p r i č n e že 
v zgodnjih popoldanskih urah i n nato nadaljuje z 
maratonsko tekmo, v kateri sodeluje v obeh ekipah 
do 60 igralcev. 

V a b i m o vas, da si le tošnje — jubilejno s rečan je 
ogledate, zato nasvidenje v petek, 19. in v soboto, 20. 
juni ja v M e n g š u . 

M . Repnik 

PROGRAM: 
Petek, 19. 6. ob 16.30: Mengeš : Iskra-Delta Jezica 

(ženske) 
Petek, 19.6. ob 18.: Otvoritev 
Petek, 19.6. ob 19.: Pričetek maratona 

MENGEŠ:KOMENDA 
Sobota, 20. 6. ob 20.: Zaključek s podelitvijo priznanj 

dri 
V celoti smo lahko zadovoljni z 

rezultati, ki so jih naši mladi 
atleti dosegli na regijskem nivoju, 
saj so medalje in • pa visoke 
uvrstitve velika vspodbuda za 
nadaljne delo, tako v šolskih 
športnih društvih kot v Atletskem 
klubu Domžale. 

Republiškega tekmovanja za 
mlajše pionirje in pionirke sta se 
udeležila Mihalec Veronika in 
Šmid Matjaž, republiškega tek
movanja za starejše pionirje in 
pionirke pa se je udeležila Kavčič 
Katja, Panjič Matej in štafeta 
4 x 100 m osnovne iple Šlandrove 
brigade. 

Predstavljamo vam zmagovalce 
v kategoriji mlajših pionirjev in 
pionirk: 

Pionirji: — tek 60 m — Matjaž 
ŠMID, Matija Blejcat 8,1 sek.; — 
tek 600 m — Primož ZAVBI, Josip 
Broz Tito, 1.50,3; — met žogice — 
Boštjan MAROLT, Radomeljske 
čete, 56,87 m; — daljava — Rajko 
MIKLIC, Martin Koželj, 436 m; 
— višina — Janez MAVČEC, Šlan
drove brigade, 125 cm; — tek 
300 m — Samo REPEŽ, Šlandrove 
brigade, 47,4 sek. 

Ekipno je v kategoriji mlajših 
pionirjev zmagala osnovna šola 
Šlandrove brigade, drugo mesto je 
osvojila osnovna šola Josip Broz 
Tito in tretje osnovna šola Matija 
Blejca. 

Pionirke: — tek 60 m — Irena 
MILOŠEVIČ, Josip Broz Tito, 8,5 
sek. — tek 300 m — Eva HACE, 
Šlandrove brigade, 49,2 sek. — tek 
600 m — Veronika MIHALEC, 
Šlandrove brigade, 1.52,0; — met 
žogice — Mojca STREHAR, Šlan
drove brigade, 37,08 m; — krogla 
— Danijela PROSENK, Šlandrove 
brigade, 9.38 m; — daljava — 
Anita HRIBAR, Šlandrove bri
gade, 4.06 m. 

Pri pionirkah je premočno zma
gala ekipa osnovne šole Šlandrove 

Nekaj zmagovalcev na sliki je že vključeno v resno in redno delo v atletskem klubu Domžale 

brigade, drugo in pa tretje mesto 
sta si podelili osnovni šoli Josip 
Broz Tito in osnovna šola Matija 
Blejca. Vse ekipno v kategoriji 
mlajših pionirjev in pionirk je 
zmagala osnovna šola Šlandrove 
brigade, drugo mesto osnovna 
šola Josip Broz Tito, tretje mesto 
osnovna šola Matije Blejca, četrto 
mesto Radomeljske čete, peto 
mesto Venclja Perka, šesto mesto 
Janko Kersnik, sedmo mesto Mar
tin Koželj in pa-osmo mesto Jurij 
Vega. 

V kategoriji starejših pionirjev 
in pionirk so zlate medalje prejeli 
naslednji: 

Pionirke: — tek 100 m — Barba
ra KOSMATIN, Šlandrove bri
gade, 14,0; — tek 300 m — Sonja 
BOKALIČ, Matija Blejca, 47,7; — 
tek 600 m — Mojca KASTELIC, 
Josip Broz Tito, 1.57,7; — višina — 
Petra KAŠPAR, Šlandrove briga
de, 130 cm; — krogla — Martina 
PRELOVŠEK, Radomeljske čete, 
10,10 m; — daljava — Majda 
MOZETIČ, Josip Broz Tito, 4,18; 
— met žogice — Karolina URBA-
NIJA, Jurij Vega, 40.86 m; — šta

feta 4 x 100 m — OŠ Šlandrove 
brigade, 56,8. 

Pri starejših pionirkah je zma
gala OŠ Josip Broz Tito, drugo 
mesto je osvojila OŠ Matija Blejca 
in tretje mesto OŠ Šlandrove 
brigade. 

Pionirji: — tek 100 m — Tadej 
JANČIGAJ, Šlandrove brigade, 
12,4; — tek 300 m — Primož ŽU
PANČIČ, Šlandrove brigade, 42,5; 
— tek 1000 m — Andrej BARBIČ, 
Edvarda Kardelja, 2.54,7; — vi
šina — Matej PAJNIC, Matija 
Blejca, 155 cm; — krogla — Rudi 
DOKL, Šlandrove brigade, 
12,15 m; — daljava — Miha KO-
ŠENINA, Matija Blejca, 5,06 m; — 
met žogice — Franci BLATNIK, 
Šlandrove brigade, 60,82; — šta
feta 4 X 100 m — OŠ Šlandrove 
brigade 50,7. 

V kategoriji starejših pionirjev 
je prvo mesto osvojila OŠ Šlan
drove brigade, drugo mesto OŠ 
Matije Blejca in tretje mesto OŠ 
Radomeljske čete. 

Vse ekipno v kategoriji starejših 
pionirjev in pionirk pa so bili 
doseženi naslednji izidi: 

1. mesto OŠ Šlandrove brigade 
2. mesto OŠ Matije Blejca 

3. mesto OŠ Josip Bi Tito 
4. mesto OŠ Radonu : ke čete 
5. mesto OŠ Janko K nik 
6. mesto OŠ Martin ki želj 
7. mesto OŠ Venclja Perka 
8. mesto OŠ Jurij Vega 
9. mesto OŠ Edvarda Kardelja. 
Po prgledu celotnega tekmo

vanja po točkovanju vseh udele
žencev tako mlajših kategorij in 
starejših kategorij _ je vseekipni 
prvak v atletiki OS Šlandrove bri
gade, ki je dosegla 885 točk, 2. 
mesto OŠ Matija Blejca 717 točk, 
3. mesto OŠ Josip Broz Tito 659 
točk, 4. mesto OŠ Radomeljske 
čete 541 točk, 5. mesto OŠ Janko 
Kersnik 409 točk, 6. mesto Venclja 
Perka 403 točke, 7. mesto OŠ 
Martin Koželj 399 točk, 8. mesto 

OŠ Jurij Vega 353 točk in 9. mesto 
OŠ Edvarda Kardelja 35 točk. 

Atletski klub Domžale vabi vse 
zmagovalce in ostale, ki so v tej 
športni panogi pričeli z aktivnim 
udejstovanjem, da se udeleže tre
ningov v Športnem parku Dom
žale vsak torek in četrtek od 17. do 
19. ure. 

Marjan Gorza 

Kako smo uresničili programe šolskih športnih društev? 

Podatki o šolskem športu. 
S finalnimi tekmami v malem nogometu, smo za

ključili program tekmovanj Š Š D za šolsko leto 
1986/87, s tempa tudi dejavnost krožkov in sekcij na 
samih osnovnih šolah. 

Strokovna s lužba Z T K O je ob koncu programa te 
dejavnosti ocenila. Kaj ugotavljamo? Tu je nekaj 
podatkov: 

— v programe šolskega športa je vključenih 
preko 2.400 učencev 

— dejavnost je organizirana v 143 skupinah s 
poprečno 17 učenci v skupini 

— aktivnost je potekala 6210 ur, ali povprečno 43 
ur na skupino 

— največ aktivnih skupin je bilo v košarki (kot že 
nekaj let). Gre za 40 skupin, kjer so vadili preko 2000 
ur oziroma 631 učencev ali 26,3 odstotka vseh 
aktivnih č lanov v programih Š Š D 

— za dejavnost samih Š Š D — strokovni kadri in 
funkcionalni stroški smo porabili 3.450.395.— din 
(strokovni kadri perdstavljajo 90 odstotkov vseh 
sredstev) 

— znači lnost i izvajanja športne značke so enake, 
kot že nekaj let — relativno ugodno rezultati so na 
razredni stopnji, manj na predmetni: vedno bolj pa 
se kaže vprašanje kakovostnega pristopa do športne 
značke, ki naj bi bila učencu predvsem dodaten 
motiv, učitelju pa dopolnitev metodičnih postopkov 
pri izvajanju pouka telesne vzgoje 

— praktično vsa dejavnost S Š D je na ramenih 
zunanjih strokovnih sodelavcev, tako v šoli kot izven 
nje. 

lativno zadovoljni, pa to ne velja 
za pionirke. Na strelskem prven
stvu je nastopilo 10 ekip pionirjev 
(dve šoli sta poslali dve ekipi) ter 
samo 4 ekipe pionirk. 

— Pri gimnastiki že nekaj let 
ugotavljamo, daje vse usmerjeno k 
pionirkam, s fanti se trudijo samo 
na dveh šolah. Žal niso nastopile 
telovadke z OŠ Šlandrove brigade, 
ki bi realno gledano lahko pobrale 
vsa prva mesta... 

— Nogomet — po pričakovanju 
so ekipe sestavljene iz igralcev 
nogometnih klubov... 

Pri zunanji atletiki, smo glede na 
tekmovalne pogoje ob izvedbi 
(vreme) oziroma kvalitete atletske 
steze, lahko zadovoljni, kajti na 
področno tekmovanje seje uvrstilo 
16 mlajših pionirjev in pionirk, 
oziroma 36 starejših pionirk in 
pionirjev. 

V glavnem smo z minulo sezono 
lahko zadovoljni, ne smemo pa biti 
zadovoljni glede na: 

— slabo delo na OŠ Jurij Vega 
in Edvard Kardelj; 

— neizkoriščene možnosti pri 
namiznem tenisu glede na godne 
prostorske pogoje, cenenost, za
dostno število strokovnih kadrov; 

— slabo delo na področju gi
mnastike in strelstva; 

— dogovorjeno usmerjanje pa
nog (gimnastika, strelstvo, atle
tika, namizni tenis, košarka) kar se 
ne izvaja v željenem obsegu; 
. — upada aktivno sodelovanje 
učiteljev telesne vzgoje (priprave 
na razpise tekmovanj, udeležba na 
dogovorih pred izvedbo). 

Strokovni svet za šolski šport pri 
predsedstvu ZTKO Domžale se bo 
sestal še pred zaključkom šolskega 
leta (v juniju) ter analiziral dogaja
nja na področju šolskega športa int 
pripravil usmeritve za naslednje 
šolsko leto. 

Realno lahko pričakujemo manj 
sredstev, kar pomeni, da se bomo 
morali zelo resno pogovoriti kako 
naprej, tako v šolskem športu, 
TKS, ZTKO, OIS, oziroma v 
ostalih programih. 

Ranko Cukrov 

^ Mengšu so organizirali ženski košarkarski turnir na katerem so 
ĵ agale igralke Kozale (Reka) pred ljubljansko Ilirijo. Tretje so bile 
"Omačinke, četrte pa gostje iz Avstrije 

— Za košarko pravimo, da je 
najbolj organizirana, vendar so 
tudi tu velika razhajanja: najbolj 
jo igrajo na OŠ Venclja Perka, 
Šlandrove brigade, Josipa Broza 
Tita, Matije Blejca in Radomeljske 
čete, delno v šoli Janko Kersnik, v 
ostalih šolah občasno; v OŠ Jurij 
Vega se košarke žal niso loi'Ji. 

— Udeležba v veleslalomu je 
pokazala, da je smučanje kljub 
velikim stroškom, še vedno mno
žično, kljub temu, da niso nasto
pali učenci oziroma učenke, ki so 

tekmovalno aktivni oz. aktivne v 
smučarskih društvih (republiških 
sekcijah). 

— Udeležba pionirjev pri roko
metu je bila letos nad pričakova
njem (slabša je kakovost), pri 
dekletih pa je porazna. Samo 4 
ekipe imamo, da o kakovosti 
ne govorimo... 

— Pri streljanju izstopajo strel
ci OŠ Edvard Kardelj, kar je 
razumljivo glede na aktivno delo 
strelske družine Tine Kmetic Tr
zin. Če smo pri pionirjih lahko re-

NAJBOLJSE M E D ŠOLAMI V Š P O R T U 

Učenci in učenke v šo lskih športnih društvih 
osnovnih šol so tekmovali v krosu, namiznem tenisu, 
odbojki, košarki, veleslalomu, rokometu, streljanju, 
gimnastiki, nogometu ter atletiki. 

1. OŠ Šlandrove brigade 
2. OŠ Josipa Broza Tita 
3. OŠ Matije Blejca 
4. OŠ Radomeljske čete 
5. OŠ Venclja Perka 
6. OŠ Martina Koželja 
7. OŠ Janko Kersnika 
8. OŠ Edvarda Kardelja 
9. OŠ Jurija Vege 

10. O Š O l g e A v b e l j 

160 točk 
151 točk 
133 točk 
130 točk 
122 točk 
116 točk 

92 točk 
53 točk 
25 točk 
12 točk 

Zgornja razpredelnica je seštevek uspehov v vseh 
panogah, koder so tekmovali učenci šol . 

V J 



RAZGlflSI, OBJAVE, RAZPI5I 

vlali oglasi 
Prodam hladilnik 1701, zmrzo-

valno omaro s štirimi predali — 
vse brezhibno. Naslov v uredni
štvu! 

Mlada družina potrebuje ka
kršnokoli stanovanje v Domžalah 
ali okolici. Telefon: 735 120. Do
poldan. 

Prodam samsko kozico, staro 3 
mesece. Naslov v uredništvu. 

Instruiram matematiko, fiziko 
in osnove elektrotehnike. Tel.: 
737 278. 

Prodam dobro ohranjena ma-
cesnova vrata (garažna) 2,5 x 2 m 
in kletno okno 1,60 x 1 m. Tel.: 
721 585. 

4. junija se je izgubil siamski 
maček v SPB-1. Če ga je kdo videl 
naj sporoči na tel.: 721 459 ali na 
naslov Smiljkovič, Ljubljanska* 
80c, II. nadstropje. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše ljubljene 
..name, babice in prababice 

T E R E Z I J E PUS 
Kolenčeve mame 

se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, prijateljem, znancem 
in sosedom iz ulice bratov Miš v 
Dobu, ki ste v teh težjih trenutkih 
sočustvovali z nami, nam izrekli 
ustna sožalja, darovali cvetje in jo 

spremili na njeni zadnji poti. 
Posebno zahvalo izrekamo dr. 
Petru Cerarju, oktetu TOSAMA 
in gospodu župniku iz Doba za 

lepo opravljen pogrebni obred. 
Iskrena hvala za poslovilne besede 
predstavnici krajevne organiza
cije VVI NOV Domžale tovarišici 
Mariji Robida in krajevni organi

zaciji ZB NOV Dob. 

Hvala vsem, ki ste nam kakorkoli 
pomagali. 

Vsi njeni. 

V SPOMIN 

Mineva dve leti, odkar od nas 
odšla si ti; od vsepovsod je možna 
še vrnitev, le od tam, kamor odšla 

si ti, pa je ni več. 

MARIJA C E R A R 
roj. Gorta z Vira 

Vsem, ki postoj i jo ob tvojem 
grobu, v spominu s teboj na 

pretekle, preživele dni, hvala. 

Žalujoči: mož, sin, brat in ostali. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi mojega moža, 
atija, brata 

Z L A T A M l H VI I.DO VIČ A 

se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, sostanovalcem Simo
na Jenka 12, prijateljem za daro
vano cvetje in hodi za njegov 
obred. Posebna zahvala Ibrahl-
miju (Kalimerotu) in Matiču z 
Vira ter vsem, ki ste ga pospremili 

na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi. 

Veliku dobrega v življenju si storila, 
zato v veliki ialosti si '^as.pustila. 

t w~* 
Z A H V / L A 

Ob boleči izgubi dobre žene, mame 
in stare mame 

I V A N E KORNIC 
roj. Vidmar 

(iz Domžal, Ljubljanska 118) 

e iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem in znan
cem za izraze sožalja, tolažilne be
sede, cvetje in spremstvo na njeni 
zadnji poti, g. kaplanu pa za lep 

cerkveni obred. 

Žalujoči: mož Milan s hčerko 
Marijo, zetom Jožetom ter vnuč-

koma Jožkom in Marinko. 

Z A H V A L A 

Ob nenadomestljivi izgubi našega 
dragega očeta, deda in pradeda 

GREGORJA S T R E H A R J A 
iz Spodnjih Lok 2 

se želimo zahvaliti vsem dobrim 
sosedom, prijateljem ln znancem 
za pisno ali ustno izrečeno sožalje, 
darovano cvetje, spremstvo na 
zadnji poti, vsestransko skrb in 

pomoč. 

Posebej se zahvaljujemo predstav
niku KS Petru Avblju za lepe 
besede slovesa, pevskemu zboru 
Lukovica, gasilcem, praporšča
kom ter g. župniku za lepo oprav

ljen obred. 

Vsem skupaj In vsakemu posebej 
Izrekamo še » k r a t najgiobjo za

hvalo. 

Vsi njegovi. 

V Dor 
gostišč 

eskom 1 

tm na Kidričevi ces 
na Ljubljanski ces 

'ETE. Poštenega m 
verižico z obeskom 

ti (od tovarne Univerzale — 
ti) izgubila ziato verižico z 
jcihelja lepo prosim, da mi 
saj sta mi dragocen sriomin 

Z A H V A L A 

Ob smrti naše drage mame 

MARIJE ZALOGAR 
roj. Poznič 

iz Gradišča pri Lukovici 

se iskreno zahvaljujemo duhov
nikom za opravljen obred, Ančen-
kovi Minki in Ovlnkarjevi mami, 
pevcem in govorniku, vsem sose
dom ter vaščanom, ki so nam na 

kakršenkoli način pomagali. 
Hvala prijateljem in znancem, ki 
so darovali cvetje in jo pospremili 

na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni. 

Smrt se izlila je v bledo obličje, 
pogled je zaplaval v neznani pokoj, 
ni več trpljenja, ne bolečine, 
Življenje je trudno končalo svoj boj... 

(S. Gregorčič) 

V SPOMIN 

2. julija 1987 mineva leto dni 
žalosti, odkar nas je zapustila naša 
draga mama, stara mama, sestra 

in teta 

ANICA K R A L J 
iz Blagovice 

Spomin nate bo ostal živ in tudi 
čas, ki beži, ne bo izbrisal solza, ne 
bolečine. Hvala vsem, ki se je spo
minjate, obiskujete njen grob in 

prižigate svečke. 

Vsi njeni. 

Z A H V A L A 

Ob smrti mojega moža 

J A K O B A RESNIKA 

se iskreno zahvaljujem vsem so
rodnikom, znancem, prijateljem 
in sosedom, predvsem pa tov. 
Tončki Bernotovi za vso pomoč, 
izraženo sožalje in spremstvo na 

njegovi zadnji poti. 
Zahvaljujem se tudi gospodu žup
niku za lepo opravljen pogrebni 

obred. 

Žalujoča žena Resnik Ernestina -
Sp. Prapreče 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi najinega moža in 
očeta 

JOŽETA KOČARJA 

se iskreno zahvaljujemo sorodni
kom, sosedom prijateljem in so
delavcem za izrečeno sožalje, da
rovano cvetje in spremstvo na 

njegovi zadnji poti. 
Hvala g. župniku in pevcem za 
lepo opravljen pogrebni obred ter 
govorniku za poslovilne besede. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 

Žalujoča žena in sin. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše drage mame, 
stare mame, babice, prababice, se

stre, tete in tašče 

ANA GRILJ 
Mežnarjeva mama 

iz Moravč, Vegova 14 

se iskreno zahvaljujemo vsem so
rodnikom, znancem in prijate
ljem, ki so jo v tako velikem šte
vilu pospremili na zadnji poti, iz
rekli sožalje in darovali prelepo 

cvetje. 
Posebno se zahvaljujemo g. žup
niku za lepo opravljen cerkveni 
obred. Lepa hvala pevcem za lepo 
zapete pesmi. Najlepša hvala tudi 
vsem sosedom, ki so nam poma

gali v teh težkih trenutkih. 

Vsi njeni. 

V SPOMIN 

19. junija je minilo dve leti, 
odkar nas je nepričakovano in 
za vedno zapustil dragi oče, 

stari oče, brat in stric 

A N T O N T E R P I N 
iz Š tude 39 

Ob tej priložnosti izrekamo 
globoko zahvalo vsem, ki ste 
ga imeli radi, ga ohranili v 
mislih, srcih in ki obiskujete 
njegov prerani grob. Hvala 

vsem skupaj. 

Hčerka Anica, vnukinji Eina 
in Irma. 

uiteija prosim, aa se mi javi n 
isiov: Tina Orebek, Ljubljanska 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dragega 
moza in očeta 

JANEZA TRDINA 
Iz Zg. Lok ori Blagovici 

se iskreno zahvaljujemo vsem 
sorodnikom in sosedom za izre
čeno sožalje, darovano cvetje in 
spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebno se zahvaljujemo dr. Far-
kašu. sestri Nadi in Irmi za pomoč, 
ki so mu jo nudili. Iskrena hvala 
tudi gospodu župniku za lepo 
opravljen cerkveni obred, tov. 
Florjančiču in Barliču za lep po

slovilni govor. 

Vsem še enkrat iskrena hvala. 

• Vsi njegovi. 

.S cvetjem ti grob krasimo, 
v trajno ljubezen in spomin 
cvetje s solzami orosimo, 
a v srcih je še vedno polno bolečin... 

V SPOMIN 

5. julija mineva leto dni, odkar si 
nas za vedno zapustil in tiho odšel 
iz naše sredine, ljubi atl in stari ata 

CIRIL L U N D E R % 

iz Češnjic pri Moravčah 

Pogrešamo tvoj topli nasmeh, 
tvoje prijazne besede. Naš dom, 
zgrajen s tvojimi žulji, je prazen in 
tih, vendar spomin na te bo vedno 

živel med nami. 
Hvala vsem, ki se ga spominjate, 
obiskujete njegov grob in mu pri

žigate svečke. 

Vsi njegovi. 

Cenjenim kupcem nudi 
kompleten izbor vseh v< 
etuijev, m o š k e in dam* 
listnice, denarnice, moš' 
in ženske pasove ter opti 
ljam popravila usnjenih I 
delkov. 

Se pr iporočam! 

Pavli Nataš« 
Ljubljanska 9l 

Domžal* 

K napredek 
Jjkj, domiale 

trgovsko gostinska DO 

NAPREDEK 
n.sol. o. domžale 

Komisija za delovna razmerja DSSS objavlja proste delo
vne naloge: k 

Komisija za delovna razmerja DSSS objavlja 
proste delovne naloge: 

I. O P E R A T E R J A 
Pogoji: 
— srednja izobrazba tehnične ali ekonomske 

smeri 
— eno leto delovnih izkušenj 
— ustrezni I B M tečaj 
— pasivno znanje programskega jezika 
— delo v popoldanskem času 

Komisija za delovna razmerja T O Z D v T G DO 
Napredek Domža le razpisuje št ipendije za šolsko 
leto 1987/88. 

1. T O Z D O P R E M O T E H N A 
7 š t ipendij za prodajalce 
1 š t ipendija za mesarja 

2. T O Z D P R E H R A N A 
3 š t ipendije za prodajalce 
1 š t ipendija za aranžerja 

3. T O Z D G O S T I N S T V O 
3 š t ipendije za kuharja 
3 š t ipendije za natakarje 
2 š t ipendij i za s laščičarje 

T O Z D sprejmejo tudi pripravnike: prodajalec, 
kuharje, natakarje, s laščičarje in mesarje. 

Kandidati naj oddajo vloge v roku osem dni od 
objave v kadrovsko s lužbo DO Napredek Domžale , 
Ljubljanska 64. 

ŽIVILSKA 
INDUSTRIJA 
KAMNIK 

Mercator-Eta — Živilska industrija Kamnik, 
Kajuhova pot 4, potrebuje za delo pri predelavi 
povrtnin za nedoločen čas večje število delavk; 

OD od 140.000.— din do 180.000.— din in 
delavcev za delo v skladišču, OD 160.000.— din. 

Za delo med počitnicami od 1. julija daljel 
zaposlimo tudi večje št . ntdv 

Prijave sprejema tdrovsl -ovne 
organizacije. 

14 J C E V A L E ^ 



Železniško gospodarstvo 
ŽELEZNIŠKA T R A N S P O R T N A ORGANIZACIJA 
LJUBLJANA, n.sol.o. T O Z D 
T p Z D za P R O M E T LJUBLJANA, n.sub.o. 
Ljubljana, Trg OF 7 

ŽG-ŽTO-TOZD za promet Ljubljana vabi kandidate 
za prekvalifikacijo v že lezniški poklic: 

P R O M E T N O - T R A N S P O R T N I T E H N I K 

Pogoji: 

— končana 4-letna srednja šola, 

— starost do 30 let 

— posebna zdravstvena sposobnost 

— znanje slovenskega jezika. 

Usposabljanje poteka iz dela in traja 10 mesecev. 
Nadomestilo osebnega dohodka v času usposablja
nja znaša 140.000 din, približni osebni dohodek na 
delovnem mestu je 270.000 din. 

Delavcem nudimo d inamično delo, možnost na
predovanja oziroma dodatnega izobraževanja, sti
mulativen osebni dohodek, urejeno družbeno pre
hrano, ugodnosti pri prevozu z vlakom v domovini in 
tujini, zdravstveno rekreacijo, možnos t letovanja na 
morju in v toplicah ter planinah, p o m o č pri reševa
nju stanovanjskega vprašanja. 

Vse prijavljene kandidate bomo povabili na raz
govor v kadrovsko s lužbo. 

Prednost pri izbiri imajo kandidati, ki imajo 
stalno bival i šče na o b m o č j u ljubljanske regije. 

Prijave z dokazili sprejema kadrovska s lužba 
ŽG-ŽTO-TOZD za promet Ljubljana, Trg OF 7 v 15 
dneh po objavi. 

OBČINA DOMŽALE 
Sekretariat za občo upravo 

Sekretariat za občo upravo organizira 

JAVNO DRAŽBO NAJDENIH PREDMETOV 

v soboto, dne 20. 6. 1987 ob 9. uri na dvorišču 
Skupščine občine Domžale, Ljubljanska 69. 

Seznam najdenih predmetov je objavljen na 
oglasni deski občine Domžale. Ogled najdenih 
predmetov je možen v petek, 19. 6. 1987 od 11. 
do 13 . ure in v soboto, 20. 6. 1987 od 8. do 9. ure. 

Oškodovanci, ki imajo dokazilo o lastništvu 
lahko v tem času prevzamejo svoje predmete. 

OSNOVNA ŠOLA E D V A R D K A R D E L J 
TRZIN, M E N G E Š K A 7/B, M E N G E Š 

Komisija za delovna razmerja Osnovne šole Ed
vard Kardelj Trzin, Mengeška 7/B, Mengeš objavlja 
prosta dela in naloge tajnice za določen čas (nadome
ščanje delavke med porodnišk im dopustom). Nastop 
dela 15.8. 1987. 

Pogoji: srednja administrativna ali ekonomska 
sola. 

Prošnje z dokazili o izobrazbi pošlj i te v roku 8 
dni po objavi razpisa na naslov: Osnovna šola 
Edvard Kardelj Trzin, Mengeška 7/B, Mengeš . Rok 
obvestila o izbiri kandidata 15 dni po zaključku 
razpisa. 

J 
N O V E C E N E P L I N A 

V 

N a osnovi določi l 44. č l ena Statuta O O U R P L I N 
Zagreb, je Delavski svet O O U R sprejel naslednji 

C E N I K 

1. N o v a cena uparjenega p l ina za p o t r o š n i k e iz 
Pl inarne T r z i n z n a š a d i n 296,04/kg, kar z n a š a d i n 
71} ,97 za m" izparjenega p l ina . 

2. N o v a cena velja od zadnjega popisa dalje. 

Z V E Z A K O M U N A L N I H S K U P N O S T I S L O V E N I J E 
Odbor za izrek priznanja 
L J U B L J A N A , Poljanska 6/II 

N a podlagi 8. č l ena p rav i ln ika o podeljevanju p r i 
znanja Zveze komunaln ih skupnosti Slovenije in 
sklepa 2. seje Odbora za podelitev priznanja z dne 26. 
5. 1987 se razpisuje 

N a t e č a j 

za zbiranje predlogov za izrek priznanja Zveze ko
muna ln ih skupnosti Slovenije. 

1. Odbor za podelitev priznanja poziva samo
upravne organe organizacij z d r u ž e n e g a dela in skup
nosti, ter d r u ž b e n o p o l i t i č n e organizacije, da p r i č n o 
postopek za pr ipravo predlogov za izrek pr iznanja 
Zveze komuna ln ih skupnosti Slovenije. 

2. Udeleženc i na t eča j a oz i roma predlagatelji za 
izrek priznanja so lahko organizacije z d r u ž e n e g a 
dela, druge samoupravne organizacije in skupnosti , 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e organizacije in d r u š t v a . 

3. Priznanje lahko prejme organizacija zd ruže 
nega dela, druga samoupravna organizacija in 
skupnost ter posameznik, k i je s svoj imi i z r edn imi 
del i in dejanji prispeval k razvoju i n uspehom 
komunalnega gospodarstva. 

4. Priznanje se podeli na podlagi pisnega in 
argumentiranega predloga, o katerem po prostem 
preudarku presodi Odbor za podelitev priznanja. 
Predlog mora navajati delo in dejanja, k i zas luž i jo 
sp lo šno priznanje i n odl iko . Nepopolne a l i posplo
šene predloge bo Odbor za podelitev priznanja 
zav rn i l . 

5. Ta n a t e č a j traja do 1. 11. 1987. Predlagatelji 
morajo poslati pisne predloge za podelitev priznanja 
najkasneje do 1.8. 1987. 

6. Priznanje bo izrekla in o tem podel i la l is t ino, 
skupšč ina Zveze komuna ln ih skupnosti Slovenije na 
svečan i seji ob navzočnos t i č l anov odbora za 
podelitev pr iznanja . 

7. Vse predlagatelje prosimo, da predloge posre
dujejo Obč insk i konferenci S Z D L D o m ž a l e do 15. 7. 
1987. 

o7QjMdo^ja, 2 61230 ^om$a& 

IZDELAVA VSEH VRST TISKOVIN, DO
PISOV, VIZITK IN BLOKOV. 

potrebuje za svoj proizvodni 
program več zunanjih sode
lavcev. Delo je priložnostno in 
možnost dodatnega zaslužka. 

Informacije po tel.: 831 711 
int. 05 aH osebno v TOZD-u 
SVILA. 

JL d l l J i J v l 

paradiž 
v 
Domžalah 

Za gostiščem Repovž je zrasel teniški Eldo
rado — kompleks o peščenih teniških igrišč 
Gorazda Mlakarja in Staneta Babica. . . 

S fotografom sva obiskala nov slovenski teniški center 
in povabila Gorazda Mlakarja in Staneta Babica k 
pogovoru. Povedala sta, da je vsa reč še močno v izgradnji 
ter da imata še cel kup načrtov. V prvi vrsti bodo zgrajene 
garderobe s sanitarijami, savna, tribune, pa tudi četvero 
plastičnih igrišč, kjer bo moč igrati takoj, celo po največ
jem nalivu. 

G & S Tenis park, kakor sta Gorazd Mlakar in Stane 
Babic poimenovala kompleks teniških igrišč je velika pri
dobitev v občini. Z gradnjo teh igrišč, (še zanajmanj 4—6 
pa je prostora), smo pridobili tudi dve igrišči, ki ustrezata 
celo za igranje mednarodnih teniških dvobojev. 

V načrtu imajo celo vrsto tečajev, ki naj bi se začenjali 
vsakega 15. in vsakega 30. v mesecu. Tečaj v supini 10 tečaj
nikov bo veljal 15.000.— din, ob tem pa bo poskrbljeno tudi 
za varstvo otrok, ki bi jih tečajniki ali tečajnice eventuelno 
pripeljali s seboj. Eni tečajniki bodo začeli z vadbo od 16. 
do 18. ure, drugi od 18. do 20. ure. V času šolskih počitnic 
bodo v dopoldanskem času lahko organizirali tudi tečaje 
za šolsko mladino — seveda če bo dovolj zanimanja. Pa 
cena? Ena ura (cena za uporabo igrišča) stane dopoldne 
1.000.— din, popoldne pa 2.000.— din. Cena v soboto, 
nedeljo pa znaša prav tako 2.000.— din; za eno uro uporabe 
igrišča seveda... 

Druge zanimivosti,.. 

Sezonska karta za igranje tenisa enkrat tedensko (ura 
po lastni izbiri): — dopoldne (od 7. do 13. ure) — razen 
sobote in nedelje — velja 25.000.— din 
— popoldan (od 13. do 20. ure) pa 50.000.— din 

Karte bodo za razliko z drugimi igrišči prenosljive na 
drugo osebo... Začetni, nadaljevalni tečaj (10 ur) bo veljal 
15.000.— din. 

Nova teniška igrišča 

Zadnje urejanje pred pričetkom sezone 

Urejanje servisno-stanovanjskega objekta ob bazenu pred sezono. 
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Trdoživa hiša na dvorišču OŠ Venclja Perko. Nekateri menijo, 
da po sodnih poteh ne bo moč priti do rešitve 

Za družbeni denar gre... 

j Zadeva 
1 Cebokli... 

Koliko občinskih botrov se je že vključevalo v še 
vedno nerešeno zadevo, ki traja že leta? 

V središču Domžal , v neposredni bližini železni
ške postaje oziroma pred vrati največje domža l ske 
osnovne šole Venclja Perka stoji hiša, ki je v zadnjih 
— recimo 7 letih — postala znamenita kot najbolj 
trdoživ objekt, kar jih je predvidenih za rušenje. 
Kljub temu, da stoji dobesedno pred vrati šo le t. j . na. 
mestu, koder bi po vseh normalnih merilih moral 

i biti prostor za športne ali rekreacijske površine, se 
j ne umakne, ker vsa ta leta traja prepir med lastnico 

objekta na eni in raznimi obč insk imi botri na 
drugi; teh občinskih botrov, ki so se tako ali drugače 
vključeval i v zadevo, se je zvrstilo tudi že ničkol iko . 

Če pogledamo v »zgodovino« cele zadeve, tedaj 
lahko ugotovimo, da je bila že po začetnih nespora
zumih z lastnico hiše Katarino Cebokli na Krakovski 
cesti zgrajena z družbenimi sredstvi novogradnja 
(hiša) prav zanjo. 

Precej tega, kako je potekala gradnja te hiše , 
vemo tudi tisti, ki smo iz poklicne radovednosti kdaj 
pogledali to gradnjo: zidava zasebne hiše z družbe
nim denarjem... Grozljivka! Pa se je zgodilo, da hiša 
po objektivnih ali subjektivnih merilih ni bila 
vseljiva za osebo, kateri je bila namenjena... 
»Prazna že ne bo,« so dejali na občini in vanjo za 
nekaj časa nastanili d o m ž a l s k o Agroemono, ki je 
tačas ni bilo kam preseliti... Tako je zadeva Cebokli 
mirovala, dokler se Agroemonini delavci niso izselili 
iz pisarn, ki so jih uredili v prostorih, zgrajenih za 
zasebno bivanje... 

Zadeva Cebokli pa se še vedno ni premaknila z 
mrtve točke, saj je bilo stanje v množ ic i sodno — 
advokatskih papirjev dobljeno zdaj za eno, zdaj za 
drugo stran. Tožbe frčijo sem ter tja, sodni mlini pa 
meljejo kot vemo p o č a s i . . . V zadnjem času pa se raz
širjajo celo govorice, da utegne priti do gradnje še 
ene h i š e . . . 

Ob celi zadevi se sprašujemo, kako se počut i na 
eni strani lastnica, ki mora dolga leta braniti svoje 
interese (in oč i tno je, da je po sklepu sodišč mnogo
krat imela prav), kako se počut i jo učitelj i in otroci 
šole s takim objektom na dvorišču. 

Kako pa se navsezadnje ob pogledu na vse to — 
ko je v igri družbeni denar — počut imo občani? 

Na to vprašanje pa bi moral dati odgovor zbor 
družbenih delavcev (predvsem minulih in predmi-

j nulih občinskih struktur), ki si je v vseh teh letih 
pridobil upravičen vzdevek botrov v zadevi Cebokli. 

t M . Brojan 

Izžrebani dobitniki 
knjižnih nagrad 

Na seji uredniškega odbora dne 4. junija 1987 
smo izžrebali dobitnike nagrad za pravilno rešeno 
prvomajsko križanko. Prejeli smo 87 rešitev, od 
katerih bodo prejeli knj ižne nagrade naslednji naši 
reševalci: 

1. Ali Kozar, Mlakarjeva 
56, 61234 Mengeš; 

2. Vojko Aleksič , L . Šer-
cerja 2,61230 Domžale ; 

3. Mirni Grašič, Gosti-
čeva 78, 61235 Radomlje; 

4. Nada Gostič, V. Vla-
hoviča 9, 61230 Domžale ; 

5. Marija Cvetek, Kidri
čeva 9, 61230 Domžale; 

6. Gregor Pavlin, Ljub
ljanska 85,61230 Domžale ; 

7. Milena Vrhovnik, Lu
kovica 20, 61225 Lukovica; 

8. Danica Petere, Maro-
kova 11,61251 Moravče; 

9. Darinka Marolt, Pre-
serje, Tovarniška 17, 61235 
Radomlje; 

10. Dalibor Cerar, Ta
borska 22,61230 Domžale . 

Prebivalci 
Roške ulice 
protestirajo! 

Pred dnevi so nas pokli
cali nekateri občani, živeči 
v Roški ulici, to je ulici, na 
kateri se znajdete, če pre
stopite progo na prepove
danem (vendar uporablja
nem) prehodu pred želez
niško postajo v Domžalah. 

Že z gradnjo nove šole je 
bilo konec dotedanjega re
lativnega miru, urejenosti, 
reda. »Še huje. pa je,« 
tarnajo stanovalci, »kadar 
košarkarji Domžal igrajo 
svoje tekme v telovadnici 
šole Venclja Perka. Obisko
valci s svojimi avtomobili 
ne poznajo milosti! Celo po
trebo opravljajo, kjer pač 
nanese. Pa zastonjkarji! Ti 

Roška ulica od koder smo dobili mnogo pritožb glede motenja javnega miru in reda 

plezajo po žlebovih, se z 
mopedi preganjajo okrog 
šole! Prava norišnica!« Ob 
tem, ko Roška cesta še ni 
asfaltirana, gre tudi za luže, 
blato, poleti pa za prah, v 

bližini je nevarna železni
ška proga, koder vsak tre
nutek utegne priti do nesre
če, težav pa je še in še . . . 

Kdo bo presekal ta gor
dijski vozel!? KS, strokov-

klub, na služba, milica, 
šola? Kdove? 

Napisali smo, kako je... 
Kot so nam potožili ob

čani . . . 
B. 

Programski vodja kinematografov 
I,j uhlja na — Milan Lindič — piše.. 

Tudi 
filme 
ubijajo, 
mar ne? 

Ubijajo jih, seveda. Zlasti, če so 
slabi, in takih ne manjka tudi v na
ših kino-repertoarjih. Ampak da
nes in zdaj ne bomo pisali o slabih 
filmih, temveč o »skrajšanju« ali 
— kot bi dejal humorist! — »od
vzemu« kinematografskega pro
stora in časa v RADOMLJAH in 
MENGŠU. »Ljubljanski kinema
tografi« s(m)o se odločili — seveda 
zaenkrat le v pomladno-poletni 
filmski sezoni — za vsega 5 (pet) 
predstav na teden, in sieer po dve 
predstavi (v obeh krajih) ob sobo
tah — ob 18. in 20. uri — ter po tri 
predstave ob nedeljah — ob 16., 18. 
in 20. uri. Prvi in poglavitni vzrok 
za to »ubijanje filmov« je seveda 
slab, če že ne kar katastrofalen 
obisk v obeh dvoranah v Radom
ljah in Mengšu v dneh od pone
deljka do četrtka, ko je obisk 
poprečno dosegel komaj 10% za
sedenosti. To pa je za ekonomsko 
mislečega državljana (in to naj bi 
bil v današnjih pogojih skoraj vsak 
poprečni Jugoslovan, še posebej 
Slovenec!) tista stopnja dozorelo-
sti, ko je treba narediti korak levo 
ali desno. Odločili smo se, recimo, 
za »korak desno« in zgostili pro
gramski čas v Radomljah in 
Mengšu na soboto in nedeljo. Na ta 
način smo ljubiteljem filma (ki ga 
ubijamo, a hkrati tudi oživljamo) 
omogočili boljšo selekcijo (največ 
osem filmov mesečno!), pa tudi 
primerno distanco za razmišljanje 

po ogledu filmov. Tu so seveda še ti 
banalni ekonomski dejavniki: 
vzdrževanje obeh prikupnih dvo
ran velja vsaj štiri do petkrat več 
kot znaša takoimenovani brutto-
promet vseh kino-predstav. Zato 
— ponovno povdarjamo: v današ
njih pogojih! — bodimo pametni 
in razumni. Filme moramo ubijati, 
če jih je preveč. Živijo naj ljudje. 
Teh je vedno premalo. Pa še beseda 
— dve domžalskim ljubiteljem 
lepe nove dvorane, v kateri zadnje 
čase javno nastopajo mladi nade-
budneži s spektakularnim progra
mom nekakšnega »neo-domžal-
skega teatra«. Program se ime
nuje: kdor lomi pipe, bo lomil še 
šipe! Nekateri mladi naseljenci 
Domžal so se temeljito lotili vod
nih pip na WC nove dvorane — 
ljudska milica pa se je, upamo, 
temeljito lotila teh mladih nase
ljencev. 

In kaj napovedujemo za Kino v 
Domžalah? Mlade predvsem opo
zarjamo na popularno MADON-
NO, ki se je poleg prepevanja zdaj 
lotila še filma (»tudi filme ubijajo, 
mar ne?«) in nastopa v ameriški 
komediji »OBUPANO IŠČEM SU
ZANO« (Desperatelv Seeking Su
šan) po glasbi Thomasa Newmana 
(edini moški v ekipi!), po scenariju 
Leore Barish in. v režiji Susan 
Seidelmann. Poleg Madonne 
igrata še dovolj znana Rossana 
Arquette in Aidan Quinn, film pa 
se (metaforično) loteva nekakšne 
teme o dvojnosti človeka. Skratka, 
film za mlade, nič manj kot je II. 
del ameriškega akcijskega filma 
»KARATE KID II« Johna Avild-
sena z obema znanima protagoni
stoma: Ralphom Macchijem in 
Noriyuki Pat Moritom, njegovim 
karate-učiteljem. Smeha in zabave 
željnim Domžalčanom (velja pa 
tudi za Radomeljčane in Meng-
šane) pa »grozi« seve tudi uspeš
nica sezone, najbolj gledani film 
Francije 1986, francoska komedija 
»TRIJE MOŠKI IN ZIBELKA« ali 
»kaj storiti, če pred lastnim pra
gom naletiš na dojenčka v zi
belki?« 

Lep filmski maj vam želimo, 
nam, ki pa se ubadamo s filmskim 
sporedom, pa uspešno proslavlja
nje 40-letnice »Ljubljanskih kine
matografov« . 

Tudi vi ste vabljeni. Priprav
ljamo presenečenje. 

Pisma bralcev: 

Anton Martin 
Slomšek, pomagaj 

Takšnole ali podobno prošnjo že naslavljajo na 
zgoraj napisani škofovski naslov občani , ž iveči ob 
ulici, ki nosi njegovo ime. Priporočilo ali p o m o č bi 
tudi rabili, saj se gradnja njegove — to je S lomškove 
ulice v Domža lah ne premakne nikamor. Za občane , 
ki ne vedo, kje S l o m š k o v a ulica je, naj povemo, da 
gre za ulico, ki vodi od Vodovodne ulice mimo 
nekdanje Jeretinove jame do krajevne skupnosti 
Jarše Rodica, oziroma do že lezniške proge Domža
le—Kamnik. S l o m š k o v a ulica je ena od zadnjih 
p o m e m b n e j š i h krajevnih cest« ki v naši občini , 
denimo kar v mestu, še niso asfaltirane. Pa poglejmo 
v zgodovino gradnje te ceste, ki jo v asfaltirani 
preobleki občani živeči ob njej, še kako potrebujejo, 
saj so poleti deležni nenehno oblakov prahu, v dežev
nem času pa obilja umazane d e ž e v n i c e . . . 

Že pred časom so se vendar zganili, da to 
krajevno sramoto naposled prekrižajo kot urejeno. 
Jeseni sO — v sicer ekstremno dolgotrajnem delu — 
položi l i kanalizacijo ter ustrezne komunalne na
prave pod cesto, zima pa je poskrbela, da se je navo-
ženi material na cesto (ponekod kar zemlja!!!) dobro 
usedel... 

Občani ob cesti so kot svoj prispevek pred č a s o m 
tudi prispevali k investiciji po 60.000 din vsak. 
Potem pa se je ustavilo, četudi je bilo obetano, da bo 
spomladi steklo pospešeno delo na asfaltiranju. Z 
deli je bilo res začeto , pojavile so se komplikacije z 
mestnimi vodovodnimi vodi, na dan so prišla 
lastniško-zemlj iška vprašanja (kdo bo dovolil 
prekop zemlj i šča in za kakšno ceno!?), vprašanja 
neustreznega projekta, kjer se je pojavilo nekaj 
napak; takih nesoglasij je brž dovolj, da se gradnja 
ustavi, »Slomškova« gradnja pa se je tudi... 

Kdo jo bo pognal naprej? So na SKIS-u 
sposobni? Pa tisti, zadolženi za ceste? Pa načrtovalec 
in nadzorni, ki sta »one m a n « . . . 

Morda pa bo kar obveljala priprošnja iz naslova: 
Anton Martin S lomšek , pomagaj! 

M. R. B. 

Več bo 
reda 
na 
bazenu 
Letos bo na domžalskem ko
pališču, v bazenu in okrog nje
ga mnogo več reda, predvsem 
pa mnogo novega. K redu bo
mo največ prispevali občani. 
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